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Tokrat ni uspelo
Kot že dvakrat pred tem, je bil tudi letos v Litiji 
organiziran kvalifikacijski turnir za malonogometno 
ligo prvakov. Sodelovali so prvaki Grčije - Athina90, 
Srbije in Črne Gore - Marbo Beograd, Albanije - 
Dinamo Tirana ter Slovenije - Svea Lesna Litija.

meniti velja, da je ekipa Marbo Beograd v nasprotju z 
ostalimi tremi profesionalna! Verjetno vsi vemo kakšna 
prednost je to. Zaradi lanske uvrstitve med 8 najboljših 
ekip v Evropi, in doseženim 7. mestom v Evropi so bili 
litijski igralci letos postavljeni v vlogo nosilcev skupine. 
Imeli so težko delo, saj v letošnjem letu nastopajo z zelo 
spremenjeno ekipo, ki jo je zapustilo nekaj ključnih 
igralcev. Tisti, ki so ostali, so ob zmagi zabeležili tudi dva 
poraza. Posebej boleč je bil poraz proti Grkom, s katerim 
so si močno otežili nadaljevanje. Samozavest pa je dvignila 
igra proti Marbu, proti katerim so igralci stopili skupaj, 
prikazali pravi obraz in samo zaradi pomanjkanja sreče 
izgubili. Veseli dejstvo, da so bile tribune ob slabših igrah 
Litijanov v domačem prvenstvu polne. Turnir je minil v 
zanimivih predstavah in zopet odlično organizacijo, 
katero so pohvalili tudi vsi trenerji ekip. Prepričani smo, 
da se za konec lahko zahvalimo vodilnim možem litijskega 
kluba, ker so v Litijo pripeljali ta kvaliteten turnir in
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povzročili, da se je nekaj dni vse govorilo in vrtelo okrog 
malega nogometa. Bravo! Velja omeniti še navdušenje 
uradnih oseb klubov, sodnikov in delegata evropske 
nogometne zveze, ko so jih na uradni večerji domačini 
pogostili na kmečkem turizmu na Dragovščku z domačo, 
slovensko hrano. Pregled rezultatov:
1. krog: Marbo Beograd - Dinamo Tirana 10:0; Svea Lesna 

Litija-Athina’90 3:6
2. krog: Athina’90 - Marbo Beograd 1:8; Svea Lesna Litija 

- Dinamo Tirana 7:2
3. krog: Dinamo Tirana - Athina’90 6:4; Svea Lesna Litija - 

Marbo Beograd 4:5
Gašper REPINA

Praznikipred vrati

RAZSTAVA ADVENTNIH VENČKOV V CIKLAMI
Zadnji vikend pred začetkom 
veselega decembra se bo v 
cvetličarni Marjana Planin
ška zgodila vsakoletna razstava 
adventnih in božično novo
letnih dekoracij. Zanimiva in 
vselej idejno pestra postavitev 
bona ogled že v petek, 25.11.,v 
prostorih Cvetličarne Cikla

ma na Valvazorjevem trgu 17 v Litiji. Ogled fantazijskih 
izdelkov državnega prvaka v ftoristiki pa bo mogoč še v 
soboto, 26.11., in nedeljo, 27.1 L, ki je pravzaprav že prva 
adventna nedelja. Razstava je po besedah Marjana 
Planinška namenjena predstavitvi novih trendov v
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cvetličarstvu in uveljavitvi adventa, kot obdobja, v 
katerem že krasimo svoje domove v pričakovanju novega 
leta. Na razstavi v Cvetličarni Ciklama bodo poleg 
tradicionalnih in vselej modnih rdečih adventnih 
venčkov, tako predstavili tudi nove ideje in oblike. Letos 
je, podobno kot v oblačilih, moderno (pre)obilje bogatih 
okraskov, ki spominjajo na carsko Rusijo, poleg že 
omenjene rdeče, pa sta 
posebej priljubljeni še zlata 
in vijolična barva. V cvetli
čarni pa bodo poleg venčkov 
na ogled tudi zanimive 
namizne in prostorske deko
racije. AK
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3 POVSOD SAMA TEMA IN MEGLA? 3 
I NIMAMO VPLIVA NA MUHASTO VREME, l 

5 LAHKO PA VAM POMAGAMO SPREGLEDATI! a

Iz uredništva...
Pozlata, sijaj in decembrski blišč bosta z nami kot bi mignil. Veselo pri č a kovanj e ob prižganih lučeh se dostikrat 
umika naveličanosti in malodušju. Praznini.
Sv. Avguštin bi dejal, da je slepota ljudi tolikšna, da se z njo celo ponašajo.
Ne gre posploševati, vendar pa lahko opažamo, da ljudje iščejo življenje predvsem zunaj, ne pobrskajo pa v 
sebi.
Včasih imamo občutek, da si skoraj vse stvari v življenju nasprotujejo, a k sreči ta občutek le z malo pomoči hitro 
odženemo. Najbrž sem med srečnejšimi ljudmi, saj mi prihaja nasproti toliko različnih spoznanj, toliko različnih 
ljudi, ki si pomagajo iskati pozitivnosti na različne načine. In potem pričnejo svojo pot razlagati navzven - jo 
propagirati. Upam, da na svoji poti komu tudi res pomagajo, ne pa le odvzemajo dragocenega časa.
A čas, porabljen za nova spoznanja, je vedno dobro porabljen. Ko dobro pomislim, se moram strinjati, da je 
življenje - ob vseh modrih mislih in spoznanjih o njegovem smislu - vendarle seštevek malenkosti.
Dobro seštevajte, dragi bralci in bralke, in pri tem ne pozabite uživati - pa svoje življenje kdaj pa kdaj tudi 
začinite s spremembami.

Andreja ŠTUHEC

ČASTNIKI NA GE0SSU RAZVILI PRAPOR 
IN PODPISALI LISTINO 0 SODELOVANJU
V skladu z letnim programom dela je Območno združenje slovenskih častnikov Litija oktobra 2005 
organiziralo 1. jesenski pohod prijateljstva na Geoss. Pohoda so se udeležili podčastniki, častniki 
in njihovi družinski člani iz Novega mesta, Maribora, Metlike in Litije.

V prijetnem jesenskem vremenu so si udeleženci ogledali 
znamenitosti Vač, se seznanili z zgodovino kraja in se 
povzpeli do geometričnega središča Slovenije- Geoss. 
Ob tej priložnosti so litijski podčastniki in častniki na 
Geossu razvili prapor združenja in z Zvezo borcev NOV, 
območnim odborom Litija podpisali listino o med
sebojnem sodelovanju.
Prapor je razvil podžupan občine Litija, g. Jože Mirtič, in 
ga svečano predal predsedniku Območnega združenja 
slovenskih častnikov Litija, g. Ladislavu Muzgi. 
"Obljubljamo, da bomo častno in dostojno nosili prapor 
in delovali v prid obrambi domovine," je ob prejemu 
prapora podal svečano zaobljubo predsednik Muzga.
V imenu Zveze slovenskih častnikov je spregovoril 
predsednik Območnega združenja slovenskih častnikov 
Maribor in član predsedstva zveze, g. Jožef Školč in 
poudaril velik pomen, ki ga ima razviti prapor za 
združenje. Hkrati je litijskim častnikom zaželel, da 
podpisani sporazum z borci ne bi bil le podpisan kos 
papirja, temveč temelj, na katerem se morajo razvijati 
medsebojni odnosi in krepiti sodelovanje. Kot primer 
je navedel že pred leti podpisano listino med njihovim 
združenjem in borci, ki je preraslo v res odlično 
sodelovanje na vseh ravneh.

Po končani slovesnosti so udeleženci nadaljevali srečanje 
ob skupnem kosilu. Zadovoljni obrazi in izrečene besede 
ob slovesu pa narekujejo vodstvu litijskih častnikov, da 
začneš pripravami na organizacijo 2. jesenskega pohoda, 
GEOSS 2006.

Predstavniki OZSČ Litija, Maribor, Novo Mesto, 
občine Litija in Šmartno ter Zveze slovenskih 
častnikov ob razvitem praporu

nadaljevanje na strani 7

PRIREDITEV “V 
HVALEŽNOST JESENI’ 

JEVNICA 2005
Prava rešitev zame in za mojo družino.
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PREVERITE SVOJ VID IN NE POZABITE NA OČALA, 
ZA PODROBNEJŠE INFORMACIJE 
SE OBRNITE NA SVOJEGA OČESNEGA 
ZDRAVNIKA ALI OPTIKA.

□ptika manja
Za vaše oči, poskrbimo mi!
Tel.: 01/898 51 56, 898 00 88 
Del. čas.: 9-12 • 14-18; sobota: 9-12
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popust ;

4.000 SIT!
Veljavnost do 25. 12. 2005. J 
Popusti se ne seštevajo in , 
veljajo za enkratni gotovinski i

^nakup.
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Na zahvalno nedeljo se je v Jevnici odvijala 
prireditev V HVALEŽNOST JESENI. Zadnjih nekaj 
let prireditev organizira Turistično razvojno 
društvo »KAMPELC«, vseh štirinajst let pa pri 
organizaciji sodeluje tudi kmetijska svetovalna 
služba iz Litije, ter krajevna skupnost Jevnica.

' ’ i • t

••
Pokličite 01 565 97 85, www.dnpodgora.com

Investitor:

Financiranje:

X Raiffeisen
LEASING

Raiffeisen 
KREKOVA BANKA

Vodenje projekta:
IVKOvN D

Radost in veselje prihaja v mesto! * ^ , I
V dneh tik pred božičem pridite kdaj k nam na ulico. ’ ^ &

>|< Pogrejte se ob topli besedi in za trenutek ustavite ponoreli svet.

Decefliper V prazničnemIhCS^ti CENTER ZA RAZVOJ 
LITIJA
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O DELU OBČINSKEGA SVETA IN OBČINSKE UPRAVE_____ November 2005

POROČILO 0 SPREJETIH SKLEPIH IN ODLOČITVAH
na 28. redni seji Občinskega sveta občine Litija dne 11.10.2005 

in njenega nadaljevanja dne 18.10. 2005
Sejo je vodil župan Mirko Kaplja, od 23-ih svetnikov je bilo na prvi seji 
prisotnih 16, na drugi pa 13 svetnikov.
Predsedujoči je s prvotnega dnevnega reda umaknil točko: »Obravnava 
sistemizacije delovnih mest v javnem zavodu ZIK Litija« ter predlagal, 
da se kot druga točka dnevnega reda obravnava točka: »Preobliko
vanje preostanka javnega zavoda ZIK Litija - obravnava pobude Občine 
Šmartno pri Litiji o poplačilu 26,4 % lastniškega deleža na preostanku 
javnega zavoda ZIK Litija«.
Po sprejetju dnevnega redu so svetniki na dveh sejah obravnavali 10 
točk in sicer:

- Sprejet je bil Odlok o zaključnem računu proračuna Občine Litija za 
leto 2004. Ta izkazuje za 1.905.763.064 SIT prihodkov in za 1.672.360.089 
SIT odhodkov, pri čemer pomeni, da je občina zaključila koledarsko 
leto z 233.402.974 SIT proračunskega presežka.

- V zvezi s »Preoblikovanjem preostanka javnega zavoda ZIK Litija - 
obravnava pobude Občine Šmartno pri Litiji o poplačilu 26,4 % 
lastniškega deleža na preostanku javnega zavoda ZIK Litija« so bili po 
obsežni razpravi sprejeti naslednji sklepi:
• Od vodstva JZ ZIK Litija se zahteva, da v najkrajšem času sprovede 
vknjižbo stanovanja v Dolenjskih toplicah v zemljiško knjigo in svet 
zavoda zadolži, da v roku šestih mesecev proda počitniško stanovanje 
v Dolenjskih toplicah in kupnino nakaže v proračun občine Litija.
• Občinski svet Občine Litija soglaša z višino 10.585.265,00 SIT 
poplačila 26,4% lastniškega deleža na preostanku javnega zavoda ZIK 
Litija, ki pripada po pogodbi o razdružitvi skupnega premoženja Občini 
Šmartno pri Litiji kot soustanoviteljici ZIK Litija.
• Organizira se enomesečna javna razprava o preoblikovanju preostan
ka javnega zavoda ZIK Litija, gradivo za razpravo pripravi občinska 
uprava, mnenja in pripombe pa zbira javni zavod ZIK Litija.
- Nato je sledila prva obravnava in sprejemanje Odloka o ustanovitvi 
skupnega organa občinske uprave »Medobčinski inšpektorat«. 
Občina Litija, skupaj z občinama Ivančna Gorica in Šmartno pri Litiji, 
za nadzor nad izvajanjem občinskih predpisov in drugih aktov, s katerimi 
občina ureja zadeve iz svoje pristojnosti ustanavlja organ skupne 
občinske uprave - občinsko inšpekcijo. Cilj ustanovitve skupnega orga
na občinske uprave inšpektorata je predvsem odpravljanje nepravil
nosti, vendar pa bo ta organ imel tudi pristojnosti sankcioniranja 
oz.kaznovanja.
- Svetniki so nato obravnavali in sprejeli Pravilnik o dopolnitvah 
pravilnika o plačah, delih plač in sejninah funkcionarjev Občine Litija, 
članov delovnih teles občinskega sveta in župana ter članov nadzornega 
odbora.
Dopolnitve predmetnega pravilnika se nanašajo na udeležbo in plačilo 
sejnine za tretje zasedanje redne seje občinskega sveta, po katerem 
bodo svetniki, po uveljavitvi tega pravilnika, tudi za udeležbo na tretjem 
zasedanju upravičeni do izplačila sejnine, kar dosedanji pravilnik tega 
ni dovoljeval.
V skladu z določbami pravilnika prejmejo svetniki za udeležbo na 
redni seji občinskega sveta sejnino v višini 10 % osnovne plače župana 
(kar znaša cca 61.000 SIT bruto), za udeležbo na sejah odborov, komisij 
ali drugih delovnih teles pa sejnino v višini 2% (predsednik) oz. 1% 
(član) osnovne plače župana.
- O vključitvi Občine Litija v pripravo Regionalnega razvojnega 
programa Ljubljanske urbane regije za obdobje 2007- 2013 so bili 
sprejeti naslednji sklepi:
• Občina Litija, ki je uvrščena v Osrednjeslovensko statistično regijo, 
se vključi v pripravo Regionalnega razvojnega programa Ljubljanske 
urbane regije za obdobje 2007 - 2013 (v nadaljevanju RRP).
• V ta namen bodo v proračunih za obdobje 2005 do 2006, ko bo 
potekala faza izdelave RRP, zagotovljena potrebna sredstva.
• Predstavnik občine v regionalnem razvojnem svetu, ki ga bo za 
izvajanje Regionalnega razvojnega programa ustanovila RRA LUR, je 
svetnik Jože Kovič. Kot predstavnik občine je pooblaščen za: spreje

manje odločitev v postopku priprave RRP, potrjevanje kriterijev za 
pripravo seznama prioritetnih razvojnih projektov, potrjevanje izved
benega načrta regionalnega razvojnega programa, spremljanje in 
vrednotenje regionalnega razvojnega programa ter opravljanje drugih 
izvedbenih nalog za potrebe usklajevanja in izvajanja RRP.
• Pri pripravi regionalnega razvojnega programa za obdobje 2007- 
2013 se prioritetno obravnavajo tisti, ki so ostali nerealizirani v programu 
2002-2006.
- Nadalje je Občinski svet obravnaval in sprejel na znanje prometno 
ureditev območja Vrtca Medvedek ter Osnovne šole Gradec in 
Gimnazije Litija v naselju Graška Dobrava z vsemi pobudami in sklepi, 
ki so bili podani v razpravi, z namenom pristopa k pripravi dokončnega 
predloga prometne ureditve tega območja. Svetniki pa so v zvezi s tem 
sprejeli tudi sklep, da se prepove vožnja avtobusov od obračališča na 
Graški Dobravi do osnovnošolskih objektov na Bevkovi ulici.

- Nato se je Občinski svet seznanil s poslovanjem javnega zavoda 
VVZ-ja Litija v obdobju januar-avgust 2005 ter sprejel sklep o pokritju 
izkazane izgube vrtca v tem obdobju iz proračunskih sredstev zaradi 
dosedanje prenizke ekonomske cene programov v višini 14.722.750,33 
SIT ter znesek izkazane izgube v višini 1.303.471,98 SIT iz naslova 
plač zaposlenih v obdobju julij - avgust 2005 in sicer v razmerju glede 
na vrednost programov opravljenih za oskrbovance iz vsake posame
zne občine: Občina Litija 73,19% in Občina Šmartno pri Litiji 26,81 %.
- Občinski svet j e sprejel sklep o določitvi cene programov predšolske 
vzgoje, ki jih izvaja javni zavod VVZ Litija tako, da se od 1.11.2005 dalje 
za posamezne programe predšolske vzgoje uveljavijo ekonomske cene, 
v naslednji višini:
• program za otroke I.starostne skupine (1 -3 let): 117.470,00 SIT, od 
tega znaša osnova plačila za starše za celodnevni program: 95.850,00 
SIT od 1.11.2005 dalje in od 1.05.2006 dalje v višini: 105.435,00 SIT.
• program za otroke ll.starostne skupine (3-6 let): 80.190,00 SIT, od 
tega znaša osnova plačila za starše za celodnevni program: 80.190,00 
SIT od 1.11.2005 dalje.
Za program predšolske vzgoje, ki ga izvaja WE Čebelica pri OŠ 
Gabrovka znaša ekonomska cena 82.771,00 ŠIT, od tega znaša osnova 
plačila za starše za celodnevni program 82.771,00 SIT in se uveljavi od 
1.11.2005 dalje.
Staršem otrok iz občine Litija, ki so vključeni v kombinirane oddelke 
VVZ Litija, se glede na starost otroka plačilo določi od osnove, ki velja 
za I. ali II. starostno skupino, kamor bi bil otrok vključen, če ne bi bil 
vključen v kombinirani oddelek. Osnova za plačilo staršev otrok s 
posebnimi potrebami je cena programa za druge enako stare otroke. 
V nadaljevanju je Občinski svet ukinil olajšavo staršem za znižanje 
plačila vrtca, ki so jo v preteklosti lahko uveljavljali za kredite, ki so jih 
najeli za reševanje stanovanjske problematike pri poslovnih bankah 
in Stanovanjskemu skladu. Še naprej pa je ostala staršem možnost 
uveljavljanja rezervacije za neprekinjeno odsotnost otroka najmanj en 
in največ dva meseca in sicer enkrat letno v obdobju od 1. julija do 31. 
avgusta, ali zaradi najmanj enomesečne opravičene odsotnosti otroka 
zaradi bolezni, kar pa se mora dokazati z ustreznim zdravniškim 
potrdilom.
Cena rezervacije znaša 500 SIT na dan.
- Pri točki Kadrovske zadeve je Občinski svet na podlagi Uredbe o 
plačah direktorjev v javnem sektorju in Zakona o sistemu plač v javnem 
sektorju odločal o uvrstitvi direktorjev javnih zavodov, katerih ustano
viteljica je Občina Litija, v plačne razrede, kjer se jim določa osnovna 
bruto plača. Tako sta direktorica Knjižnice Litije in direktor ZIK Litija 
uvrščena v 42.plačni razred z osnovno plačo v višini 519.535 SIT, 
ravnatelj VVZ Litija pa v 49.plačni razred z osnovno plačo v višini 
683.672 SIT.
- Svetniki so 28.redno seja zaključili s pobudami in vprašanji, odgovori 
nanje pa se nahajajo tudi na spletnem naslovu www.litija.net.

OBČINA LITIJA, MESTNA SKUPNOST LITIJA in 
MATETOVA DRUŽBA

vabijo v soboto, 31. decembra 2005 
na NOVOLETNO RAJANJE 
v Športno dvorano Litija.

Novoletno rajanje v Športni dvorani Litija 
se bo začelo ob 21:00 uri.

Igral bo narodno zabavni ansambel “GAMSI”. 
Vstopnine ne bo.

Za pijačo bo poskrbljeno.
Tradicionalni ognjemet bo ob 00:30 uri.

OBVESTILO O JAVNI 
PRODAJI NEPREMIČNIN

1. Občina Litija, Jerebova ulica 14,1270 Litija prodaja na javni 
dražbi naslednje nepremičnine in sicer:
A) Zemljišče ob Savski cesti v k.o. Litija, pare. št. 184/9 v izmeri 
712 m2 (prodaja se funkcionalno zemljišče brez objekta »Kegljiš
če«) in pare. št. 184/11 v izmeri 2254 m2, za izklicno ceno 
26.000.000,00 SIT (z vključenim 20% DDV-jem).
B) Zemljišča ob Brodarski ulici v k.o. Litija (zemljišče med športno 
dvorano in bencinskim servisom), pare. št. 114/3 v izmeri 393 m2, 
pare. št. 110/1v izmeri 493 m2, pare. št. 111/1 v izmeri 1123 m2 in 
pare. št. 986/3 v izmeri 68 m2, za izklicno ceno 70.000.000,00 SIT 
(z vključenim 20% DDV-jem), ki se nahajajo na območju za 
centralne dejavnosti (oskrbne, storitvene in poslovne dejavnosti).
C) Nepremičnina, v naravi dotrajana večstanovanjska hiša na 
naslovu Grbinska cesta 40, v k.o. Litija, stoječa na pare. št. 383/4, 
s pripadajočim stavbiščem in dvoriščem v skupni izmeri 672 m2, 
pare. št. 383/3 v izmeri 279 m2 in pare. št. 383/7 v izmeri 202 m2, 
za izklicno ceno 18.000.000,00 SIT (z vključenim 20% DDV-jem). 
Nepremičnine se nahajajo v poselitvenem območju in sicer v obmo
čju z več funkcijami: stanovanjsko, obrtno in centralno funkcijo.
D) Zemljišča ob Ponoviški cesti v Litiji, cona »D« na območju 
obrtno poslovne cone v k.o. Hotič, na pare. št. 1345/8 v izmeri 
2013 m2,1345/46 v izmeri 110 m2,1345/118 v izmeri 1228 m2, 
1345/47 v izmeri 264 m2 in 1345/138 v izmeri 51 m2, za izklicno 
ceno 52.000.000,00 SIT (z vključenim DDV-jem), ki se nahajajo na 
območju urbanih zemljišč in se prodajajo kot enotna gradbena 
parcela, kjer je možna gradnja objektov za proizvodne in obrtno 
podjetniške dejavnosti.
E) Zemljišča ob Ponoviški cesti v Litiji, cona »E« na območju 
obrtno poslovne cone v k.o. Hotič, na pare. št. 1346/27 v izmeri 
531 m2,1346/28 v izmeri 168 m2 in 1601/9 v izmeri 150 m2, za 
izklicno ceno 12.000.000,00 SIT (z vključenim DDV-jem), ki se 
prodajajo kot enotna gradbena parcela, kjer je možna gradnja 
enodružinskih objektov za stanovanja z obrtnimi in centralnimi 
funkcijami.
2. Pogoji javne dražbe in vsebina javne dražbe bodo objavljeni v 
Uradnem listu RS.
3. Javna dražba se bo vršila dne 15.12.2005 v veliki sejni sobi 
Občine Litija -1. nadstropje, Jerebova ulica 14,1270 Litija, z začet
kom ob 10.00 uri.
Ponudniki morajo osebno ali po pošti na Občino Litija, Jerebova 
ulica 14, Litija, posredovati prijavo za udeležbo na dražbi. Prijava 
za udeležbo mora prispeti v vložišče Občine Litija najkasneje do 
15.12.2005 do 9.00 ure.
4. Vse dodatne informacije in pojasnila v zvezi z javno dražbo 
lahko zainteresirani dobijo na Občini Litija pri Karmen Merela na 
tel. št. (01) 8963-458, e-mail: karmen.merela@litija.si.

Občina Litija

Občina Litija je v mesecu oktobru in novembru 
na področju komunalne infrastrukture izvedla 
naslednje investicije:
Modernizacija lokalne ceste 
LC 208060 (Ponoviče-Koni- 
Sp. Hotič) v dolžini 450 m
Občina Litija je pričela z modernizacijo lokalne 
ceste LC 208060 že v letu 2004, in sicer izvedla 
se je modernizacija odseka od km 0,000 do 
km 0,700. Večji del ceste je še v makadamski 
izvedbi in v zelo slabem stanju. Promet se iz 
leta v leto na tem odseku povečuje in varnost 
je zaradi slabega stanja ceste že ogrožena.
Zato je bila v mesecu novembru izvedena 
modernizacije lokalne ceste LC 208060 v 
dolžini 450 m.

Modernizacija lokalne ceste LC 425310 (Draga-Hom-Gradišče- 
Dobovica-Dole) v dolžini 860 m
Lokalna cesta v dolžini 2,8 km je v makadamski izvedbi in v zelo slabem stanju. Občina je v mesecu 
novembru 2005 izvedla modernizacijo lokalne ceste LC 425310 v dolžini 1500 m. Z modernizacijo ceste 
smo dosegli bistveno udobnejšo vožnjo in zmanjšanje stroškov vzdrževanja.

Pokopališče Litija
Ob predvidenem novem pokopa
lišču v Litiji je zgrajen poslovilni 
objekt. Objekt upravlja Javno 
podjetje KPS Litija d.o.o. in je že 
v uporabi. V tem mesecu smo 
ustrezno uredili še dostop do 
objekta v asfaltni izvedbi ter tla
kovali površine pred samim 
objektom. Ostali del platoja pred 
objektom bo deloma namenjen za 
pokopne površine, delno pa za 
parkirišče. Plato je trenutno še v 
makadamski izvedbi in služi kot 
parkirišče.

Vodovod Golišče
V letu 2000 je bila, zaradi stalnega pomanjkanja 
pitne vode na Goliščah in Velikem vrhu, izvrtana 
vrtina Golišče. Zaradi neugodne geološke sestave 
podlage se je vrtina neprestano mašila, kar je 
povzročalo zmanjšanje dotoka pitne vode v vrtine. 
Oskrba z vodo je bila v preteklih dveh letih mo
tena. Za sanacijo stanja smo v oktobru 2005 izvrtali 
novo globjo vrtino z novimi sistemom filtriranja. 
Predvidevamo, da bo oskrba s pitno vodo v bo
doče nemotena.
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vključitev prostorskih podatkov I Javni razpis priznanj in nagrad za 
občine litija v »piso« - prostorski področje športa v občinah Litija in 
informacijski sistem občin I Šmartno pri Litiji za leto 2005
Občina Litija je od začetka novembra letošnjega leta priključena v enotno geoinformacijsko infrastrukturo, 
ki občini, podjetjem in občanom omogoča učinkovit vpogled v državne in občinske prostorske evidence! 
Vsebuje informacijsko podporo za izvajanje različnih poslovnih procesov vezanih na prostor. Osnovna 
ideja je v centraliziranem pristopu in enotnih rešitvah, ki so skupne za vse občine. Državni in občinski 
podatki so združeni v računalniškem centru PISO.
Uporabniki dostopajo do strežnikov računalniškega centra preko internetnega omrežja. Končne rešitve 
so dovolj enostavne, da jih lahko uporabljajo povsem običajni uporabniki. Rešitve se nenehno dopolnjujejo 
in prilagajajo glede na potrebe občin, veljavno zakonodajo, tehnološke zmožnosti in razpoložljivost ter 
kvaliteto prostorskih evidenc. Produkti niso licenčno obremenjeni na delovno mesto in ne zahtevajo 
inštalacij komponent ter lokalnih namestitev podatkov. Ker se vsi postopki izvajajo centralno, je dosežena 
visoka stopnja učinkovitosti z vidika ažuriranja podatkov, nadgradnje rešitev in vzdrževanja.

Shema delovanja PISO:
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skupni računalniški 
center PISO
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DRŽAVNI PODATKI:
- zemljiSki kataster
- kAtnslcr stavb
- letalski posnetki
- USCO. htto
- poslovni register 
-ipd,

OBČINSKI PODATKI:
- prostorski plan
- komunalni kataster
* prometna infrastruktura |
- predkupno prj»v»CA
- lumbčne karte
• ipd.

PISO omogoča zelo preprost dostop tako za notranje, kot tudi zunanje uporabnike. Dostopen je na 
naslovu https://www.geoprostor.net/litija. Za omogočanje javnega dostopa za občane ali podjetja je 
potrebna le registracija, ki je zelo enostavna in brezplačna. Uporabniško ime in geslo novo registrirani 
uporabnik dobi v obliki elektronskega sporočila in lahko takoj uporablja sistem.
Trenutno so za Občino Litija dostopni podatki zemljiškega katastra, delno katastra stavb, zajeta je vsebina 
registra prostorskih enot (naselja, ulice...), vsebina digitalnega modela reliefa in rabe zemljišč. Kot 
podloga so uporabljene topografske karta merila 1: 25 000 in 1:50 000 in digitalni orto-foto načrti. 
Predvidevamo, da bo v kratkem času dosegljiv vpogled tudi v občinske prostorske akte in cestno bazo.
Sistem omogoča zelo enostavno poizvedovanje po naslovu, naselju, poslovnem subjektu, parcelni 
številki.... Vsi morebitni uporabniki si lahko podrobnejša navodila za delo s PISO preberejo na spletnem 
naslovu http://www.geoprostor.net/piso/portal/navodila.asp.

Zelo pomembno je opozorilo, da so vsi podatki v podatkovnih nizih namenjeni zgolj informaciji. Za 
uradne podatke se je potrebno obrniti na ustrezne institucije, ki so pristojne za izdajanje določenih 
informacij!!!

dan datum ura KOLEDAR PRIREDITEV
november-december kraj

petek 25.11. 16.00 Literarna delavnica Knjižnica Litija

petek 25.11. 20.00 Literarni večer: Misel vsaka se v verz pretaka
Srečanje mladih zasavskih literatov Knjižnica Litija

torek 29.11. 18.00 URA PRAVLJIC Knjižnica Litija

četrtek 1.12. 18.00
TA VESELI DAN KULTURE

Fotografska razstava Zvoneta Vrtačnika: Oljke in Lubenice 
z otoka Cresa / Ferrarijev vrt v Štanjelu

Knjižnica Litija

četrtek 1.12.
10.00

18.00

TA VESELI DAN KULTURE
Dan odprtih vrat Kulturnega centra

Ogled stalne muzejske zbirke o rečnem prometu
Kulturni center

petek 2.12. 17.00 PREDSTAVITEV KNJIG FANI P0VŠE:
Pri farni cerkvici / Štirje letni časi avla Občine

sobota 3.12. 10.00 OTROŠKA MATINEJAfNAJBOLJŠI PAR
Damjana Golavšek in Sten Vilar Kulturni center

sobota 3.12. 10.00
TA VESELI DAN KULTURE

Kulturne ustanove odpirajo svoja vrata
Voden ogled po Knjižnici Litija

Knjižnica Litija

četrtek 8.12. 19.30 Gledališki abonma: ALAN FORD (musical) 
Šentjakobsko gledališče Kulturni center

petek 9.12. 18.00 Otvoritev arhivske razstave:
STOLETNE B0ŽIČN0-N0V0LETNE PODOBE Občina Litija

petek 9.12. 20.00 Gledališka predstava: AL' EN AL' DVA/Aleš Valič Kulturni center
torek 13.12. 18.00 URA PRAVLJIC: Snežni medo in presenečenje Knjižnica Litija

sobota 17.12. 10.00 OTROŠKA MATINEJA Kulturni center
torek 20.12. 19.00 Potopisno predavanje: KAMBODŽA/Andreja Rustja Knjižnica Litija

sreda 28.12. OTROŠKI ŽIV-ŽAV z obiskom dedka Mraza Športna 
dvorana Litija

Vsebino prispevkov zbrali in uredili delavci občinske uprave; 
direktor, Valentin Zdravko ŠPES

Predmet razpisa: Javni razpis priznanj in nagrad za 
področje športa v občinah Litija in Šmartno pri Litiji 
za leto 2005
Razpis izdal: Zveza športnih društev občine Litija 
Rok poteka razpisa: 11 .jan. 2006 do 12.00 ure 
Besedilo: Upravni odbor Zveze športnih društev 
občine Litija, Mire Pregljeve 1,1270 Litija na podlagi 
6. člena Pravilnika o priznanjih in nagradah za 
področje športa v občini Litija objavlja javni razpis 
priznanj in nagrad za področje športa v občinah 
Litija in Šmartno pri Litiji za leto 2005.
Priznanja in nagrade se podeljujejo za:
a) športne dosežke:

1. v tekmovalnem športu, 3. v šolskem športu,
2. v športni rekreaciji, 4. športu invalidov.

b) za dolgoletno delo v športu.
c) za jubileje društev.
d) za organizacijo odmevne množične športne prire

ditve.
e) za kvalitetno delovanje na področju mednarod

nega sodelovanja.
Za vse kategorije veljajo kriteriji iz Pravilnika o pri

znanjih in nagradah na področju športa v občini Litija. 
Predlogu za priznanje oziroma nagrado mora biti 
priloženo dokazilo o izpolnjevanju kriterijev iz 
Pravilnika o priznanjih in nagradah za področje 
športa v občini Litija (plaketa, diploma, dokazilo 
panožne športne zveze, poročilo o izvedbi večje 
javne športne prireditve...).Predloge sprejema ZŠD 
občine Litija na naslov: ZŠD občine Litija, Mire 
Pregljeve 1, pp 81,1270 Litija ali po e-pošti: zsd- 
litiia@siol.net
Na podlagi 7. člena Pravilnika o priznanjih in 
nagradah na področju športa v občini Litija po 
prispelih predlogih o prejemnikih priznanj in nagrad 
odloči Upravni odbor Zveze športnih društev občine 
Litija, najkasneje v 8-ih dneh po izteku roka za 
prijavo na javni razpis.
Priznanja in nagrade bodo javno podeljene. 0 kraju 
in času podelitve bodo prejemniki obveščeni ob 
odločitvi upravnega odbora iz prejšnjega odstavka.

Zveza športnih društev občine Litija: 
Predsednik: Peter STRLE

žalna slovesnost ob dnevu mrtvih
Dne 31.10-2005 ob 16.30 uri je bila v Litiji pred 
spomenikom »Padlim borcem in ostalim žrtvam« 1941- 
1945 žalna slovesnost ob dnevu mrtvih. Slovesnost je 
pripravila ZVEZA ZDRUŽENJ BORCEV LITIJA, katere se je 
udeležilo več občanov mesta Litije in drugih, ki so se s 
svojo prisotnostjo poklonili padlim borcem in drugim v II. 
svetovni vojni. V žalni slovesnosti so sodelovali pihalni 
orkester Litija, mešani pevski zbor društva upokojencev 
LITIJA, recitatorke ter govornik predsednik zveze združenj 
borcev Litija Martin MIRNIK, in častna straža slovesnke 
vojske.
Kot vsako leto je v spomin na padle borce delegacija ZB 
Litija (predsednik ZB Martin ARHNAVER, Joža ŠIROK in 
Vera GORENJO) položila venec pred spomenik padlim 
borcem in ostalim žrtvam.
Spoštovani občani za dan mrtvih so pred spomenikom

zopet zagorele svečke in prav bi bilo, da bi se padlih 
spominjali večno, ne samo ob dnevu mrtvih. K spomeniku 
pripeljali najmlajše, da bi se tudi ti poklonili spominu padlim, 
da bi doumeli napis na spomeniku, ki se glasi.« VSI KI 
GRESTE MIMO, VEDITE, ZA SVOBOODO VAŠO DALI 
SMO ŽIVLJENJE.«

Ciril GOLOUH

prohn trade d.o.o.
CcCefa feo&ižtva

Prof in trade d.o.o., Cesta na Brdo 49, Ljubljana - tel.: 01 423 87 50, faks: 01 423 87 55, gsm: 041 75 31 34
e-mail: profin2@siol.net - www.profintrade.si

EURODEKOR EGGER
Oplemenitene iverne plošče 
EGGER 2800 x 2070 x 18mm
• EURODEKOR VV954ST2 - BEL

4990 SIT/kos, 860 SIT/m2

• EURODEKOR U708ST2 - SIV
5742 SIT/kos, 990 SIT/m2

• EURODEKOR H1582ST15 - BUKEV
6090 SIT/kos, 1050 SIT/m2

Promocija novih dekorjev KOLEKCIJA EGGER 2005
PO PROMOCIJSKIH CENAH VAM PREDSTAVLJAMO DEL KOLEKCIJE 
14 NOVIH DEKORJEV EURODEKORJEV EGGER, KI VAM BODO V PRIHODNJE 
ZELO POMEMBEN ADUT PRI URESNIČEVANJU ZAHTEV VAŠIH NAROČNIKOV.

• U311 BURGUND - bordo rdeča

• U205 CAPPUCCINO - kapučino/bež

• H1137 FERARA EICHE NATUR - ferara hr«

• H1232 LOIRE ECHE - loire jesen naravni

NUDIMO VAM 5% PROMOCIJSKI POPUST,
NA NAVEDENE EURODEKORJE, LAMINATE,
ROBNE TRAKOVE.

Ogled eurodekorjev je možen
na naši spletni strani www.profin^rade.si ____

RAZPRODAJA LAMINATNIH PLOŠČ EGGER

RAZPRODAJA DOLOČENIH DEKORJEV 
LAMINATOV OD 800 SIT/m2, kos od 2912 SIT.

POPOLNA RAZPRODAJA ROBNIH TRAKOV, ABS-ov 
Razprodajamo opuščen program melaminskih trakov 
z in brez lepila /15 SIT trn/ in ABS trakov širine 23/2/ 50 SIT trn, 31/2mm 100 SIT tm.

Navedene cene so brez DDV. Količine so omejene in veljajo do razprodaje zalog.
PROFINTRADE D.O.O.

HI Mirt HVN,^
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*LDS ČEMU SO NAMENJENE ŠOLNINE
uberauuademokracija UČENCEV GLASBENE ŠOLE LITIJA?

Na svoji 23. seji z dne 29.03.2005 je Občinski svet občine Litija sprejel odlok o 
ustanovitvi javnega zavoda Gasbena šola Litija - Šmartno. Odlok se je začel 
izvajati s 01.09-2005, s tem se je Glasbena šola ločila od ZlK-a. Potrebno je bilo 
še imenovati člane sveta zavoda GŠ in konstituiranje le tega. Svet zavoda GŠ je 
sestavljen iz:
- petih predstavnikov zaposlenih v GŠ,
- treh predstavnikov staršev,
- treh predstavnikov občin ustanoviteljic in sicer dva iz Občine Litija in eden iz 
Občine Šmartno pri Litiji.
Od tu dalje pa zadeve niso več tako jasne. Dne 19.10.2005 je bil prvi sestanek 
sveta zavoda GŠ, na katerem se je svet zavoda konstituiral. Na seji so se pokazale 
velike nepravilnosti glasbene šole in kasneje tudi sveta zavoda.

1. ) V svet zavoda GŠ so bili imenovani predstavniki staršev, za katere ostali 
starši sploh ne vedo, kako so bili imenovani. Roditeljski sestanek je bil namreč 
sklican po konstituiranju sveta zavoda in sicer 20.10.2005. Starši naj bi na 
roditeljskemu sestanku imenovali svoje predstavnike v svet zavoda. Tu pa so 
bili verjetno kar določeni.

2. ) Na dnevnem redu prve seje sveta je bila tudi točka “Plačilo šolnine za 4. 
letnik Akademije za glasbo Urošu Hribarju”. In tu smo pri naslovu članka. 
Iz česa naj se plača šolanje? Odgovor je iz šolnin učencev glasbene šole.
Za lažje razumevanje: glasbena šola pridobiva sredstva iz države in sicer za 
plače zaposlenim ter iz proračuna občin ustanoviteljic za materialne stoške, 
stroške prevoza na delo in prehrano zaposlenih. Sredstva za izobraževanje 
zaposlenih bi bilo potrebno pridobiti iz zgoraj navedenih naslovov in ne na 
najlažji način - da se vzame tisti denar, ki je namenjen učencem in boljši 
opremljenosti glasbene šole. V 2 3. členu odloka jasno piše: presežek prihodkov 
nad odhodki, ki jih zavod doseže pri opravljanju svoje dejavnosti, se nameni 
za plačilo materijalnih stroškov, nabavo nove opreme in investicijsko 
vzdrževanje prostorov, kjer zavod deluje. Plačane šolnine učencev pa naj bi 
bile namenjene za pokrivanje materijalnih stroškov. V zavodu bi bito potrebno 
narediti seznam vseh zaposlenih, ki se želijo dodatno izobraževati ob delu in 
potem glede na pridobljena sredstva le ta nameniti vsem glede na potebe po 
kadrih v glasbeni šoli.
Svet zavoda je na predlog vodstva Glasbene šole sprejel sklep, da se Urošu 
Hribarju plača 4. letnik Akademije v višini 390.000,00 SIT in sicer iz šolnin 
učencev glasbene šole. Če se poenostavi, vsi starši, ki imajo otroke v glasbeni 
šoli, bodo sofinancirali šolanje omenjenemu. Vprašljivo je glasovanje članov 
sveta, če upoštevamo, da so se morali zaposleni kot člani sveta vsekakor strinjati 
in seveda tudi tisti, ki jim ni vseeno, da se porablja denar učencev za nenamenske 
zadeve. Se vam zdi to pošteno?

3. )Tudi sejnine članov sveta zavoda naj bi se plačevale iz šolnin učencev, vendar 
pa so se člani sveta odločili, da bodo tudi brez sejnin lahko delali v dobrobit 
glasbene šole.

Toliko za sedaj.Jasno pa je, da bi tudi največji laik ugotovil, da jev glasbeni šoli 
nekaj narobe in da določeni ljudje lahko delajo, kar se jim zljubi.

OO LDS LITIJA Robert POTOKAR

V proračunu RS za leti 2006 in 
20071,652 milijarde SIT investicij 

v cestno infrastrukturo
V predlogu proračuna RS za leti 2006 in 2007 je zanimiv pogled na Načrt 
razvojnih programov, saj lahko ugotovimo, daje napoved ministra mag. Janeza 
Božiča, o potrebni večji pozornosti državnim cestam, tudi udejanjena. Temu 
primerno so večkratna prizadevanja za posvetitev večji pozornosti državnim 
cestam na območju občine Litija in Šmartno pri Litiji, naletela na padla na 
plodna tla. Tako se bodo v naslednjih dveh letih na državnih cestah izvajale 
naslednje investicije:
- preplastitev dela regionalne ceste Tihaboj - Mirna v višini 43,200mio SIT,
- izdelava lokacijskega načrta za izven nivojsko križanje Zg. Log in odkup zemljišč za 
glavno cesto v višini 50,100 mio SIT,

- zaključek modernizacije regionalne ceste do Velike Preske v višini 160 mio SIT
- zaključek modernizacije regionalne ceste Moravče - Čatež v višini 320 mio SIT - 

cestnih brežin in ureditev varnostnih ograj na cestnem odseku glavne ceste v 
Renkah v višini 300 mio SIT,

- obnova mostov čez reko Mirno na regionalni cesti v Moravčah v višini 60 mio SIT,
- dokončanje izdelave lokacijskega načrta in odkupa zemljišč na obvoznico Šmartno 

v višini 69 mio SIT,
- rekonstrukcija in modernizacija odseka glavne ceste Hotič-Zg. Log; 500 mio SIT.

Na razgovoru s predstavniki direkcije za ceste je bilo tudi dogovorjeno, da se 
s prerazporeditvijo znotraj cestnega proračuna zagotovi še manjkajočih 200 
mio SIT za dokončanje tega najbolj zahtevnega cestnega odseka, saj je 
investicija že v teku in jo bo potrebno zaključiti v prihodnjem letu.
Poleg navedenih investicij državnih cest na našem območju so v programu 
priprave projektov v okviru direkcije za ceste predvidena sredstva za projektiranje 
še preostalega cestnega odseka med Zgornjim in Spodnjim Hotičem in priprava 
projektne dokumentacije na regionalni cesti Velika Preska - odcep Dole. 
Kljub napredkom, ki jih za državne ceste na območju obeh občin prinašata 
državna proračuna menim, da je napočil čas za začetek resne razprave o 
načrtovanju optimalne variante obvoznice mesta Litija.

Franci ROKAVEC, državni sekretar

POR 1 AL NEPREMIČNINE

Dejan Grošelj s.p., Graška c. 28/a, 1270 Litija 
Tel:01/898 06 40, Fax:01/898 00 99, GSM: 041 344 285 

e-mail: info@portalnepremicnine-sp.si 
spletni naslov: http://www.portalnepremicnine-sp.si

AGENCIJA ZA POSREDOVANJE V PROMETU 
Z NEPREMIČNINAMI

Zavarovana odškodninska odgovornost pri Zavarovalnici Triglav. 
g zavarovalnica triglav.d.d.

• POSREDOVANJE PRI PRODAJI, NAKUPU, ODDAJI 
IN NAJEMU VSEH VRST NEPREMIČNIN

• Priprava pogodb

• Kompletna izpeuava postopkov pri prenosu lastništva

ZIK sedaj in ZIK v bodoče
V ponedeljek 14. novembra je v organizaciji Slovenske ljudske stranke 
občinskega odbora Litija potekala dobro obiskana javna tribuna glede bodoče 
organiziranosti izobraževanja odraslih in kulture v naši občini. Prisotni so bili 
domala skoraj vsi akterji, ki so povezani z delovanjem kulture in izobraževanja 
odraslih. Pestra razprava in raznolikost stališč je bila rdeča nit javne tribune, 
ki je razgrnila ključne dileme potrebne rešitve pomembne za razvoj kulture v 
občini Litija. Pomembna ugotovitev je bila v tem, da zlasti zaradi neodločitve 
oziroma nedorečenosti prihodnje organiziranosti, ki se vleče že več kot dve 
leti prihaja do slabše učinkovitosti, manjše preglednosti pri poslovanju ZIK- 
a in nejasnih pogojev za delovanje omenjenega zavoda. S tega vidika je za 
nastalo situacijo glavni krivec stanja v zavodu občina, saj so neukrepanje in 
nekonsistentne rešitve prispevale k delovanju po domače. Vsled tega čas ni 
zaveznik občine in v dobro izobraževanju odraslih, kulture, varstva kulturne 
dediščine bi bila čimprejšnja odločitev o prihodnjem statusu te ustanove.

Odločitev mora sloneti na 
racionalnih in učinkovitih 
rešitvah, ki so povezane z 
kadrovskimi kakor tudi 
finančnimi zmožnostmi, 
ki jih ima na razpolago 
proračun občine. Občina 
mora zagotoviti pregledno 
organiziranost iz katere 
bo razvidna vloga ustano
vitelja institucije oziroma 
lastnika. Poudarek je bil 
tudi na vlogi zagotovitve 

varstva kulturne dediščine in v tem kontekstu je škoda, da v Litiji še ni 
ustanovljen Mestni muzej, ki bi v okviru profesionalne kulture moral imeti 
svoje mesto. Pri tem gre tudi za simbolni status mesta še zasti v povezavi z 
nenadomestlivo kulturno dediščino, ki jo lahko ima le ta v povezavi z 
rudnikom Sitarjevec.
Stališče Slovenske ljudske stranke občinskega odbora Litija je, da se čimprej 
pripravi odlok o preoblikovanju Zavoda za Izobraževanje in kulturo, ki bo 
vklučeval področje izobraževanja odraslih, kulturni center in varstvo kulturne 
dediščine. Taka organiziranost bi bila v danih razmerah optimalna z vidika 
racionalnosti kakor tudi finančnih zmožnosti občine. Ob tem pa je potrebno 
razmisliti tudi o možnosti, da bi omenjeni zavod lahko v obliki koncesije 
izvajal tudi naloge izpostave sklada RS ljubiteljskih kulturnih dejavnosti. 
Bodoča organiziranost ZIK-a bi morala temeljiti na bistvenem izboljšanju 
koordinacije med profesionalno in ljubiteljsko kulturo v naši občini. 
Najpomembnejši zaključek sledi tudi ugotovitvam javne tribune, da je 
potrebno negotovo stanje čimprej presekati in se odločiti o prihodnjem statusu 
ZIK-a, občinska uprava pa mora poskrbeti, da bodo v vmesnem času 
predstavniki občine v svetu zavoda imeli stališča, ki so skladna z javnim 
interesen na področju izobraževanja odraslih in kulture.

Franci ROKAVEC

SLS.
Slovenska ljudska stranko

PLAČILO NADOMESTILA 0 
UPORABI STAVBNEGA ZEMLJIŠČA
V zadnjem času občani občine Litija prejemajo položnice za 
plačilo nadomestila o uporabi stavbnega zemljišča. Celotno 
območje mestne skupnosti je razvrščeno v prvo poselitveno 
območje, kar določa 5. člen odloka. Sprašujem vodstvo občine 
Litija ter občinske svetnike, ali ste res prepričani, da vsa naselja 
v mestni skupnosti Litija spadajo pod prvo poselitveno območje?

Pa poglejmo ali je temu v praksi res tako: območje med železniško progo Litija- 
Ljubljana in Graško cesto od »Turka do železniškega podhoda« na Graški cesti je 
po občinskem odloku, katerega je sprejel občinski svet občine Litija vodovarstveno 
območje, kar ima za posledico, da občani ne morejo izvajati gradbenih del, kot je 
to na drugih območjih mesta Litija. Vsled tega tudi to območje ne more spadati 
v prvo poselitveno območje, pač pa na situacijo v drugo ali celo v tretje poselitveno 
območje. Naselje Praprošče je brez kanalizacijskega sistema, naselje Zgornji Log 
in Podšentjur brez kanalizacijskega sistema in vodovodnega omrežja, o delih 
naselja, ki so izpostavljena prekomernemu hrupu, elektromagnetnemu sevanju 
ob železniški progi, pa sploh ne govorimo. Vsi ti elementi vplivajo na kvaliteto 
življenja teh ljudi, ki jim danes pravite, da so v prvem poselitvenem območju.

Mnogo ljudi danes se sprašuje, kako in s čim plačati položnice za nadomestilo o 
uporabi stavbnega zemljišča. V11 .členu so določene oprostitve plačila nadomestila, 
in sicer:
Poleg oprostitev, ki jih navaja 59. člen zakona o stavbnih zemljiščih, se za dobo 
enega leta oprosti plačila nadomestila zavezanca, ki živi z drugimi člani v skupnem 
gospodinjstvu v slabih življenjskih razmerah in izpolnjuje eno od naslednjih meril:
- eden izmed članov prejema denarno socialno pomoč po predpisih iz socialnega 

varstva;
- eden od članov je upravičenec do subvencionirane stanovanjske najemnine;
- eden izmed članov je upokojenec, ki prejema varstveni dodatek po predpisih 
pokojninskega in invalidskega zavarovanja;

Pisni zahtevek za oprostitev plačila nadomestila za subjekte iz 12. člena mora 
zavezanec vložiti najkasneje do 31.1. za tekoče leto pristojnemu oddelku pri 
Občinski upravi, do čim za subjekte glede oprostitve plačila nadomestila po 11. 
členu odloka pa je določeno, da mora zavezanec k vlogi za oprostitev plačila 
predložiti vsa potrebna dokazila (odločbo centra za socialno delo, odločbo 
pokojninskega zavoda, dokazila o višini dohodka družine za preteklo leto ipd.) 
Poseben problem je, ker so nekateri občani v začetku leta bili še zaposleni, 
danes, ko pa prejemajo položnice, pa so brezposelni in so prijavljeni na zavodu za 
zaposlovanje ali prejemajo socialno pomoč in niso zmožni plačati te dajatve.
Kaj storiti v tem primeru? Vložiti vlogo za oprostitev plačila.
0 oprostitvi plačila nadomestila pristojni občinski organ izda ustrezno odločbo.

Ciril GOLOUH

TROOVDNA TA
MfiLS ŽIVALI

NAR*
Odprto

pon - pet: 9.00-12.00 
15.00-19.00

sob: 9.00 - 12.00

Mateja Šimenc s.p. (Tel.: 01/8981-005)

1270 LITIIA, VALVAZORJEV TRG 19

Na seji občinskega sveta Litija smo prejeli poročilo o 
odpravi naravnih nesreč v naši občini z ugotovitvijo, da 
nam Ministrstvo za obrambo zaradi zakonskih določil 
Republike Slovenije ne more ali ne sme pomagati. 

Ugotovili smo, da so bile škode povzročene v celotni občini in še posebej v 
Krajevnih skupnostih Vače, Dole in Sava pri Litiji.
Vse škode so bile ocenjene in podatki posredovani na Upravo za zaščito in 
reševanje Ministrstva za obrambo RS. Občinska uprava je prejela le ustni 
negativni odgovor, zato smo se v DeSUS-u odtočili poslati protest ministru za 
obrambo Karlu Erjavcu in vodji poslanske skupine DeSUS-a v Državnem zboru 
Slovenije Francu Žnidaršiču z naslednjo vsebino:

»Na vas se obračamo v imenu Območne organizacije DeSUS Litija in litijskih 
občanov.
3-9. 2005 je litijsko občino prizadelo neurje, ki je hkrati naredilo škodo v 
občinah Kamnik in Lukovica. V litijski občini je bila škoda ocenjena na 330,5 
milijonov SIT; v Kamniku in Lukovici pa bistveno manjša. Skoda torej ni 
presegla 0,3 promila državnega proračuna in zato po ustni informaciji iz Uprave 
za zaščito in reševanje Občini Litija po Zakonu o odpravi posledic naravnih 
nesreč ne pripadajo nobena sredstva za odpravo naravne nesreče. 
Sporočamo Vam, da je v dokumentih DeSUS-a Litija na prvem mestu zapisano, 
da se bomo zavzemali za poštenost, pravičnost in solidarnost med ljudmi. 
Poleg tega menimo, da je kriterij 0,3 promila dotočen v 11. členu zakona 
neživljenjski, ker škoda v naši občini dosega 18,6 % občinskega proračuna v 
letu 2005.
Prosimo vas za vaše sodelovanje pri reševanju nastalega problema. 
Predlagava vam, da nas pokličete po telefonu ali da se osebno srečamo.«

Lep pozdrav!

Ivan GODEC Polde ŽNIDERŠIČ
Svetnik DeSUS-a Predsednik Območne organizacije DeSUS Litija

[nadaljevanje s 1. strani I

PRIREDITEV “V HVALEŽNOST 
JESENI ”, JEVNICA 2005

Na prizorišču pred zadružnim domom v Jevnici je bilo živahno že v zgodnjih 
dopoldanskih urah, ko smo odprli razstavo NAJ PRIDELKOV. Kmetije, ki ležijo v 
območju Dežele pod Kamplovim hribom, se še vedno ukvarjajo s pridelavo pridelkov, 
ki so jih drugje že zdavnaj opustili. Več kot 30 lastnikov kmetij je prineslo svoje 
pridelke na razstavo. Komisija je vse pridelke stehtala, zmerila in vse »NAJ» 
nagradila s posebnimi priznanji.
Istočasno z razstavo pasmo odprli tudi kmečko tržnico, v okviru katere so člani TRD 
»KAMPELC« lahko prodajali svoje pridelke. Velike pozornosti je bil deležen tudi 
razstavni prostor K0TLARSTVA GODEC, ki je tudi član tega društva. Predstavil je 
svoje izdelke iz bakra in kot posebno zanimivost za obiskovalce pripravil še 
predstavitev kuhanja žganja.
Resnejši, a zato nič manj zanimiv del pa se je odvijal v prostorih osnovne šole, kjer 
so se gostje okrogle mize pogovarjali na temo: Gospodarski in vsestranski pomen 
kostanja. Udeleženci razgovora so bili skrbno izbrani in so s svojimi spoznanji in 
razmišljanji veliko pripomogli, da se bo ideja o Kostanjevih poteh prijela. Dežela pod 
Kamplovim hribom obsega velik del ozemlja tako šmarske, kot tudi litijske občine 
in je bogata z gozdovi, v katerih prevladuje kostanj. Zaradi prisotnosti kostanjevega 
raka pred leti, smo to vrsto lesa popolnoma zanemarili. Vendar pa je kostanj trdoživ 
in obrambni mehanizmi narave so povzročili, da se ves kostanj ni posušil in je postal 
odporen. Včasih je bil kostanj kot sadež pomemben tudi za prehrano, danes pa je 
večji poudarek na rekreativnem nabiranju. Prav v jeseni je tisti čas, ko je pritisk 
obiskovalcev na gozdove še posebej očiten; bodisi zaradi nabiranja gob ali pa 
kostanja. Prebivalci tega območja se zavedajo, da ne bodo mogli popolnoma preprečiti 
navala obiskovalcev, lahko pa z organiziranim nastopom obrnejo vso zadevo sebi v 
prid.
Prav s tem namenom želimo sedaj v Deželi pod Kamplovim 
hribom urediti kostanjeve poti, ki bodo potekale po urejenih 
in označenih poteh in bodo vodile tudi mimo kmetij.
Obiskovalci se bodo lahko na teh poteh oskrbeli z raznimi 
gozdnimi sadeži, pa tudi pridelki in izdelki. Včasih pa bodo 
zadovoljni že z lepim razgledom ali prijazno besedo.
Daje navedeni projekt, ureditve kostanjevih poti pomemben 
in zanimiv projekt podeželja, so potrdili tudi podpisniki PISMA 
0 NAMERI in sicer: direktor Zavoda za gozdove Slovenije g.
Kermavner, župana občin Litija in Šmartno pri Litiji g. Izlakar 
in g. Kaplja ter predsednik društva g. Končina in predsednik 
projektnega sveta CRP0V g. Franci Rokavec. V tej listini so — -. ^ 
se podpisniki zavezali k aktivnemu spremljanju navedenega 
projekta z možnostjo sofinanciranja v prihodnjih letih. Predstavniki društva so ob 
zaključku razgovora poudarili, da je nujno dvigniti odnos do gozdov na višjo raven, 
ponovno dati večji pomen kostanjevemu gozdu in nujno poskrbeti za razumno 
sožitje med lastniki gozdov in obiskovalci.
Prireditev se je potem nadaljevala še z zanimivim in pestrim kulturnim programom.

Lijana LOVŠE

CENTROMERKUR 
blagovnica LITIJA

Tel.: 01/8983 238

Delovni čas:
PRITLIČJE

pon-sob
7.00- 21.00

1. IN 2.
NADSTROPJE

pon-pet
8.00- 20.00

sob
8.00-13.00

- okraski
- girlande
- lučke
- bunke

GME)©TO®[Fy[i

Novoletni program 
ZNIŽANO do 50%
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IZPOSTAVA CENTRA ZA RAZVOJ 
LITIJA V GROSUPLJEM

Center za razvoj Litija je v sodelovanju z Območno obrtno zbornico 
Grosuplje (OOZ) ter občinama Grosuplje in Ivančna Gorica v oktobru 
2005 odprl svojo izpostavo tudi v Grosuplju.
OOZ Grosuplje je z namenom razširitve podjetniškega podpornega in 
razvojnega okolja s kakovostnimi storitvami na območju občine Grosuplje 
povabila k sodelovanju Center za razvoj Litija (RCL), kot enega bolj 
uspešnih in perspektivnih lokalnih pospeševalnih centrov v Sloveniji.
V mesecu oktobru smo začeli z delovanjem v Domu obrtnikov v 
Grosupljem. V prvi fazi bo svetovalna dejavnost potekala vsak ponedeljek 
od 9. do 15.00 ure, nato pa postopno razširila svojo ponudbo z 
zagotavljanjem storitev vseh opredeljenih potreb in glede na podjetniško 
zanimanje dopolnila svoj kadrovski potencial.

V sodelovanju z OOZ Grosuplje se je Center za razvoj Litija že lotil prvega 
skupnega projekta - analiziranja dejanskih potreb mikro in malih 
podjetnikov v omenjenih občinah. Rezultati anket bodo temeljno izhodišče 
za nadaljnje oblikovanje strateških usmeritev pri podpornih storitvah.

POTRJEN PROJEKT VEM - PRIDOBILI 
36 MIO NEPOVRATNIH SREDSTEV
Center za razvoj Litija je uspešno kandidiral na Pharovem razpisu za 
sredstva, s katerimi bomo omogočili vzpostavitev podpornega okolja na 
območju 9 občin s 95.615 prebivalci. Z mrežnim povezovanjem bodo 
tako v okviru projekta vzpostavljene svetovalne točke VEM na treh lokacijah:
• v Litiji (pokrivanje občin Litija, Šmartno pri Litiji, Dol pri Ljubljani)
• v Grosupljem ( pokrivanje občin Grosuplje, Ivančna Gorica)
• v Kamniku (pokrivanje občin Kamnik, Komenda, Moravče in Lukovica)

Glavne dejavnosti projekta VEM3 so vzpostavitev 3 vstopnih točk VEM, 
dodatna usposobitev 8 svetovalcev in promocija sistema. Preko 
svetovalnih točk bomo povečali dostopnost do informacij, svetovane 
pomoči in finančnih virov, projekt pa bo s tem povečeval konkurenčnost 
potencialnih in obstoječih podjetnikov in lokalnih institucij.

Z namenom priprave na podjetniške razpise v prihodnjem letu
vas vabimo na delavnico

Razvojno organiziranje podjetij
Predstavili bomo:

• razvojno organiziranje podjetij za prijavo na razpise 
• subvencije ob zaposlitvi brezposelnih 

• program vavčerskega svetovanja in možnosti koriščenja subvencij

Pričakujemo vas v torek, 29.11.2005, ob 17. uri, v sejni sobi Predilnice 
Litija, Kidričeva 1.

CENTER ZA RAZVOJ 
LITIJA

Center za razvoj Litija, Kidričeva 1, Litija
tel: 01/896-27-10, 01/896-27-15, fax: 01 /896-27-12

info@cr-litija.si • www.litija.net/rcl

DOBRE ŽELJE PREDSEDNIKA DRŽAVE
Že začetki Centra so bili obetavni, saj je naše prve prostore odprl takratni 
predsednik vlade dr. Janez Drnovšek, ki je nakazal, da lahko taka inštitucija 
z nekaj delovnimi mesti ustvari premike v lokalnem in širšem okolju.

Dr. Janez Drnovšek, sedaj predsednik RS, je tako simbolično botroval našim 
prvim korakom, zato smo ga povabili tudi na naše praznovanje ob peti 
obletnici delovanja. Ker se nam zaradi obveznosti ni uspel osebno pridružiti 
na gradu Bogenšperk, nam je ob tej priložnosti s pismom potrdil našo vlogo 
v okolju in nam s tem namenil dobro popotnico za naše nadaljnje delo.

(I.m.)

X PRFncpnMikr

Ljubljana, 22. september 2005

Spoštovani,

v veliko veselje mi je, da lahko pozdravim vse prisotne, ki ste se danes zbrali na gradu 

Bogenšperk ob 5. obletnici Centra za razvoj Litija.

V Centru s svojim delovanjem, ki je namenjeno izboljšanju lokalnih razvojnih potencialov ter 

usmerjanju le-teh v povečanje blaginje prebivalcev dokazujete, da se zavedate pomena 

vzpodbujanja podjetniškega duha in inovativnosti. Vzpostavitev podjetništvu prijaznega 

okolja, ki podpira pogum in iniciativo posameznikov, je namreč temeljna garancija za 

uspešen gospodarski razvoj in krepitev konkurenčnosti tako na regionalni, kot tudi na državni 

ravni. Hkrati z navidez majhnimi koraki uspevate povezovati tudi vaše okoljevarstvene, 

gospodarske in družbene potenciale, kar je velikega pomena tako za promocijo vaše regije 

navzven, kot za kvalitetno in zdravo življenje v njej. Prepričan sem, da boste s taksnim 

pristopom tudi v prihodnje uspešno pomagali pri razvijanju turistične in podjetniške podobe 

regije.

Dovolite mi, da vam ob peti obletnici delovanja iskreno Čestitam in vam zaželim prijetno 

druženje na gradu Bogenšperk
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Na strokovni ekskurziji spoznavali Dolenjsko
V sklopu izvedbenega projekta Razvoj intelektualne infrastrukture v 
okviru projekta Po poteh dediščine smo se udeleženci iz devetih 
vključenih občin 7. oktobra udeležili strokovne ekskurzije po Dolenjski. 
Pod vodstvom Matjaža Pavlina iz agencije Kompas Novo mesto smo 
spoznavali različne točke naravne in kulturne dediščine, ki jih zajema 
projekt Po poteh dediščine Dolenjske in Bele krajine. Ker gre za pilotni 
projekt v Sloveniji z desetletnimi izkušnjami, lahko tudi našemu projektu 
Trkamo na vrata dediščine služi kot pokazatelj dobre prakse. Na izbranih 
točkah smo se tako seznanili z različnimi načini upravljanja le-teh, 
možnostmi nadaljnjega razvoja, težavami, s katerimi se srečujejo lastniki 
oz. upravljalci točk, predvsem pa smo pridobili marsikatero dobro idejo. 
Obiskali smo grad Žužemberk, Žalostno goro, etnološki parkZagraški log, 
kartuzijo Pleterje in skansen pred kartuzijo. Seveda niso manjkale pristne 
dolenjske dobrote in domača kapljica, naturistični kmetiji Colarič pa nas 
je sprejela tudi prva cvičkova princesa. Zanimivo je predstavila razvoj 
turistične dejavnosti na kmetiji in poudarila, da brez trdega dela vseh teh 
rezultatov ne bi bilo. Polni prijetnih vtisov smo se v večernih urah odpravili 
proti Litiji z željo, da se na tako poučni ekskurziji ponovno srečamo.

V sklopu omenjenega projekta smo izvedli tudi zasnovo celostne likovne 
podobe in označevanja projekta Trkamo na vrata dediščine. To pomeni, 
da so bile za vsako od 31 lokacij točk dediščine v devetih občinah 
izdelane označevalne table v celostni likovni podobi, za vsako od občin 
pa še po ena pojasnjevalna tabla, ki obiskovalcem daje celostno 
informacijo o projektu Trkamo na vrata dediščine. V ta sklop sodi tudi 
izdelan pravilnik o označevanju naravne in kulturne dediščine ter ostale 
ponudbe v projektu, ki bo občinam služil pri nadaljnjih aktivnostih 
označevanja njihovih lokacij.
Projekt smo zaključili z delavnico na temo priprave in trženja turističnih 
produktov ter okroglo mizo na temo Podeželje-prostor neizkoriščenih 
priložnosti, ki sta bili izvedeni v Komendi 18.10.2005. Ocenjujemo, da 
smo projekt Razvoj intelektualne infrastrukture uspešno izvedli, saj se je 
vseh aktivnosti udeležilo kar 97 turistično-gostinskih ponudnikov, lokalnih 
koordinatorjev občin in predstavnikov turističnih društev, ki so večinoma 
izrazili interes za nadaljnje sodelovanje pri tovrstnih vsebinah.

Udeleženci ekskurzije pred obnovljeno hišo vZagraškem logu

Zadruga za razvoj podeželja 
Jarina z.o.o.

Dole 10, Dole pri Litiji 
tel.: 01 897 21 04 

e-mail: info@cr-litiia.si

ORGANIZIRALI SMO DELAVNICO 
»MLADI SMO ZA PODJETNO PODEŽELJE«

Z namenom, da bi že osnovnošolcem predstavili podeželje kot možnost 
za ustvarjalno in podjetno delovanje, je Jarina z.o.o. v sredo, 26. oktobra 
2005 organizirala delavnico z naslovom »Mladi smo za podjetno 
podeželje«.
Delavnica se je odvijala v prostorih Osnovne šole Gradec. Udeležilo se je je 
preko 90 učencev osnovnih šol Gradec, Litija, Šmartno pri Litiji, Gabrovka 
in Dole ter dijakov Gimnazije Litija, pa tudi predstavniki Društva podeželske 
mladine Moravče.

Ob zanimanju in aktivnem sodelovanju mladih na vseh štirih delavnicah, na 
katerih so svojo dobro prakso predstavili domačija Paternoster, domačija 
Blaj, Vrtnarija Klinc in Center za razvoj Litija, je bil namen dosežen, saj so 
mladi izrazili svoja pozitivna stališča do podeželja ter našli veliko dobrih 
usmeritev za prihodnje delovanje vseh štirih predstavljenih primerov.

Jarinino izobraževanje za peko kruha in 
izdelavo izdelkov tradicionalne obrti

Pri zadrugi za razvoj podeželja Jarina z.o.o. smo letošnjo jesen ponudili 
izobraževanje tistim, ki svojo priložnost na podeželju vidijo v registraciji 
osebnega dopolnilnega dela ali dopolnilne dejavnosti na kmetiji. Ker 
vemo, da še zdaleč ni dovolj, da znaš speči kruh ali izdelati izdelek 
tradicionalne obrti, smo izobraževanje vsebinsko razširili.
Začeli smo s predstavitvijo osebnega dopolnilnega dela in dopolnilnih dejavnosti 
na kmetiji. Podjetniška znanja je svetovalka iz podjetja Vibacom uspela povezati 
s konkretnimi primeri s podeželja in dokazala, da se lastnosti podjetja (vrednote, 
vizija, cilji, strategije...) odražajo pri vsakem poslu, tudi pri dopolnili dejavnosti, 
ki jo nameravajo na kmetiji registrirati. 0 davčnih predpisih in poslovnih 
knjigah je spregovorila davčna svetovalka iz podjetja Miracolo. Na podlagi 
bogatih izkušenj, je opozorila na nekaj posebnosti, ki v postopku zapletenih 
davčnih predpisov pridejo še kako prav ter odgovorila na vsa vprašanja 
udeležencev. V nadaljevanju smo se razdelili v dve skupini, sledila so namreč 
certifikatna izobraževanja - ena skupina se je pod vodstvom Kmetijske 
svetovalne službe Izlake usmerila v peko kruha, potic, peciva in testenin na 
tradicionalen način, druga je s predsednico Rokodelcev moravške doline 
Branko Bizjan spoznavala izdelavo tradicionalnih izdelkov domače obrti. V 
slednjem so udeleženci predstavili svoje izdelke, izmenjali izkušnje in predlagali 
drug drugemu izboljšave pri izdelavi ali prodaji. 0 blagovni znamki Jarina in 
njenimi internimi pravilniki je spregovorila Tanja Garantini. Sledile bodo še 
vsebine o izdelavi poslovnega načrta.
Program izobraževanja je bil sofinanciran s strani Javne agencije za podjetništvo 
in tuje investicije ter Zadruge Jarina v višini 70%.

Nekaj misli udeležencev izobraževanj:
Metka Starič - Zavod Parnas, Velike Lašče: Izobraževanje ocenjujem kot 
zelo uspešno, saj so bile posredovane vsebine kvalitetno pripravljene in zanimivo 
predstavljene. V nadaljevanju se bo moral vsak sam spopasti s pripravo 
dokumentacije za pridobitev certifikata. Prepričana sem, da bo Jarina stala ob 
strani tudi pri nadaljnjem urejanju pogojev za registracijo dejavnosti in upam, 
da bo čim večim uspelo v resnici registrirati omenjene dejavnosti.
Odločiti se za udeležbo na takem izobraževanju ni enostavno. Marsičemu se 
je treba odpovedati, prispevati svoj čas, nenazadnje tudi denar. Jarina nam je 
pri tem ponudila roko - tako s sofinanciranjem, kot z ustreznim izborom 
vsebine, mi pa smo preko izobraževanja lahko marsikaj spremenili v svojem 
razmišljanju, spoznali nove ljudi in pridobili znanje za uresničitev svojih želja.

izmenjava izkušenj med udeleženci iz različnih koncev Slovenije - štirje smo 
prišli tudi iz okolice Velikih Lašč-je bila zame zanimiva sprememba. Z izmenjavo 
idej in izkušenj bi si lahko večkrat olajšali pot, tako pri pridobivanju dovoljenj, 
kot pri bojevanju z zapleteno davčno zakonodajo. Naj povzamem besede 
predavateljice Branke Bizjan: »Ideje so zato, da jih širimo. Ko nas ne bo več 
- bomo nesli ideje s seboj? Mar ni bolje, da jih oplemenitijo drugi in tako del 
nas živi naprej...«

Brinovec Mirko: Prihajam iz Oglarske dežele, kije poznana po kuhanju oglja. 
Kuhanje oglja je tradicija tudi na naši kmetiji. Poleg osnovne dejavnosti na 
kmetiji se želimo ukvarjati tudi z dopolnilno dejavnostjo, kamor spada tudi 
pridelava oglja na tradicionalen način. Ker država v zadnjem času postavlja 
vse strožje zakone in kriterije, je bila udeležba na izobraževanjih, katere je 
organizirala Zadruga Jarina idealna priložnost za pridobitev potrebnih znanj 
za registracijo dopolnilne dejavnosti na kmetiji. Znanja je v današnjem času 
vedno premalo. Danes ni dovolj, da znaš pridelati ali izdelati produkt. Zelo 
pomembno je, kako boš produkt ponudil na trgu. S pomočjo Jarine bo naša 
kmetija prišla do potrebnih potrdil in znanj za registriranje dopolnilne dejavnosti 
na kmetiji.

Kišek Gašper: Čeprav prihajam iz vasi Močilno nad Radečami in je Litija 
precej oddaljena od mojega doma, sem se odločil udeležiti sklopa izobraževanj 
na temo dopolnilne dejavnosti na kmetiji. Teme posameznih delavnic so bile 
zelo zanimive in koristne za lažje razumevanje zakonodaje in pravil, ki jih 
narekuje država. V prihodnosti se bom še 
udeleževal podobnih izobraževanj, saj je 
znanje najdragocenejša naložba.

Na Jarini z.o.o. se zavedamo pomembnosti 
izbora dobrih predavateljev, ki svoje vedenje 
in znanje prenašajo na udeležence izobraže
vanj. Z nekako grenkim priokusom pa 
ugotavljamo, da okolje v katerem delujemo 
še ni dovolj ozaveščeno in zahtev, ki jih 
določa država ne jemlje resno. Temu pri
meren je bil tudi obisk na izobraževanjih. Na 
našo žalost in žalost vseh prostovoljnih 
društev je potrebno poudariti, da proda
janje izdelkov iz kmetij ali izdelkov domače 
in umetne obrti ni več mogoče preko 
raznih društev, če za njim ne stoji lastnik teh izdelkov, ki ima potrdilo 
Upravne enote o registraciji dopolnilne dejavnosti na kmetiji ali osebnega 
dopolnilnega dela.

Ocenjevanje izdelkov, ki so jih 
spekli udeleženci izobraže
vanja Peka kruha, potic, peciva 
na tradicionalen način.

hidravlika & mehanika
K sodelovanju vabimo sodelavce, študente pripravljene na nove izzive

Hidravlika in Mehanika RAF d.o.o.

Pungrt 5,1275 Šmartno 
Tel.: 01/8995 116 
E-mail: raf.litija@siol.net 
www.raf-litija.si
Opravičilo: opravičujemo se za napačno 
objavljeno telefonsko št. v prejšnjem Občanu.
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Kaj storiti z Litijo ? (xxiv.)
Martin Brilej

TRŽNICA
Zadnja letošnja oktobrska sobota je bila res prijetna. Dan je bil 
topel in ljudje so naokrog hodili v prav lahnih oblačilih in se 
zadrževali zunaj. Tudi avtor te kolumne. In sem zavil še na 
litijsko tržnico, da srečam koga za klepet o vsakdanjih stvareh 
in da doživim malo vrveža, kakršen je na tržnicah. Ura je bila 
enajst, torej čas, ko so tržnice najbolj živahne.
Ampak, tam zadaj pod Sitarjevcem, kjer je litijska tržnica, 
sem nato videl vse kaj drugega kot pričakovano. Prostor je bil 
prazen, pust in pet ali šest stojnic je čisto praznih zijalo gor v 
hrib. Nikjer nikogar, ne prodajalcev, ne kupcev...Samo dva 
kombija sta bila pripravljena, da ravnokar odpeljeta. Prvi je 
imel napisano, da prodaja ribe, drugi pa sir. Enega sem še 
uspel vprašati, če odhaja, pa mi je zabrusil, da je tu zapravil tri 
ure in ni ničesar prodal. In da gre v Zagorje, kjer bo bolje. Z 
okna bloka gleda gospa in jo vprašam, kaj so prodajali na 
stojnicah. »Nič, saj ni bilo nikogar,« je pojasnila.
Potem sem bil tam še eno soboto, pa je bilo skoraj enako, le 
da je namesto prodajalcev rib in sira, ki ju sploh ni bilo, svoje 
izdelke pokal prodajalec poceni tekstila. Nič ga nisem vprašal, 
ker sem videl, da je slabe volje, ker odhaja brez posla. Tudi na 
martinovo soboto sem bil tam, ko je bil tudi pohod od Litije do 
Čateža. V Litiji se je tega jutra zbralo nekaj tisoč ljudi, vendar 
je tržnica spet samevala. To je bila torej podoba litijske tržnice. 
Ker pa je namen te kolumne v obravnavi litijskih mestnih 
problemov, moram najprej povedati nekaj splošnega o tržnici. 
Ta je v mestih na splošno med najbolj prometnimi območji. Tu 
se prepletajo poti obiskovalcev, na njej človek doživi nekaj 
pristnega vzdušja, vrvež ljudi, glasno ponujanje blaga in ljudi, 
ki jih drugje v glavnem srečaš le v avtomobilih in s kravatami. 
Na tržnici pa se hodi peš, dobri znanci se od veselja rokujejo, 
ko se srečajo peš, s cekarji in v športih oblačilih.
Zato pametni načrtovalci dobro premislijo kje jih bodo locirali. 
Gre za strokovne odločitve, dobro pretehtane, kjer se pred 
odločitvijo preštejejo vsi plusi in minusi lokacije. Kjer se 
pretehtajo vse prometne poti z vozili in peš, parkirišča, vplive 
okolice in še kup drugih elementov, od varnosti do energetske 
oskrbe, pa sprejemanje okoliških prebivalcev, lege, dostopa... 
Za litijsko tržnico lahko zagotovo rečem, da pol prebivalcev 
mesta sploh ne ve kje je, tisti, ki so jo locirali tja pod hrib in 
skrili za stanovanjski blok ter postavili kar na parkirišče, brez 
komunalne ureditve pa so brcnili v meglo. Postaviti tržnico na 
parkirišče in v najbolj mrzel predel Litije, kjer štiri mesece ne 
posije sonce, brez kakršnega koli vključevanja v mestni utrip, 
je seveda vnaprej obsojeno na neuspeh. Zato tam ni 
prodajalcev niti kupcev, ne vrveža. Ničesar.

Lokacija tržnice ni prav preprosta. Osnovno načelo, ki ga je 
treba upoštevati je prijazen in urejen prostor, kjer se pretakajo 
obstoječe poti prebivalstva, kjer je tudi dosti drugih lokalov, 
lokacija in projekt pa morata upoštevati tudi sožitje tržnice z 
drugimi okoliškimi dejavnostmi, ki se morajo hkrati z njo 
dopolnjevati, itd.
Mislim, da bi bilo dobro, če bi se Litije lotili prostorski 
strokovnjaki, ki bi vsaj narisali smiselne in za prihodnost 
sprejemljive prostorske rešitve. To ni izum za toplo vodo, saj 
tako delajo vsepovsod, kjer razmišljajo bolj dolgoročno in 
strokovne rešitve prepuščajo stroki. Tudi v Litiji bi se dalo 
tako delati. Večja težava je v tem, ker je treba strokovne 
predloge tudi upoštevati, ne pa si sproti izmišljevati kje naj se 
kaj postavi ali sezida.

Sem ter tja po Litiji
• Pred leti je nek gospod iz sosednje občine rekel, da je Litija 
kot cigansko naselje. Meni je takšna ocena težko padla v 
ušesa. Ampak, če človek pogleda malo bolj pozorno naokoli 
po Litiji, bo videl, da je imel ta gospod vsaj osnovo za takšno 
misel, če drugega ne. Ozrite se na Ljubljanski cesti na bivšo 
lesno tovarno oz. prostor, kjer je bilo skladišče lesa in boste 
videli ropotijo, ki res ne spominja na urejeno mesto. Pa tam 
okoli bencinskih servisov na drugi strani Save, ki sta sicer 
lepo urejena. Zraven obeh je nekakšna pisana navlaka, ki 
človeka spominja na jugo vzhodno balkansko ureditev izpred 
30, 40 let... Oboje je na občinski zemlji...
• O stopnicah z nadvoza sem že nekajkrat pisal. Da so zelo, 
zelo nevarne. Glede na to, da jih nihče noče vzdrževati, da so 
grde in da kvarijo pogled na knjižnico, da so celo nepotrebne, 
bi jih bilo bolje podreti, ali pa lepše narediti na drugi strani 
nadvoza. Ampak dokler pa stojijo, so javna površina in bi jih 
bilo treba obvezno vzdrževati. Enako velja za odhod pod 
železnico na koncu Stavb. Kot da je na Marsu, ne pa v Litiji.
• Novembra je bil v Litiji tradicionalen pohod od Litije do 
Čateža. O aferah v zvezi s pohodom je bilo v medijih veliko 
vesti in zunanjemu opazovalcu bi se zdelo, da gre za velik 
občinski posel. Menda tam okrog Gabrovke tega dne s 
ponudbo domačih pijač in jedi, naredijo kar uspešen posel, 
kar je seveda dobro. Za to rubriko je bolj zanimivo vprašanje, 
kaj ima od tega pohoda mesto Litija. Odgovor je jasen: nič. 
Vsa ta več tisoč glava množica namreč v Litijo zgolj pride in 
jo v nekaj minutah tudi zapusti, ne da bi tu pustila kakšen 
tolar. Pač, mesto je ves dan zatrpano s stotinami avtomobilov, 
kar je kvečjemu težava in naslednji dan strošek za Komunalo. 
Vprašanje pa ni v tem kako se te več tisoč glave množice 
znebiti, temveč kako od nje tudi kaj dobiti.

Več avta za manj denarja
Hf
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KRESNIŠKI MOST
Kresniški most je leta 2004 dopolnil 30 let. O 
njegovi zgodovini govori brošura Kresniški 
most-30 let (2004). Kresniški most je 
pomembna vez za življenje krajanov tako na 
desnem kot na levem bregu Save. Eni preko 
mostu hitijo na vlak, drugi se z avtom pripeljejo 
na regionalno cesto, tovornjaki prevažajo 
tovore v tovarno apna. Stanje mostu pa je 
kritično in tik pred tem, da se zruši.

Pot do izgradnje mostu ni bila lahka. Starejši krajani trdijo, 
da vse od 1. svetovne vojne dalje še ni bilo volitev, v katerih 
ne bi politiki obljubljali gradnjo mostu čez Savo v Kresnicah. 
Krajani Kresnic in okolice smo imeli srečo, da je imelo 
vodstvo tedanje Industrije apna Kresnice z direktorjem 
Kramžarjem posluh, da so se lotili izgradnje mostu čez Savo. 
Tako je bil most zgrajen 1974. Skupaj s krajani so se zbirala 
sredstva in tako so pred tridesetimi leti prvi avtomobili 
pripeljali preko Save na levi breg in nadaljevali vožnjo proti 
Litiji ali Ljubljani. Za krajane Kresnic je bil to pomemben 
dosežek, saj je za Kresničane in ostale prebivalce okoliških 
vasi pomenil pomembno vez do regionalne ceste in stem 
okno v svet.
Most je bil leta 1974 zgrajen v okviru danih možnosti in 
zbranih sredstev in stoji na betonskih pilotih, na katerih je 
pritrjena železna konstrukcija na njej pa leseno vozišče. 
Promet na mostu pa na žalost poteka hkrati le v eno smer, 
denarja za dvosmerni promet pa ni bilo in tako je ostalo vse 
do danes.
V tridesetih letih je most dotrajal, kljub večkratnim 
vzdrževalnim posegom, pojavljajo se vse večje luknje na 
vozišču. V letu 2004 so se na most namestile železne plošče,

ki začasno rešujejo prevoz preko mostu.
Sedanje stanje mostu je kritično, in v 
kolikor ne bo takojšnje sanacije, se lahko 
zgodi, da bo inšpekcija zaprla most.
Lastnik mosta je Industrija apna Kresnice, 
kar pomeni, da je most sedaj v privatni lasti, kar je edinstven 
primer v Sloveniji. Vsekakor bi morala za vzdrževanje in 
reševanje mostu priskočiti na pomoč država in preko lokalne 
skupnosti urediti in poskrbeti za finančna sredstva.

Promet na mostu je vsak dan večji, saj se Kresnice širijo, 
razvija pa se tudi Industrija apna Kresnice, kar pomeni, da je 
tovornega prometa preko mostu vse več, to pa še dodatno 
obremenjuje dotrajan most. V Kresnicah se tudi predvideva 
izgradnja industrijsko poslovne cone, kar bo dotrajan most 
še dodtano obremenilo.
Če želimo slediti modernim smernicam Evrope in njenemu 
razvoju, moramo najpre poskrbeti za normalno infrastrukturo, 
katere del je zagotovo tudi kresniški most.
Kot občinski svetnik in krajan Kresnic se bom zavzemal, da 
se pristopi k takojšnji sanaciji mosta in da država prevzame 
sanacijo in vzdrževanje mostu, tako kot to velja za vse 
mostove preko velikih slovenskih rek. Pohvaliti velja litijskega 
župana, ki se v zadnjem času zelo angažira pri reševanju 
kresniškega mostu.

Jože KOVIČ, občinski svetnik

ČLANICE V GASILSKI 
ORGANIZACIJI

Članice so se v gasilstvu dobro uveljavile in 
pomembno vplivajo na delovanje celotne gasilske 
organizacije. Na vseh nivojih organiziranosti 
prostovoljnega gasilstva so vključene v organe 
vodenja, komisije in delovne skupine, kjer dose
gajo dobre rezultate.V prostovoljna gasilska 
društva Gasilske zveze Litija je po zadnjih statis
tičnih podatkih vključenih 296 žensk, to je 24 % 
vsega članstva.

SERVIS PLINSKIH NAPRAV
Hitro vam opravimo Pl 
SERVIS in VZDRŽEVANJI 

kuhinjskih plinskih f 
aparatov in peči!

REGLED,

Pokličite:
DAJMOX d.o.o., Kresnice

Večina prostovoljnih gasilskih društev je že uveljavilo načelo 
enakopravnosti članic. Po teh društvih so ustanovljene tudi 
Komisije za delo s članicami. Članice sodelujejo pri vseh 
aktivnostih društev, pri vzgoji gasilske mladine, izobraževanju 
članstva, na preventivnem področju, tekmovanjih, ter pri drugih 
organizacijskih in operativnih nalogah. Sodelujejo tudi pri 
intervencijah.
Tekmovalne enote članic se udeležujejo različnih med
društvenih tekmovanj, tekmovanj gasilskih zvez, regijskih in 
državnih tekmovanj. V letošnjem letu je bilo v naši gasilski 
zvezi aktivnih kar 8 tekmovalnih enot »članic A« in sicer v 
PGD Gabrovka, Jevnica, Kresnice, Polšnik, Ribče, Sava - 
dve ekipi, Vače ter ena tekmovalna enota »članic B« iz PGD 
Vače. Na področju tekmovanj so že drugo leto aktivne tudi 
»starejše gasilke« iz PGD Sava. Nekaj članic pa tekmuje tudi 
v moških tekmovalnih enotah.
V ciklusu gasilskih tekmovanj za Memorial Matevža Naceta 
2005-2006 so se kar štiri ženske ekipe GZ Litija uvrstile na 
državno tekmovanje, ki bo organizirano predvidoma konec 
meseca maja 2006. To so »članice A« PGD Sava in Ribče, 
»članice B« PGD Vače in »starejše gasilke« PGD Sava. 
Komisije gasilskih zvez Domžaje, Kamnik, Komenda, Litija, 
Lukovica, Mengeš, Moravče in Šmartno pri Litiji se povezujejo 
v Svet članic Regije Ljubljana lil. Tudi na ravni Gasilske zveze 
Slovenije deluje Svet članic, ki skrbi za povezovanje in

koordinacijo Komisij za delo s članicami po društvih, zvezah in 
regijah. V skladu s programom dela organizira regijske posvete 
in srečanja, enkrat letno pa v Dobrni organizira posvet za 
predsednice komisij.
V soboto, 29. oktobra 2005 je v Pečah pri Moravčah potekal 
posvet članic Regije Ljubljana lil. Udeleženk in udeležencev je 
bilo okoli petdeset.
Iz Gasilske zveze Litija smo se posveta udeležile samo 3 
članice iz Ribč, kljub temu, da so bila društvom poslana vabila 
in z večino opravljeni še telefonski pogovori.

Po pozdravu gostiteljev, župana občine Moravče, g. Rebolja in 
predsednice članic Regije Ljubljana lil., Vladke Bučevec, je 
regijski poveljnik, Jože Oblak, predaval o nevarnostih v velikih 
nakupovalnih centrih, ki je bilo tudi geslo letošnjega oktobra, 
meseca varstva pred požari. Za njim je Mateja Slapnik iz GZ 
Kamnik predstavila diplomsko nalogo Sistem zaščite in 
reševanja v občini Kamnik, sledilo pa je tudi moje predavanje 
o gasilskih tekmovanjih in predstavitev gasilske olimpiade, ki 
je v mesecu juliju potekala v Varaždinu. Predsednice komisij 
po gasilskih zvezah smo podale tudi poročila o aktivnostih 
članic v letošnjem letu, sprejele pa smo tudi program dela do 
konca leta.
Po posvetu so gostitelji organizirali zabavne igre.
2. decembra 2005 bo v Kamniku organizirana delavnica za 

članice. Ze sedaj apeliram na vse pred
sednice komisij po društvih, da se vabilu 
odzovete v čim večjem številu.

Prosim tudi vse tajnike oz. tiste, ki 
prejemajo pošto, da članice v društvih z 
vabili in drugimi aktualnimi zadevami 
seznanjate. Organizacija posvetov in 
drugih aktivnosti na nivoju regij in zvez 
ni enostavna. Ves trud pa je zaman, če 
udeležba ni dovolj velika.

Adriana CIVIDINI 
predsednica Komisije za delo 

s članicami GZ Litija

RAZSTAVA JESENSKIH 
PRIDELKOV V KRESNICAH

Ko pred zimo pospravljamo še zadnje pridelke, si 
ponavadi vzamemo čas za premislek o rodovitnosti le
tine, ki se končuje in poslavlja v najlepših jesenskih 
barvah. Tak trenutek smo v Kresnicah poskušali ujeti 
in prikazati na razstavi, ki je bila v športni dvorani 22. 
in 23. oktobra 2005.

Največ kmečkih pridelkov je dozorelo na kmetijah v Kresniškem 
vrhu, nekaj pa tudi v dolini. Čeprav letina ni bila najboljša, je 
bilo razstavljeno veliko lepih primerkov krompirja, pese, koruze, 
korenja in druge zelenjave. Celo nekaj 
starih in dobrih vrst jabolk in hrušk 
se je nabralo, kar je letos prava 
redkost. Tudi dober domač kruh še 
pečejo pri nekaterih družinah in slast
no pecivo. Tega so največ pripravile 
pevke ŽePZ iz Kresnic in tako prika
zale svoj način sladkanja, ob petju 
seveda.
Posebno mesto so imeli gozdni sade
ži pa med in drugi pridelki čebel. Tudi 
posušena zdravilna zelišča in začimbe

so bile predstavljene, te pa 
smo na sami otvoritvi obogatili 
še s Pehtinimi kapljicami, ki 
sta jih prinesla naša stalna 
gosta, Kekec in Rožle.
Za obiskovalce so bili zanimivi tudi izdelki mlade likovne 
skupine. Na ogled so bili postavljeni njihovi mozaiki iz kera
mičnih ploščic in voščilnice, okrašene s suhim cvetjem. Svoj 
kotiček so zapolnili tudi učenci OŠ Kresnice, ki so z risbami in 
drugimi izdelki prikazali jesensko naravo. Je že tako, da nam 

jesen že od nekdaj podari veliko lepote, 
pridelkov in semen, ki bodo spet rodila 
novo življenje. Prav zato smo z naravo 
tako zelo povezani in so razstave 
jesenskih dobrot v Sloveniji pogoste, 
zanimive in poučne.
Za konec pa še eno od misli zapisane 
v “knjigi vtisov” s te razstave: Uvodna 
predstava je bila super, razstava še 
bolj super, kar je bilo pa res najboljše, 
je bila pa družba s sovaščani.

Kulturno društvo Kresnice

Novo leto se bliža..

*Pcft(nimikč ficfi
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Tiskarna ACO
C.D.K. 39, 1270 Litija

tel.: 01/ 898 38 43 
fax: 01/ 899 53 54

e-mail: tiskarna.aco@siol.net

KOLEDAR JE V PRODAJI TUDI V: 
- Knjigami DZS v Litiji 

- Knjigarni KING v Šmartnem 
- KGZ Litija - TC Market

prostor za dotisk Cena z DDV je 828 SIT
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Izdelava kruha, potic, peciva in testenin 
na tradicionalen način

DOMAČE LEPO DIŠI!
Konec meseca oktobra in v začetke meseca novembra je 
Zadrega za razvoj podeželja Jarina z.o.o. v prostorih sejne 
sobe Predilnice Litija organizirala tečaj peke kruha, potic, 
peciva in testenin. V okviru Kmetijsko gozdarskega zavoda 
Ljubljana je celotna strokovna predavanja izvedla Kmetijska 
svetovalna služba (enote Zagorje, Ljubljana, Cerknica in Litija).

Svetovalke za kmečko družino in dopolnilne dejavnosti so predstavile bogato 
paleto strokovnih vsebin, ki so v skladu s pravilnikom certifikatnega izobraževanja. 
Ga. Jožica Vodopivec-Rozman (KSS Ljubljana-Dobrunje) je udeležencem tečaja 
predstavila zakonodajo, pomen in postopek pridobitve certifikata, nabor dopolnilnih 
dejavnosti ter postopek registracije le-teh. Sanitarno tehnične pogoje za opravljanje 
dopolnilne dejavnosti na kmetiji ter osnove dobre higienske prakse je predstavila 
ga. Janja Žagar (KSS Zagorje). Na pomen komuniciranja s kupci je opozorila ga. 
Milka Mele-Petrič (KSS Cerknica), na ekonomiko pekarske proizvodnje in 
knjigovodstvo pa ga. Vesna Velikonja (KSS Litija, specialistka za agrarno 
ekonomiko). Pred samim praktičnim delom je udeležencem tečaja ga. Žagar 
predstavila teoretične osnove proizvodnje kruha, potic, testenin in peciva. 
Praktični del peke kruha in krušnih izdelkov, potic v krušni peči, izdelava peciva 
in testenin na tradicionalen način, je potekal na Turistično urejeni domačiji Blaj. 
G. Vinko Kokovica je udeležencem omogočil peko v domači krušni peči. Udeležence 
je pri pripravi testa in peki kruha in krušnih izdelkov in testenin vodil g. Gregor 
Žagar, pri pripravi potic in peciva pa ga. Cecilija Per, oba učitelja pekovskih 
veščin iz živilske šole (Biotehniški izobraževalni center Ljubljana). "Pri Blaju" je 
ta dan še posebno prijetno dišalo, saj so udeleženci pripravili zajeten kup 
raznovrstnih domačih dobrot.

Zadnji dan izobraževanja je ude
ležence tečaja ga. Žagar sezna
nila s pomenom pravilnega 
označevanja izdelkov ter po
membnostjo zdrave prehrane. 
Ga. Vodopivec-Rozman, ki 
redno sodeluje v ocenjevalni 
komisiji pri ocenjevanju izdelkov 
na vsakoletni razstavi Dobrote 
slovenskih kmetij Ptuj, je 
predstavila pravilnik za ocenje
vanje in pomembne poudarke 
ocenjevalnih komisij iz preteklih 
ocenjevanj. Udeleženci so ob 
zaključku tečaja s seboj prinesli 
doma pripravljen kruh in potice

Udeleženke tečaja peke kruha, potic, peciva in 
testenin na tradicionalen način, (foto: Mam Irena).

ter ostale dobrote, ki so jih nato skupaj ocenili ter pri posameznem izdelku 
poudarili kvaliteto izgleda oz. morebitne manjše pomanjkljivosti. Za konec so 
udeleženci po skupinah razmišljali o poti razvoja lastne dopolnilne dejavnosti, 
ureditvi prostorov ter promociji in prodaji.
Ob zaključku tečaja so udeleženci prejeli potrdila o 30-urnem izobraževanju na 
področju, izdelave kruha, potic, peciva in testenin na tradicionalen način kot 
dopolnilna dejavnost na kmetiji. Potrdilo bo prišlo prav udeležencem pri pridobitvi 
certifikata in morebitni registraciji dopolnilne dejavnosti na kmetiji, saj je potrebno 
poleg ostalih prilog obvezno priložiti tudi potrdilo o opravljenem ustreznem izobra
ževanju. Za izdelavo zbirne vloge za pridobitev certifikata je pooblaščena Kmetijska 
svetovalna služba, zato se za vse dodatne informacije lahko obrnete na Kmetijsko 
svetovalno službo Litija na telefonsko številko: 01/899-5-013 oz. 01/8S9-5-014 
(Krunoslav Križ, svetovalec za kmečko družino in dopolnilne dejavnosti). Hkrati 
naj vse zainteresirane bralce in bralke Občana obvestimo, da bo KSS organizirala 
in izvedla enak tečaj spomladi 2006, saj imamo že kar nekaj prijavljenih intere
sentov, zbiramo pa tudi prijave za preostale tečaje v okviru certifikatnega 
izobraževanja (predelovalec/-ka mesa, predelovalec/-ka mleka, predelovalec/- 
ka sadja, predelovalec/-ka zelenjave, predelovalec/-ka lesa,...).

Kmetijska svetovalna služba Litija

VROČA GASILSKA KUHINJA
Gasilskega tekmovanja 8.10.2005 Regije Ljubljana 3, ki je potekalo v Litiji, se 
je udeležila tudi naša desetina članic B iz Vač. Najprej bi kljub vsemu rade 
čestitale desetini članic B iz Šmartnega pri Litiji za dosežen rezultat in jim 
zaželele veliko tekmovalnih uspehov na državnem tekmovanju.
Sedaj pa k zadevi, ki je najbolj prizadela našo desetino in sicer, zelo smo razočarane 
nad samim sojenjem tekmovanja in se sprašujemo, kako je mogoče,da se pri 
sojenju enakih napak pojavljalo take razlike vrednotenja teh napak, torej zakaj ena 
ekipa dobi več kazenskih točk. Res je, da se človek lahko tudi zmoti, vendar pa ne 
tako zelo očitno, kot se je to dogajalo na tem tekmovanju. Tudi nekateri sodniki so 
se spraševali, kako je to mogoče? Mislimo, da se take očitne napake pri ocenjevanju 
na regijskem gasilskem tekmovanju ne bi smele dogajati, saj gotovo veste, da se 
tekmovanja ne udeležujemo samo kar tako malo za zabavo, ampak se pripravljamo 
v svojem prostem času, kljub vsem obveznostim, ki jih imamo in vlagamo kar 
nekaj truda, da bi vaja potekala tako kot je treba. Že tako je malo članic v gasilskih 
vrstah, da se jih pa na tak način opehari, pa mislimo, da je grdo.
Torej je tekmovanje za nas članice nepomembno, saj se sodniki lahko sami 
odločijo po kriteriju »simpatičnosti«, koga bodo poslali na nadaljnja tekmovanja, 
nam pa ostane še vedno članstvo v gasilskih vrstah, kuhanje klobas in delovno 
sodelovanje na gasilskih prireditvah. Pa lep gasilski pozdrav NA POMOČ.

DESETINA ČLANICE B, PGD VAČE

FASADERSTVO
IZDELAVA

TOPLOTNIH FASAD S:
- stiroporjem 

- mineralno volno

GRADIŠEK JANEZ s.p.
Partizanska pot 13, Litija

Tel.:01 8981 740, GSM: 041 648 942

e-mail: gradisek.janez@siol.net 
www.fasaderstvogradisek.com

Mladi gasilci na 
regijskem kvizu

Na osnovi rezultatov kviza mladine 
Gasilske zveze Litija, ki je potekal 16. j j? 
aprila 2005 na Savi, sta se mlajši ekipi iz ■
Ribe in Save ter starejši ekipi z Vač in Dol uvrstili na 4. regijski kviz 
gasilske mladine regije Ljubljana III, ki je potekal v petek, 21. 
oktobra 2005 v Moravčah.
Vse štiri ekipe so dosegle na regijskem kvizu lep rezultat, dve ekipi pa sta se 
uvrstili na 4. državni kviz gasilske mladine, ki ga organizira Gasilska zveza 
Slovenije v soboto, 26. novembra 2005 v Turnišču.
Na regijskem kvizu je sodelovalo 9 mlajših in 13 starejših ekip. Med mlajšimi 
so gasilci iz Save osvojili prvo mesto, četrto pa PGD Ribče. Pri starejših so gasilci 
iz Dol osvojili drugo mesto, Vačani pa pristali na petem.
Prvi dve najboljši ekipi v vsaki kategoriji sta si na regijskem kvizu pridobili 
pravico dp sodelovanja na državnem kvizu, med temi sta bili tudi dve ekipi iz 
Gasilske zveze Litija, mlajši PGD Sava in starejši PGD Dole.

Adriana CIVIDINI, PGD Ribče

14. november, svetovni
1 •,

Letošnji dan sladkorne bolezni je bil namenjen skrbi za 
preventivo. Z geslom Postavite noge na prvo mesto - izognite se 
amputacijam zdravniki, zdravstveni delavci in društva ||fj»
diabetikov opozarjajo, kako nujna, celo življenjsko pomembna
je skrbna nega nog pri sladkorni bolezni.

Bolnik mora paziti na stopala, da jih obvaruje pred vsakršno, tudi najmanjšo poškodbo,
ki bi lahko povzročila neželene zaplete. Statistika izkazuje žalostno dejstvo, da je 
zaradi sladkorne bolezni vsakih 30 sekund izgubljena ena noga. Večina zapletov se 
začne z razjedo na nogi, ki posledično pogosto vodi do amputacije. Zato je tako 
pomembno, da sladkorni bolniki svojim nogam posvečajo vso pozornost in če se 
pojavi rana, ki se v treh dneh ne zaceli, poskrbijo za obisk zdravnika.
V počastitev svetovnega dneva diabetesa je bila letošnja osrednja slavnostna 
prireditev 11. novembra v Celju. V Celjskem domu so se zbrali udeleženci iz vseh 
slovenskih društev diabetikov. Iz našega društva se je slavnostnega programa 
udeležilo 7 članov. Glavni pokrovitelj in slavnostni govornik je bil predsednik državnega 
zbora dr. France Cukjati. V njegovem nagovoru smo vsi udeleženci začutili njegovo 
sposobnost vživljanja v težave sladkornega bolnika.
Ob svetovnem dnevu sladkorne bolezni so tudi v Sloveniji potekale številne aktivnosti, 
pri katerih smo bili dejavni tudi člani litijskega društva diabetikov.
Tako smo v našem društvu že drugo leto zapored 14. novembra organizirali »Pohod 
proti sladkorni bolezni«. Zbrali smo se ob 9. uri pred društveno pisarno v Litiji in šli 
peš do Brega in nazaj, od našega sponzorja pa smo prejeli tudi spominske kape. 
Pohodi so na ta dan organizirani po vsem svetu z namenom, da opozorimo širšo 
javnost na problem sladkorne bolezni in spodbudimo ljudi k čim večji telesni aktivnosti. 
Svetovni dan diabetesa pa smo obeležili tudi z dvema akcijama. Občanom Litije in 
Šmarna smo merili krvni sladkor in krvni tlak 9.11. v trgovini KGZ Litija in 16.11. 
v KGZ Šmartno, obakrat od 9. do 17. ure. Pri izvedbi smo imeli pomoč donatorjev in 
občin.
Naše naslednje aktivnosti se vrtijo okrog priprav na naše božično-novoletno srečanje, 
ki bo 9.12. v Pustovem mlinu, saj tudi prijetna druženja pripomorejo k bolj vedremu 
pogledu v prihodnost. Nekatere diabetike bomo obiskali na domu in jim zaželeli vse 
dobro v novem letu.

Za Društvo diabetikov Litija, Helena MUZGA

jTlontflža B^jjec
j — Borut Bajec s.p„ Ulica 25. maja H, 1270 Litija

Telefon: 01/898 08 11 • Faks: 01/898 37 21 
Gsm: 041/754 468 • E-mail: bbajec@siol.net
Zastopnik

mn „ PROFIl 3000 
5000

UPOKOJENKE IN UPOKOJENCI 
VKLJUČITE SE V DRUŠTVO 

UPOKOJENCEV LITIJA
Društvo upokojencev Litija Vas vabi, da se včlanite v naše društvo (sedaj nas je 
že 1083). S1. januarjem 2006 se lahko včlanite, članarina znaša za celo leto le 
1.500 SIT. V okviru društva boste tudi vi lahko našli kaj zase, saj delujejo številne 
sekcije na vseh tistih področjih, kjer je zanimanje članstva največje.
Vključite se lahko v športno, izletniško, planinsko, socialno ter kulturno sekcijo, 
pojete v mešanem in ženskem pevskem zboru in še v številne druge dejavnosti, 
ki jih organizira društvo, kot so:
- klepet ob kavi z ročnimi deli,

predavanja s področja zdrave prehrane, zdravja in rekreacije, 
organizira merjenje krvnega tlaka, sladkorja in holesterola,

- organizira kitajsko masažo (posebni aparati),
- pripravlja razstave likovnih, ročnih del in drugega, 

organizira obisk gledaliških predstav,
organizira športna tekmovanja na ravni Zveze društev upokojencev Slovenije, 
organizira revije pevskih zborov društev upokojencev v regiji in širše,

- nudi pomoč pri izpolnjevanju obrazcev za dohodnino, varstveni dodatek in drugo 
ter pomaga pri reševanju zahtevkov za stanovanje itd...
ter številne druge aktivnosti, med katere spada tudi sodelovanje s Postajo 
milice pri varovanju šoloobveznih otrok v cestnem prometu v mesecu septembru.

Lahko rečemo, da v Društvu upokojencev Litija ni dneva, ko ne bi potekala niti 
ena aktivnost. Ob včlanitvi ni potrebno prinesti nobenih dokumentov. Uradne ure 
so v Društvu upokojencev Litija: - v ponedeljek od 8 do 10 ure in v sredo od 8 do 
10 ure, v prostorih na Jerebovi ulici 3 v Litiji. Ob tem prejme novi član izkaznico in 
zloženko (poročilo za preteklo leto in program za tekoče leto).
Da ne bo Vaš dan prazen, siv in vsakdanji - pridite v društveno pisarno in 
postanite član velike družine zadovoljnih upokojencev. Društvo je odprto za vse 
pobude in predloge, ki izboljšujejo kvaliteto življenja upokojencev.

Član UO in vodja izletsekcije: Karlo LEMUT

NASA KULTURA Teks in foto: Ciril GOLOUH
Kam z baterijami, zdravili, akumulatorji in pesticidi
Vse te premete lahko odnesete v ___ _______
posebne zabojnike, ki so postavljeni 
na dvorišču Stanovanjsko komunal- MMHHillL;:/'";jii j'.> 
nega podjetja Litija, na Ponoviški cesti. pWiPjij|ifp;T,i
Res, da bi bili ti zabojniki lahko bolj na ----- —,.|
vidnem mestu in dostopni tudi v dneh jESil f§l§@J j j 
ko komunalno podjetje ne obratuje.
Sedaj veste, kam lahko te predmete 
odnesete, posebno še ko je jesen (zamenjujejte akumulatorje, ostanke pesticidov, 

ki jih ne boste več uporabljali, in tudi neuporabna zdravila.) 
stvari, ki se največkrat znajdejo v zabojnikih) za smeti.

Kam z oblačili, čevlji, torbicami
Vsa oblačila lahko čista odložite v zabojnik, ki je na dvorišču 
Stanovanjsko komunalnega podjetja v Litiji na Ponoviški cesti. 
Poleg oblačil lahko daste v zabojnik še rabljene čevlje in razne 
torbice, seveda morajo biti čiste.

Cerkev Svetega Nikolaja je dobila novo 
podobo
Cerkev Svetega Nikolaja v Litiji je dobila novo podobo.
V zaključni fazi je še drugi del z zvonikom. Prav zanimivo 
bi bilo slišati, koliko je za obnovo prispevala lokalna 
skupnost Občina Litija, Mestna skupnost Litija, Vatikan 
in koliko ima Sv. Nikolaj še neporavnanih računov.

Akcija zbiranja nevarnih odpadkov
Dne 29/9-2005 je Stanovanjsko komunalno 
podjetje Litija organiziralo akcijo zbiranja 
nevarnih odpadkov iz gospodinjstev. Posebna 
ekipa se je posebnim tovornim vozilom usta
vila tudi na Graški Dobravi pred samo
postrežno trgovino Mercator, kjer je kljub 
deževnemu vremenu prineslo mnogo obča
nov razne nevarne odpadke (odslužene 

baterije in akumulatorje, razna olja, barve in druge nevarne odpadke).

Naše mesto lepo, čisto 
in urejeno
Tudi letos je Turistično Društvo 
Litija izvedlo ocenjevanje v 
okviru akcije »Moja dežela 
lepa, čista in prijazna.«. Pred
stavljamo eno od stanovanj
skih hiš na Graški cesti,
BOKAL Hedvike, ki izstopa po 
urejenosti vrta, nasploh zu
nanjega izgleda hiše, čeprav 
niso bila letos ocvetličena 
okna in balkoni.

| nadaljevanje s I. strani \

ČASTNIKI NA GEOSSU RAZVILI PRAPOR 
IN PODPISALI LISTINO O SODELOVANJU
Da sta bila pohod in srečanje uspešno izpeljana, 
so s svojimi prispevki pripomogli tudi donatorji, 
ki se jim vodstvo Območnega združenja 
slovenskih častnikov Litija iskreno zahvaljuje.
Prav tako se vodstvo zahvaljuje vsem dona
torjem za trakove, srebrne in zlate žebljičke; in 
članom združenja, ki so svojimi prispevki izdat
no pomagali, da je združenje razvilo svoj prapor.
Donacije v obliki izdelkov ali finančnih sredstev 
so prispevali: Občina Litija, Občina Šmartno pri 
Litiji, Kmetijsko gozdarska zadruga Litija,
Mesarija Litija, Planinšek Marjan s.p., Gasilsko 
društvo Vače in Presad-Greda d.o.o. Gabrovka.

Anton PLANKAR

Predsednik OZSČ Litija g. Ladislav Muzga, praporaš g. Matjaž Moreta, sekretar 
g. Anton Plankar ob razvitem praporu.

JERNEJ
prodajni center Šmartno pri Litiji

odprto od 7.00 do 18.00, v soboto od 7.00 do 12.00 
tel: 01 898 74 72, fox:01 898 71 81

eo»*°vo4^
A*

\

- stavbno pohištvo JELOVICA
- strešna okna VELUX
- kopalniški program KOLPA
- litoželezne peči VIADRUS
- radiatorji RAD E L in APOLLO
- toplotna izolacija ISOVER in URŠA
- stiropor za stene, tla in fasade
- toplotna izolacija za cevi na zadrgo
- laminatni klip: bukev, hrast in jesen
- strešna kritina TONDAC
- dimniki SCHIDEL
- hidroizolacija VOBITEK TIM LAŠKO
- armaturne mreže
- gips plošče KNAUF in profili
- prane plošče
- PVC odtočne cevi in kolena

Popust velja pri gotovinskem plačilu in do prodaje zalog.

ORGANIZIRAN PREVOZ BLAGA Z AVTODVIGALOM 
in IZPOSOJA UDARNIH KLADIV
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Novoletni koncert 
Pihalnega orkestra Litija

Leto, ki se počasi izteka je bilo dejavno tudi za članice in člane 
Pihalnega orkestra Litija. Vaje so redno obiskovali, povprečno so 
imeli 8 vaj mesečno.
V aprilu so imeli tri nastope, prvega maja so Litijane in Šmarčane pozdravili z 
budnico. Do novembra so imeli okrog 20 nastopov, med katerimi velja omeniti 
sodelovanje na državnem šolskem prvenstvu v krosu v Šmartnem, na proslavi ob 
120 letnici PGD Litija, nastop na kresnem večeru, sodelovanje na 50 letnici 
Gasilske zveze Litija in nastop na srečanju pihalnih orkestrov ob Prazniku češenj 
v Dobrovem, kjer je skupaj zaigralo 15 godb. Leto 2005 je prineslo spremembo 
predsednika. Dolgoletnega predsednika Vasjo Namestnika, ki je svoje delo odlično 
opravljal, je zamenjal Gorazd Mavretič, ki bo v podobnem duhu deloval naprej. 
Strokovno vodstvo ostaja v rokah Vasje Namestnika.
Trenutno se glasbenice in glasbeniki intenzivno pripravljajo na božično novoletni 
koncert, ki bo v Litijo pripeljal eno najboljših slovenskih pevk, Alenko Godec. Za 
pihalni orkester bo sodelovanje z Godčevo verjetno zanimiva izkušnja, pevka pa 
je različnih godb že vajena, saj jo na nastope vabijo po celi Sloveniji. Novoletni 
koncert bo 27.12. ob 19. uri, v Športni dvorani v Litiji.
Pihalni orkester Litija že dela načrte za prihodnje leto, ko se bodo udeležili tudi 
nekaterih tekmovanj. Seveda je tudi sodelovanje na tekmovanjih povezano z 
denarjem in v orkestru upajo, da bodo našli posluh in razumevanje v lokalni 
skupnosti. Med načrte sodi tudi obnova inštrumentov, uniform, pridobivanje novih 
članov, ne nazadnje pa novi prostor, ki bi bil prava vzpodbuda za vse članice in 
člane orkestra. Ob vsem naštetem želijo postati še boljši orkester, ki bo Litijo 
predstavljal po vsej Sloveniji in tudi prek meja, ob pomembnih dogodkih v občini 
in okolici pa ostal nosilec kulturnega utripa.

Aleksandra MAVRETIČ

AVTOUČARSTVO in VLEČNA SLUŽBA 
NON STOP

V ČASU POPRAVILA VAM NUDIMO NADOMESTNO VOZILO

Graška cesta 33, 1270 Litija jV
Tel.: 01/8983-685 fA

Roman PLANINŠEK s.p.

GSM: 041-686-051 (Roman) GSM: 041-606-020 (Blaž)

UPOKOJENCI NA IZLETU V NEZNANO
V soboto, 22.10. 2005, so se člani Društva upokojencev Litija (50 
članov) odpeljali na celodnevni izlet. Pot nas je vodila preko Ljubljane 
na Bistro pri Vrhniki, kjer smo si ogledali Tehnični muzej Bistra.

Udeleženci, večina še ni bila v tem muzeju, so bili presenečeni nad obsegom in 
urejenostjo zbirk. S posebno pozornostjo pa smo si ogledovali tudi stare predilniške 
stroje iz Predilnice Litija. Po malici in napitku na počivališču Lom ob avtocesti 
smo udeleženci izleta izpolnili tudi anketo, v kateri smo odgovarjali na vprašanja 
o primernosti dosedanjih izletov, ceni, vodenju, izražali želje za prihodnje izlete in 
ugibali končni cilj izleta v neznano.
Z avtoceste smo se na odcepu Unec usmerili v Cerkniško dolino in se ustavili na 
izletniški kmetiji Kontrabantar v Dolenji vasi, kjer so nas lepo sprejeli, nam 
ponudili aperitiv in sladico ter ob odhodu, na podlagi predhodnega dogovora, 
povabili naj bomo točni na kosilo. Z vodičem, sinom pisateljice Stražišarjeve, 
smo si ogledali Cerkniško jezero ter živo maketo in multivizijo v muzeju Jezerski 
hram Kebe.
Cerkniško jezero je s svojimi pojavi tako izzivalo, da je bilo o njem v zgodovini 
napisano več kot o katerem koli kraškem polju oziroma jezeru na svetu. Poznali 
so ga že v Antiki, vendar je pred 300 leti zaslovelo predvsem po zaslugi natančnega 
Valvasorjevega opisa in zapleteni 
razlagi presihanja. Ob močnem de
ževju se jezero napolni v nekaj dneh, 
voda ostaja v njem povprečno pol leta, 
v glavnem od pozne jeseni do konca 
junija. Polno Cerkniško jezero zavze
ma okrog 26 km2, je nad 10 km dolgo 
in okoli 5 km široko in s tem največje 
slovensko nestalno jezero.
Živa maketa Cerkniškega jezera prika
zuje geografski del Cerkniška doline.
Ob strokovni razlagi smo spoznali 
delovanje vodnega sistema oziroma nastajanje in presihanje tega kraškega 
fenomena.
Multivizija predstavlja Cerkniško jezero v vseh štirih letnih časih. Dopolnjuje jo 
etnološka zbirka, ki obsega vse pripomočke za stari način ribolova, več vrst 
starih lesenih drsalk, čoln drevak ter pribor za rezanje in spravilo ledu.
Polni vtisov smo se vrnili na izletniško kmetijo Kontrabantar, kjer smo po kosilu 
imeli družabno srečanje z družabnimi igrami in plesom. Ob prijetni glasbi in petju 
bratov Štrukelj iz Dolenje vasi, je čas prehitro mineval in slovo je bilo prezgodaj in 
težko.
Strinjali smo_se, da je bil ta izlet za nas novo odkritje, Notranjska pa res cilj v 
»neznano«. Še dolgo se bomo spominjali besed »jezero je - jezera nej«.

Vodja izletniške sekcije DU Litija: Karlo LEMUT

FAK-iECM
Pooblaščeni servis 

in posredništvo varilne tehnike

Klemen Rozina s.p.

Loška ulica 6,1270 Litija 
Tel.: 01 8981 431, GSM: 041 416 962

Mig - Mag varilne naprave
- Stopenjska nastavitev
- Brezstopenjska nastavitev
- Procesorske naprave
- Varilni tok: 30A-150A

do 30A-600A 
TIG - varilne naprave, 

inverterske
TIG DC: 10A-160A

do 10A - 350A

TIG AC/DC: 10A-200A
do 10A-350A

Xenta inverterski izvori
5A - 90A 

do 5A-400A
Naprave za rezanje z zračno 
plazmo, klasične, inverterske

Varilni transformatorji 

Varilni usmerniki

Iskra
|'VARJENJE*

Profesionalne inverterske 
naprave

OT)
HESS
k & >

Naprave za varjenje čepov

CE P RO
Varilne zavese

Aer Service
Odsesovalni sistemi

ZA VSE NAPRAVE Iskra V NOVEMBRU
IN DECEMBRU >\^0/Q POPUSTA!

AKTCLUU Naše kratke filme si lahko 
nvutMoiMm&oMvtHoimH končno pogledate tudi na 

internetu. Uvrstili so se na 
Digič festival, ki sta ga že tretje leto zapored organizirala 
Planet 9, d.o.o., in KUD Myra Locatelli. Izmed 49 prispelih 
digičev je žirija v sestavi Zdravko Duša, Miha Mazzini, 
Uroš Goričan, Dijana Matkovič in Vita Novak izbrala J O 
najboljših, med katerimi je tudi naš SAMSKI MOŠKI 
(avtorji Marko Djukič, Boris Malibu in Marjana Rovšek)! 
Do njih lahko pridete, če posurfate do www.planet.si - 
▻ Prosti čas>Film>Digiči. Zmagovalni digič bo razglašen 
na zaključni prireditvi, ki bo 25. novembra v Kinodvoru v
Liub|iani- Zapisal: Boris ULČAR

UPORNIKI Z RAZLOGOM
Območno združenje veteranov vojne za 
Slovenijo Litija pripravlja skupno z Vojaškim 
muzejem slovenske vojske RAZSTAVO - 
UPORNIKI Z RAZLOGOM, kjer bo prikazana 
organiziranost in delovanje maneverske 
strukture narodne zaščite 1990.
Ogled razstave bo mogoč od 25.11.2005 do 8.12. 
2005 v avli občine Litija, Jerebova 14.

Vabljeni!

©Brezplačna montaža

” ‘

MICHELIN PILOT ALPIN

SMfoirv

Mokra, zasnežena, plundrasta... Vaše pnevmatike bodo zdržale na vseh cestiščih. 
Visokozmogljiva pnevmatika Michelin Pilot Alpin ima visok zaviralni učinek tudi 
na najbolj spolzkih cestiščih, odlično pa se odreže tudi na suhi cesti. S hitrostnim 
indeksom *H in V pnevmatik Michelin Pilot Alpin boste največ iztržili z vašim 
športnim vozilom, avtomobilom zgornje srednje in zgornje kategorije.
•H = do 210 km/h, V ■ do 240 km/h

^,j avtotehna W0§ in Mah kovic
Spodnji Log pri Litiji
Tel.: 01/8974-888 ©M

Na idejo in pobudo Zveze Slovencev na Madžarskem seje 15. oktobra 2005 v Monoštru 
odvijal koncert slovenskih pevskih zborov.

KONCERT SLOVENSKIH PEVSKIH ZBOROV V
MONOŠTRU
Monošter je mesto ob reki Rabi, na skrajnem zahodu Madžar
ske tik ob meji z Avstrijo in velja za središče Slovenskega 
Porabja. Za nas je najbolj znan po tem, da se je tam šolal 
slovenski jezikoslovec in etnolog Avgust Pavel.
To je bilo prvo takšno srečanje v Monoštru pri katerem je 
pred velikim številom poslušalcev sodelovalo šest pevskih 
zborov, poleg Moškega in Ženskega pevskega zbor iz Vač 
še:
MePz KUD SCT iz Ljubljane, Komorni MePz prof. Vladimir 
Močan jz Murske Sobote, MePz Avgust Pavel iz Gornjega 
Senika ŽePz Tojna iz Borovnice. Vsak je odpel po tri pesmi. 
Neobremenjeni s tekmovanjem so se na koncu vsi nastopajoči 
iz odra preselili k prijetnemu srečanju ob mizah.
Prebivalci Litije smo dejavni na mnogih področjih, mnogo pa 
jih združuje zborovska pesem.
Pod vodstvom zborovodje Matije Streharja imajo svoj pevski 
zbor »Lipa« tudi Vačani, ki bo drugo leto praznoval častitljivo 
stoto obletnico delovanja.
Na povabilo Zveze Slovencev na Madžarskem so se koncerta 
udeležili prav oni, predstavnik Zveze kulturnih društev g. Jože 
Gorenc in predstavnik občine g. Igor Medved.
Na koncertu je najprej nastopil Moški prevski zbor Lipa, nato 
pa se jim je pridružil še ženski del in so nastopili kot Mešani 
pevski zbor. S tem smo nekako vrnili obisk Porabskim Sloven

cem, ki so nam ga izkazali ob prireditvi Naši dosežki v mesecu 
februarju letošnjega leta, kjer je sodelovala Skupina ljudskih 
pevcev iz Gornjega Senika.
Vsem organizatorjem koncerta pevskih zborov v Monoštru - 
Slovencem na Madžarskem, posebno gospe Klari Fodor, 
čestitamo za izredno delo, ki je prav tako nevidno kot dela 
pevskega zbora in verjamemo, da se bomo tudi v bodoče vsi 
zavedali tega, da se za slovensko pesem, ki je identiteta 
naroda, velja še kako potruditi.

Zveza kulturnih društev občine Litija 
Bojanka DRNOVŠEK

Helena HAUPTMAN: NASA DEDIŠČINA/3
Preučuj preteklost, kadar ugibaš o prihodnosti. (Konfucij)

Ker se bom v naslednjih prispevkih osredotočila na posamezna 
področja naše kulturne dediščine, je prav, da pričnem pri 
najstarejših obdobjih človeške zgodovine oz. pri arheološki 
dediščini naše občine. Ravno arheološka dediščina je tista, 
pri kateri se pokaže stopnja zavesti posameznikov do naše 
preteklosti. Amaterski iskalci »zakladov«, lovci na denar in 
senzacije ter neuki domačini so tisti, ki največkrat zavestno 
ali podzavestno zagrešijo nepopravljivo škodo narodnemu 
bogastvu. Pred mesecem dni je vzbudila zgražanje javnosti 
poškodba frankovskega oklepa iz Kranja, ki so ga neznanci 
skoraj docela uničili. Bil je eden od treh tovrstnih najdenih v 
Evropi. Slovenija je zaradi neizobraženih in nemoralnih 
pohlepnežev oz. objestnežev ostala brez neprecenljive najdbe. 
V naši občini beležimo precejšnje število najdišč iz raznih 
obdobij človekove zgodovine. Vse najdbe so shranjene po 
slovenskih in svetovnih muzejih. Ko naštevamo arheološke 
lokacije, seveda ne moremo mimo Vač. Železnodobno 
ilirsko naselje na Vačah je bilo pred približno dvema 
tisočletjema in pol eno največjih rudarskih središč 
tedanje dobe. Znamenita situla iz G.stol.pr.n.št. je 
samo zaradi prisebnosti in osveščenosti domačina 
Janeza Grilca ostala v Sloveniji. Sicer so bogate 
najdbe z Vač romale v najrazličnejše države Evrope 
zaradi množice tujih arheologov, ki so izkopavali na 
Vačah. Ravno zaradi razdrobljenosti in neustreznega 
inventariziranja v preteklosti je danes skoraj nemogoče 
rekonstruirati posamezne bogate grobne najdbe vaških 
pokopov. Tudi v prejšnjih stoletjih so bila arheološka 
izkopavanja odvisna od finančnih sredstev, zato ne čudi, da je 
najbolj temeljito in tudi uspešno Vače raziskala vojvodinja 
Mecklenburška, ki se je za nekaj časa nastanila na 
Bogenšperku pri svojem bratu knezu VVindischgraetzu. 
Bogenšperk je bil sijajno izhodišče za njene raziskovalne akcije, 
seveda ob izdatni pomoči tujih arheologov, na Vačah, v Stični 
in na Magdalenski gori. Njena bogata in kulturno neprecenljiva 
zbirka je končala na javni dražbi v New Vorku.
Drugo, manj znano, a nikakor manj pomembno, je najdišče 
Roje pri Moravčah pri Gabrovki. Na Rojah gre za eno najdaljših 
kontinuiranih poselitev v Sloveniji, saj je naselbina živela od

starejše železne dobe tja do prvih prihodov slovanskih plemen 
na naša tla oz. kar do konca zgodnjega srednjega veka. To 
pomeni več kot tisoč let stalne poselitve, kar je redkost tudi v 
Evropi. Zaporedno pokopavanje na istem mestu v različnih 
zgodovinskih dobah je celo edini primer v Sloveniji. Ravno na 
Rojah so bile odkrite prve zgodnjeslovanske najdbe na 
Slovenskem. Najdišče še ni do konca raziskano, prav tako 
tudi ne bližnja zelo številna najdišča v okolici Gabrovke. 
Posamezna manjša in manj pomembna najdišča so gosto 
posejana po celi občini, kar priča, da je bilo to področje živahno 
že v najzgodnejših dobah. Prazgodovinske naselbine so zaenkrat 
izpričane, poleg že omenjenih, še na Polšniku, Tihaboju, na 
Dolah in številnih zaselkih ob reki Savi.
V neposredni okolici Litije ni bilo nikoli sistematičnih načrtnih 
arheoloških izkopavanj vse do 1.1996, ko so na vrhu Sitarjevca 
tik pod TV pretvornikom odkrili sledi železnodobne naselbine. 

Ostalo je le pri površinskem sondiranju terena, tako da 
večjega števila morebitnih ostankov posodja, orožja ali 

orodja niso našli. V sedemdesetih letih so arheološka 
poročila zabeležila najdbo dveh kamnitih sekir iz 
serpentina in vulkanita, ki sta menda žal ostali v 
zasebni lasti in se je za njima izgubila sled. Eno naj bi 
našel učenec iz Litije v strugi reke Save, drugo so 

našli na nekem vrtu v Litiji. Posamezni starejši 
zgodovinarji (Mullner, Pečnik, Dežman, Globočnik, 

Orožen idr.) omenjajo prazgodovinske rudnike, rimsko 
rečno pristanišče in posamezne najdbe različnih predmetov 

iz prazgodovine. Med najdenimi predmeti se pojavljajo 
kamnite in bronaste sekire, grobni pridatki kot je nakit, posodje, 
orožje ipd., različni novci, ogljenina, ostanki človeških kosti, 
kamniti artefakti in drugo.
Ob tej priložnosti bi še enkrat rada opozorila na ustrezno ravnanje 
z morebitnimi naključnimi najdbami. Moralno-etična načela in 
zakoni zahtevajo od posameznikov, da najdbe predajo v pregled 
in ustrezno varovanje strokovnim institucijam. Starost 
arheoloških predmetov zahteva posebno obravnavo in pogoje 
shranjevanja, zato v zasebni lasti prej ali slej propadejo. Korist 
od tega nima ne zasebni lastnik niti širša družbena skupnost, 
zato je vredno premisliti o smislu takega ravnanja.
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Knjižnica Litija in grad Bogenšperk

Argonavti - mit ali 
fantastika?

Na gradu Bogenšperk je bilo v petek, 4. novembra 
predavanje Borisa Muževiča, Argonavti. Zgodbe o 
Argonavtih, zlatem runu so še vedno aktualne, po 
mnenju zgodovinarjev, egiptologov, jih lahko posta
vimo ob bok Eneidi in Odiseji. Predvsem pa je 
predavatelj Boris Muževič med gosti predavanja 
uspešno zasejal dvom o časovnem okviru nastanka in 
samem potovanju Argonavtov.
Boris Muževič je avtor knjig Pozabljeni svetovi, 
Energije piramid, pisec številnih člankov, radijskih in 
TV prispevkov. Starogrška legenda o Jazonu in 
Argonavtih pripoveduje o potovanju z njihovo ladjo 
Argo iz dežele Kolhide nazaj po Donavi, celo do naših 
krajev. Glede na geografijo, zgodovino in arheologijo 
in sodobne metode preučevanja preteklosti sam 
predavatelj dvomi v pravilen časoven okvir dogodkov 
v Argonavtiki.
To pa je tudi rdeča nit vseh Muževičevih predavanj: 
namreč, logično se vprašati o času dogajanj, o takratni 
razvitosti civilizacij predvsem pa o indicih, ki kažejo 
na znanje in sposobnosti, ki jih je mogoče obravna
vanemu ljudstvu pripisati.
Tako je avtor že napovedal tematiko, ki se je poglob
ljeno loteva in pripravlja predavanje o njej: in sicer 
nenavadno razvite letalske stroje, ki naj bi jih 
uporabljali na indijski podcelini.
Predavanje v Valvasorjevi knjižnici gradu Bogenšperk 
je obiskalo sicer manjše število pripadnikov mitov in 
zgodovine, je pa bilo vzdušje enotno vsem navzočim 
ob spoznanju, da smo danes vsi iskalci bodisi grala ali 
pa zlatega runa. Tudi na takšnih predavanjih, ki jih je 
vredno vedno znova obiskati...
Knjižnica Litija in grad Bogenšperk v prihodnje načrtu
jeta še več skupnih prireditev. a.š.

120-let čitalništvavLitiji
Knjižnica Litija je za Pevskim društvom Lipa in 
Prostovoljnim gasilskim društvom Litija tretja

Z. Knjižni?aTiTija[j^
institucija, ki v letu 
2005 obeležuje 120- ; 
letnico svojega izvo
ra. Slovensko bralno 
društvo v Litiji je 
izšlo iz litijske po
družnice Družbe Sv.
Cirila in Metoda, | 
ustanovljene 1885.
Korenine knjižni- \ 
čarstva torej najde- j 
mo v društvu, ki se je ; 
zavzemalo za slovensko besedo, se upiralo ponem
čevanju in spodbujalo druženje ob lepih umetnostih. 
Slavnostna akademija na gradu Bogenšperk in druge 
slovesnosti ob jubileju (priložnostni žig na litijski pošti, 
izdana spominska ovojnica Ville Litte kluba, razstave v 
osrednji knjižnici) so bile 18. novembra 2005 in so 
hkrati počastile še dan splošnih knjižnic - 20. 
november. Čitalniške utrinke vam bomo predstavili v 
decembrski številki.

1&
Z1K KULTURNI CENTER Litija
Trg na Stavbah 8a, teL: 01898 02 70

OTROŠKE MATINEJE:
Zadnja otroška matineja, 5. novembra, je najmlajšim postregla z znano 

ljudsko pravljico o Mojci Pokrajculji. Priznana lutkarica Jelena Sitar je na izviren in otrokom 
prijazen način prikazala pravljico o deklici, ki si je kupila piskrček in številnim živalim ponudila 
zavetje. Za konec so bili mladi gledalci nagrajeni s prikupnimi lončki, kamor bodo lahko spravili 
svoje male skrivnosti.
Naslednji matineji bosta 3. in 17. decembra v dvorani Kulturnega centra na Stavbah.

GLEDALIŠKI ABONMA:
V sredo, 16. novembra, se je litijsko občinstvo zabavalo nad odlično komedijo KADAR MAČKE 
NI DOMA.... Nova uprizoritev Špas teatra iz Mengša gledalcem postreže z duhovitim zapletom, 
do katerega pride, če se ženi odpravita na potovanje, doma pa pustita zdolgočaseni slabši 
polovici. Režija Vinka Moderndorferja, kostumi Alana Hranitelja in znana igralska imena (Ljerka 
Belak, Slavko Cerjak, Borut Veselko in drugi) so zagotovilo za dobro uro in pol odlične zabave. 
Skratka, predstava in pol!
Naslednja abonmajska predstava je napovedana za četrtek, 8. decembra 2005, ob 19.30 v 
dvorani Kulturnega centra. Gostovalo bo Šentjakobsko gledališče z znano glasbeno-pevsko 
predstavo ALAN FORD.

Vabljeni!
POSEBNO POVABILO!
V petek, 9. decembra, bo v Kulturnem centru na sporedu monokomedija Saše Pavček AL' EN 
AL'DVA. V zahtevni dvojni vlogi bratov dvojčkov nastopa priznani gledališki igralec Aleš 
Valič. Predstava s humorjem na kvadrat! Vstopnice po 2000 sit si lahko zagotovite v predprodaji 
v pisarni Kulturnega centra.

USTVARJALNE DELAVNICE:
V decembru pripravljamo niz ustvarjalnih delavnic za odrasle. 
Udeleženci se bodo seznanili z najrazličnejšimi tehnikami 
oblikovanja, izdelovanja uporabnih predmetov in koristno izrabo 
najrazličnejših odpadnih materialov. Pridobljena znanja bodo 
koristna predvsem v predprazničnem času, ko si navadno 
razbijamo glavo s tem, kaj podariti sorodnikom in prijateljem. 
Program bo prilagojen željam in potrebam udeležencev delavnic, 
predvidoma pa bo obsegal:
- poslikavanje različnih uporabnih predmetov,
- uporaba servietne tehnike,

- dekoriranje daril, slikanje na steklo.
Delavnice bodo potekale v popoldanskem času (dan po dogovoru) od 17h do 20h v prostorih 
Kulturnega centra. Vodil jih bo Franci Lesjak.
CENA: 12.000 sit Cena vključuje ves material. Plačilo je možno v dveh obrokih.
PRIJAVE: pisarna Kulturnega centra, vsak dan od 7h do 14h. Telefon: 01/8980-274

RAZSTAVE:
9. decembra bomo v avli Občine pripravili zanimivo arhivsko razstavo STOLETNE BOŽIČNO- 
NOVOLETNE PODOBE. Predstavili bomo voščilnice in znamke z začetka 20. stoletja. Obiskovalci 
bodo lahko začutili duh praznovanja božiča in novega leta v davnih časih pred in med 1. 
svetovno vojno.

POJASNILO!
Minula razstava »Littai« s starimi razglednicami in fotografijami Litije je med krajani vzbudila 
precej zanimanja, zato smo se odločili, da v prihodnjem letu pripravimo še eno podobno. Kljub 
vsemu smo dolžni pojasnilo obiskovalcem, ki so na razstavi pogrešali podnapise. Razstava 
»Littai« je bila mišljena bolj kot umetniško izrazni prikaz nekega obdobja in ne kot klasična 
arhivsko-muzejska razstava. Naš namen je bil predvsem vzbujanje spominov in nostalgije za 
starimi dobrimi časi. Če imajo podobe podnapise, obiskovalec v nekaj trenutkih prebere tekst 
in gre dalje. Želeli smo, da se tokrat ljudje zberejo in pomudijo ob slikah dlje, kot je to sicer v 
navadi.
Naš namen je bil dosežen. Razstava je vzbudila precej polemike, predvsem pa pozitivnih 
vzpodbud in tega smo iskreno veseli.

Še OPOZORILO vsem občanom!
V Kulturnem centru zbiramo informacije o vseh kulturnih prireditvah v občini, zato naprošamo 
vse organizatorje prireditev, naj nam pravočasno sporočijo ustrezne podatke za objavo. Koledar 
prireditev je objavljen v Občanu, lahko pa si ga ogledate tudi na občini, v šolah in vrtcih, 
Knjižnici Litija in še nekaterih javnih mestih.

Kolektiv Kulturnega centra

BARVIT
JESENSKI

IZLET
Za program izleta Društva Sožitje 
Litija in Šmartno in vodenje je 
poskrbel član izvršnega odbora 

Pavel Smolej in tako 80. članom ustvaril podlago 
za čudovit dan, ki so ga doživeli 26. oktobra. Ob 
osmih so se odpeljali izpred Osnovne šole Litija, 
ki je ponovno sodelovala z društvom. Pedagoški de
lavci so spremljali učence in pomagali še drugim 
članom društva.

avtoservis

tel: 01 898 10 60 
delovni čas: 8.00-17.00 

sobota 8.00-13.00

Brodarska 9, Litija

llVTOC€NT€fi LITIJA
VULKANIZERSTVO ^AVTOOPTIKA
(velik izbor pnevmatik in aluplatišč) ^ AMORTIZERJI 

-► IZPUŠNI SISTEMI ZAVORE
(lonci, katalizatorji, cevi, varjenje...) p|oščic6i cHindrii diskL)

^•AVTOMEHANIKA + PODVOZJE
(sklopke, tesnila, filtri, olja, svečke...) (končniki, zglobi, roke, ležaji...)

CrO^lfCSKSCSUDTfiSlr
na novi lokaciji!

Prvo postajališče dveh avtobusov in osebnega avtomobila 
je bilo v Žužemberku, kjer so si privoščili malico in kavo. 
Pot so nadaljevali do Novega mesta in sprehod po starem 
mestnem jedru se je po daljši vožnji prav prilegel.

Nekaj posebnega je bil ogled 
Varstveno delovnega centra v 
Novem mestu. Ponovno je 
zrasla neizmerna želja, da bi 
ga čim prej pridobili tudi v 
občini Litija in Šmartno. 
Sprehodili so se po delav
nicah in bivalnem delu centra. 
Kosilo so izletnikom pripra
vili v Vili Otočec. Čudovit am- 
bient je ponudil Otočec z 
gradom in krasnimi spreha
jalnimi potmi, kjer so tople 
jesenske barve obarvale 
prijetne pogovore.
Na poti nazaj so si ogledali 
Stiški samostan.

Ob osemnajsti uri so se vrnili 
v Litijo polni nove energije in 
z željo po novih druženjih.
Na avtobusu so se zahvalili 
govornikom na 40-letnici 
dela z otroki s posebnimi 
potrebami v občini Litija in 
Šmartno, Juriju Kodretu, 
Mojci Renko in Maji Jančar in 
jim podelili pisne zahvale. 
Skupna ugotovitev prisotnih 
je bila: Preživeli so krasen in 
barvit jesenski dan. Posa
mezne koščke dneva bodo 
shranili globoko vase in jih 
prihranili za hude čase. Takrat 
jih bodo potegnili ven in se 
spomnili.

BREZPLAČNI 
PREGLED 
ZA ZIMO!

Kmetijsko gozdarska zadruga Litija
vi. .: 'ji

hfilfr
,‘i '

- -s

TC-MARKET
KGZ LITIJA Vas vabi v prenovljeni
inpovečani tc-supermarketi

DELOVNI ČAS:
ponedeljek-petek

7.30 -20.00 
sobota

7.30- 18.00 
nedelja

7.30- 11.30
telefon: (01)8963-236

OZIMNICA:
- krompir 39 SIT/kg
- jabolka 129 SIT/kg 
• čebula 47 SIT/kg

- največja izbira blaga v Litiji
- med največjimi centri v Zasavju
- ugodne cene
- vse Mercatorjeve prodajne akcije
- lastne akcije

AGROMARKET
DELOVNI ČAS:
ponedeljek-petek

7.00- 19.30 
sobota

7.00- 13.00
telefon: (01)8963-241

WM „

\ Starter |
zimskegumeH

ROTAL ju -- ■
i Stacterugodne cene 

z montažo

Ugodna 
ponudba 

akumulatorjev
VESNAV

Marjeta MLAKAR-AGREŽ
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Igrišče ali smetišče?
Učenci in učitelji se že nekaj časa sprašujemo, 
zakaj tak odnos popoldanskih in večernih 
obiskovalcev do našega igrišča? Zakaj se 
igrišče ne uporablja, tudi ko na njem ni pouka, 
za šport, za igre, skratka za tisto, čemur je 
namenjeno. Komu koristi povzročena škoda in 
komu v čast so vsakodnevni kupi odpadkov?
Posebno hudo je preko vikendov in praznikov, 
ko se šolsko igrišče spremeni v smetišče.
Vsi, ki k temu pripomorete, škodite predvsem 
sebi, svoji osebnosti,'pa če se vam zdi odme
tavanje smeti in povzročanje škode še tako 
junaško dejanje, predvsem pa ogrožate mlajše, 
ki jim, četudi se vam tako zdi, niste vzor.
Vsi zaposleni, predvsem pa športni pedagogi 
se trudimo po svojih močeh, vendar bomo 
prisiljeni pouk športne vzgoje omejiti le na notranje površine, ki pa jih je za 
tolikšno število učencev premalo. Mladi potrebujejo prostor in gibanje, to ves 
čas poudarjajo ne le strokovnjaki, to zahtevate tudi starši, zato bi takšen korak 
pomenil tudi omejitev njihovih pravic.
Pozivamo in prosimo vse uporabnike šolskega igrišča, da ne puščajo za sabo 
sledi po znanem izreku »Kjer se osel valja....«, da poskušajo razumeti, da je 
šolsko igrišče učilnica na prostem in daje lahko igrišče ob spoštovanju določenih
pravil še mnogo več. Iva SLABE, ravnateljica

ROBERT VOJE s.p. GSM: 041 893 724
Loška 3,1270 LITIJA E-mail: cartech@siol.net

(SaeTech
- AVTOAKUSTIKA
-ALARMI
- CENTRALNO ZAKLEPANJE
- ELEKTRIČNI POMIK STEKEL C

+
CarTech

Kontrola in polnjenje KLIMA NAPRAV
Zastopstvo in prodaja akumulatorjev
FULMEN za osebna in tovorna 

vozila, traktorje ter moto program.

DO 1 5. DECEMBRA AKUMULATORJI

-10% POPUST
Popust velja pri gotovinskem plačilu.

AKUMULATOR P0WER 45Ah že za 7560,00 SIT

Na zalogi tudi akumulatorji tipa FULMEN FORMULA 
s povečano zagonsko močjo in PRESTIGE, ki je poleg velike 

zagonske moči še hermetično zaprt.

ZA VSE AKUMULATORJE 24 ITIGSGCGV!

J)ukititc ntM2, mmz puhiti ~Oas!

mali oglasi
ODKUPIM VSE VRSTE KNJIG, razen šolskih učbenikov. 
GSM: 041-458-270

SPREJMEM priložnostno delo do 4 ure dnevno. 
GSM: 031-794-473

PRODAM novi parni likalnik Euroflex orion IS 30 HS. 
GSM: 031-794-473

PRODAM v Gabrovki -Orešju zazidalno parcelo cca 2000 m2. Cena po 
dogovoru, ob ogledu. Moja tel. številka mobitela je: 041 796 595

Iz krajevne organizacije rdečega križa

IZ VSEH KRAJEV NAŠE OBČINE - IZLET 
NA GORENJSKO V NOVEMBRU PRI
REDITEV (ZA STAREJŠE) VSI ZA VSE
Na oblačen in meglen dan v septembru smo se kar s tremi avtobusu odpravili 
na izlet na Gorenjsko. Bolj, ko smo se bližali Gorenjski, bolj so se oblaki 
odmikali od vrhov, meglice od hribov, tako da je postajalo čedalje boj jasno. 
Marsikdo je prepoznal katerega od teh hribov pa je še drugim z veseljem 
povedal zanj in za vse njegove čare.
Ob spremljavi harmonikarja je zadonela pesem: Jaz pa pojdem na Gorenjsko, 
Otoček sredi jezera itd. Bilo je pravo Gorenjsko vzdušje. Na Jesenicah smo se 
ustavili in si ogledali predstavo Trnuljčica. Zatem pa smo imeli kosilo v Bohinju, 
v hotelu Zlatorog. Zelo zanimivi so bili pri kosilu solatni krožniki, saj smo si po 
svojem okusu lahko pripravili veliko vrst solat.
Po kosilu pa je bil kviz s prepoznavanjem našega litijskega območja pesnikov. 
Tisti, ki so prepoznali kakšnega pesnika so bili prijetno nagrajeni.
Nazadnje pa nas je pot vodila na Brezje. Marsikdo se je veselil obiskati kraje Sv. 
Jerneja pri materi božji Mariji.
Tu nas je pričakal pater. Povedal je več zgodbic o raznih ljudeh, ki so iskali 
pomoč pri materi božji, o njihovih čudežnih ozdravitvah ali rešitvah iz raznih težav. 
Opazovala sem ljudi med to pridigo in opazila kolikim so se zbirale solze upanja 
in zaupanja v Marijo. Začutila sem koliko trpljenja od bolezni ali krivic prinašajo ti 
ljudje v sebi. Prav videlo se je, da s svojimi mislimi in prošnjami prinašajo svojo 
bolečino Mariji, v upanju, da jim bo pomagala. Ob odhodu iz cerkve se je 
marsikdo počutil bolje, saj je v sebi začutil olajšanje svojih bolečin. Takšni smo 
pač Slovenci. Malo nas je takšnih, ki svoj bol razglašajo na glas. V svoji veri 
upamo na boljše. Iz Brezij pa smo se odpravili vsak proti svojemu domu. Polni 
prelepih trenutkov in doživetji.
Od tu pa v mesec november, ko smo članice RK Konjšice, Dolinšek Dragica v 
sodelovanju z učiteljico Mojco Žugič z učenci, duhovnikom Kancijanom Cižman, 
Simono z veroukarji, lastovkami iz Zagorja ter našim pevskim zborom pod 
vodstvom Toma Brezovarja, pa našim aktivnim kulturno-umetniškim-športnim 
društvom pripravili prireditev in pogostitev.
Prireditev je bila v cerkvici Sv. Jerneja, pogostitev pa v prostorih KS Konjšica. 
Tudi letos smo pripravili vse to, ne le za starejše, ampak za prav vse vaščane in 
vaščanke za vse prireditelje in nastopajoče.
Medse smo z veseljem povabili tudi predsednico Heleno Perko, sekretarko 
Danico Sveršina in še dve predsednici nam najbližjih krajev, iz Save Anico Tori in 
Polšnika Olgo Repovš.
Zdaj že lahko napišem, da smo leto v našem kraju zaključili uspešno. Za naslednje 
leto tudi upamo, da bo tako. Naša želja je, da bi RK povsod po svetu ne imel dela 
s hudimi nesrečami to je potresi, poplavami, cunamiji in drugim. Da bi za vse ljudi 
po svetu zavladal mir in popolna ljubezen.

Predsednica KORK Konjšica, Vida BORIŠEK

IZ DEŽELE KRALJA MATJAŽA
Brez dvoma v Polšniku ne zdržimo dolgo v brezdelju, 
oziroma na prenesemo, da se ne bi nič dogajalo. Tako nam je 
v soboto, 22 .oktobra 2005, obisk vrnil Koroški oktet. V maju 
je namreč MoPZ Polšnik s koncertom gostoval v Prevaljah, 
zdaj pa so Korošci z istim namenom prišli k nam.

Po popoldanskem razgledovanju naše občine in njenih znamenitosti, so 
zvečer s svojim nastopom ustvarili prijetno vzdušje v dvorani osnovne 
šole v Polšniku, saj so za nas pripravili tudi nekaj besedila v svojem narečju, 
pa tudi pevce so sami, na humoren način predstavili občinstvu.
Zasedba Koroškega okteta ima svoje korenine že v letu 1961, ko so začeli 
s svojim delovanjem, vodil pa jih je ded, današnje pevovodkinje gospe 
profesor Tanje Krivec. Radi se pošalijo, da je prav ona kriva za njihovo 
uspešno in kvalitetno delovanje.

Njihov reper
toar je precej 
širok, prednost 
pa jasno, dajejo 
koroški narodni 
pesmi in s tem 
tudi pozabljeni 
pevski veščini 
»dritl« ali na 
tretjo.
Lansko leto so 
gostovali s kon
certom na vse-

ekumenskem srečanju na Slovaškem, kjer so predstavili projekt združenih 
pesmi katolikov, evangeličanov in protestantov.
Pri nas so koncertni večer zaključili z napitnicami ter izmenjavo daril in 
spominkov. Vsaj uradni del Neuradni, družabni in še prijetnejši pa se je 
nadaljeval v gostilni Juvan ob večerji in pesmi.
Vsi navzoči smo zelo uživali in polni lepih vtisov, smo sprejeli povabilo, 
da se k njim kmalu spet vrnemo. Upamo, da smo bili vsaj tako dobri 
gostitelji, kakor oni spomladi na Koroškem, kjer ni manjkalo domačih 
dobrot in prijaznih besed.

Laura HORVAT

GOSTILNA IN PIZZER1A
Graška c. 64,1270 Litija, tel.: 01/898 00 00, 898 00 01

Ugodna

LITIJA, ul. Mire Pregelj 4, tel.: 0I/899 53 93
ODPRTO: od 9.00 do I9.00 

Sobota: od 8.30 do I2.00

MORAVČE, c. na Grmače I6, tel.: 0I/72 3I 868
ODPRTO: od 9.00 do 12.00 in 14.00 do 18.00 

Sobota: od 9.00 do 12.00

Obiščite nas in se prepričajte

O BOGATI IZBIRI NAKITA IZ RUMENEGA ZLATA, 

BELEGA ZLATA IN SREBRA.

Vaš nakit bomo popravili, predelali ali

ZAMENJALI ZA NOVEGA.

foalce i/

GASILCI PONOS LITIJE
Na ATV Litija sem gledala parado ob petdesetletnici Gasilske zveze 
Litija. Ob pogledu na res lepo organizirano parado sem zelo 
uživala.
Toda le do nastopa učiteljskega pevskega zbora, ko je zadonelo A 
ča, a ča, šta kažu momka dva.

Ali je mogoče, da učitelji, ki naj bi vzgajali otroke v slovenskem duhu, za tako 
proslavo izberejo hrvaško pesem, ki je primerna le za v gostilno in to v času, ko 
nas Hrvatje ponižujejo na vsakem koraku?

OD LITIJE DO ČATEŽA?
Pred dnevi sem bila v družbi pohodnikov po Levstikovi poti, ker se bliža pohod 
je bila to glavna tema pogovora. Pridružila se nam je še ena skupina in nekdo je 
dejal, le kakšna Levstikova pot, saj gre sedanja trasa daleč od opisane poti v 
knjigi Od Litije do Čateža, Bajčeve zidanice, kjer je Levstik tako rad počival in nič 
manj pohodniki, ki ne morejo prehvaliti gostoljubnosti sedanjih lastnikov. 
Opravičujem se, če sem koga prizadela. V upanju, da se bo kdo nad tem zamislil, 
pozdravljam vse enakomisleče.

Pavla CIGUT

I Skrb, delo in trpljenje, 
| | | tvoje je bilo življenje,

ljubil si svoj dom, 
a zdaj brez tebe 
prazen je naš dom.

V SPOMIN

11.12. 2005 bo minilo leto dni odkar si nas zapustil naš 
dragi mož, oče in dedi

FRANC ROZINA
1938-2004

Hvala vsem, ki se ga spominjate.

Dobrota, pridne roke 
in pošteno srce, 
tvoje so bile vrline.
Hudo je, ker te ni;
Praznino zapolniti in bolečino lajšati, 
pomagali nam bodo 
lepi spomini nate.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega moža, očeta, deda in pradeda

FRANCA KOŠIRJA
(14.10.1926 -27.10.2005) 
iz Prevega 3 pri Polšniku

se svojci pokojnega iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
sosedom in znancem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob strani, 
izrekali sožalja, podarili cvetje in sveče.
Hvala g. Andreju Županu za lepo opravljeno sveto mašo, pevcem 
MoPZ Polšnik za zapete pesmi, trobentaču in zastavonoši. Zahvala 
tudi dr. Tanji Zelinka in med. sestri Anči ter patronažni službi za 
njihovo pomoč. Posebna zahvala tudi Lavri Horvat za lep poslovilni 
govor. Hvala vsem, ki ste ga imeli radi in ga z nami pospremili na 
njegovo zadnjo pot.

Žalujoči: žena Pepca, hčerki Silva in Joža ter sin Toni z družinami

■■■■JI■■■■■U——————



ZAHVALA

PAVLA MRAK
(1928-2005) 

iz Litije

Ob smrti naše sestre Pavle smo bili deležni toliko sočutja in 
pomoči, da se moramo zahvaliti vsem sorodnikom in 
prijateljem za izraze sožalja, za darove, za svete maše in za 
dobra dela vsem udeležencem pogreba, g. župniku Okolišu 
in Zupančiču, g. županu Kaplji, Špendetovim in pogrebnemu 
zavodu. Hvala vsem, ki ste imeli našo Pavlo radi, prosimo, 
ohranite jo v prijaznem spominu.

Njuni sestri Mimi in Fani z družino

Usoda je tako hotela, 
da si odšel, še prej trpel.
A dobrota tvoja 
večno bo živela.

V SPOMIN
25. novembra mineva žalostno leto 

od smrti

MAKSIMILJANA POZNAJELSKA
Mineva žalostno leto, 

odkar Te med nami več ni.
Kako ta praznina boli!

Spomin pa nate še živi.

Kako prazen dom je in dvorišče, 
oko zaman povsod Te išče.
Pri nas zdaj lučke Ti gorijo 
ob rožah, ki molče venijo.
A Ti si tam, kjer ni solza, 

ne boli več in ni gorja.

Hvala vsem, ki se ga spominjate z lepo mislijo, mu prižigate 
sveče ter postojite on njegovem grobu.

Vsi njegovi

Kdor v mislih svojih dragih živi, 
ni umrl.
Umrl je samo, kdor je pozabljen. 

(S. Kosovel)

ZAHVALA

V toplem jesenskem popoldnevu smo se poslovili 
od našega dragega

JOŽETA POZNAJELSKA
(1941 -2005)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem in znancem, ki ste nam izrazili sožalje, nam v težkih 
trenutkih pomagali, darovali cvetje in sveče, za denarno pomoč 
in ga pospremili na poslednji poti. Hvala tudi g. župniku za 
opravljen obred, pevcem in trobentaču za občutno zaigrane 
pesmi in govorniku za zadnje besede slovesa.

Žalujoči vsi njegovi

Ko bo na pomlad roža zacvetela...
V stoterih barvah vsa narava zažarela, 
brez tebe bomo še bolj sami, 
pogrešali te bomo, zlata mami!
(V. Jakopič)

ZAHVALA

Ob smrti naše mame in stare mame

MARIJE MULH, roj. MRHAR
(21.10.1923 - 20.10.2005)

Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, za 
darovano cvetje in sveče, g. župniku Pavlu Okolišu za lepo 
opravljen obred, pevcem Zvona, trobentaču in vsem tistim, ki 
ste nam ob težkih trenutkih stali ob strani.

Vsi njeni

Polje, kdo bo tebe ljubil, kadar bom jaz v grobu spal? 
Ljubil žar me bo pomladi, ki nad mano bo sijal.
Jaz pa bom pomlad naprosil, naj gre mimo tvojih tal.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi ljubega moža, očeta, 

starega očeta in tasta

FRANCA PLANINŠKA
s Konja

se najiskreneje zahvaljujemo VSEM, ki ste njemu in nam 
pomagali v času njegove bolezni, ki ste ga pospremili k 
večnemu počitku na pokopališču v Zg. Hotiču, ki ste darovali 
za svete maše, cvetje in sveče in za vzpodbudne besede. 
Hvala za spoštovanje, ki ste ga ob slovesu izkazali našemu 
dragemu atu Francetu. Iskrena hvala vsem.

Njegovi: žena Ivanka, sinovi Janez, Franci in Marjan z družinami

Ko tvoje zaželimo si bližine, 
gremo tja v mirni kraj tišine. 
Tam srce se tiho zjoče, 
saj verjeti noče, 
da tebe več med nami ni

4.12.2005 bo minilo eno leto 
odkar nas je za vedno zapustila naša draga žena, 

mama, babica in prababica

MARIJA HRIBAR
iz Velikega vrha pri Litiji

Hvala vsem, ki se je spominjate, ji prižigate svečke in postojite 
ob njenem grobu.

Vsi njeni

Minila so leta odkar sta odšla, 
a v našem spominu bosta večno ostala.

V SPOMIN

m

Minilo je 30 let, odkar 
nas je zapustila naša 

draga mama

KOKALJ IDA
(1938 -1975)

Minilo je 15 let, odkar 
nas je zapustil naš 

dragi ata

KOKALJ KAREL
(1935 - 1990)

Hvala vsem, ki se ju spominjate. 

Vsi njuni

Ep
Ij i

Sam, sam, sam moram biti, 
v večnosti sebe in v sebi večnost odkriti, 
svoje prozorne peruti v brezdelje razpeti 
in mir iz onostranske pokrajine vase ujeti. 
(Srečko Kosovel)

ZAHVALA

V 77. letu nas je zapustila naša draga sestra, 
teta in svakinja

MARIJA SLUGA
13.12. 1928- 14.10. 2005

Lepa hvala vsem, ki ste ji v življenju kadarkoli pomagali ter jo 
pospremili na njeni zadnji poti. Prav posebna in topla zahvala 
dr. Milojki Juteršek. Zahvala domačemu župniku za lepo 
opravljen cerkveni obred, predsedniku KS za lepe besede ter 
pevcem MoPZ Polšnik in trobentaču za zaigrano žalostinko. 
Hvala tudi pogrebcem ter že vnaprej hvala vsem, ki boste 
postali ob njenem grobu.

Vsi njeni

Nisi rekel niti zbogom, 
nisi roke nam podal, 
neusmiljena te smrt je vzela, 
a v naših srcih boš ostal.

ZAHVALA
Ob nenadni smrti sina in brata

RUDIJA KAPLJA
iz Litije, Ul. solidarnosti 1

se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, prijateljem, znancem, 
sodelavcem, Predilnici Litija, sindikatu Predilnice Litija in Zvezi 
vojnih veteranov za darovano cvetje, sveče in drugo pomoč 
ter g. Otu Meserku za poslovilne besede.
Posebna zahvala dr. Hauptmanovi za pomoč, pevcem za 
zapete pesmi, trobentaču za zaigrano Tišino ter gospodu 
župniku za lep obred. Hvala vsem, ki ste ga pospremili na 
njegovi zadnji poti.

Žalujoči mama Joža in sestra Joža

V hladnem grobu mirno spiš, 
srce tvoje več ne bije, 
bolečin več ne trpiš.

V SPOMIN

12.12.2005 mineva eno leto odkar si nas zapustil

JAKOB GOLOB

Hvala vsem, ki se ga spominjate, prižigate sveče in postojite 
ob njegovem grobu.

Njegovi: žena Boža, hči Iris in vnukinja Staša

Spomin...
Edini, ki ostane močan nad vsem, 
edini cvet, ki ne ovene, 
edini val, ki se ne razbije, 
edina luč, ki ne ugasne...
(Jimenz)

ZAHVALA

Ob boleči izgubi dragega očeta, brata, strica in dedka

JOŽETA MRHARJA
iz Laz pri Gobniku

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, sosedom 
in vsem, ki ste se mu poklonili na njegovi zadnji poti, mu 
darovali cvetje in za svete maše. Posebna zahvala osebju 
Travmatološke klinike Ljubljana, ki mu je lajšala bolečine v 
zadnjem mesecu življenja.
Lepa hvala pevcem KUD Fran Levstik Gabrovka za zapete 
žalostinke, ge. Heleni Perko za ganljive besede ob slovesu ter 
g. župniku Stanislavu Škufci za lepo opravljen cerkveni obred. 
Vsem še enkrat iskrena hvala.

Vsi njegovi

Ljubil si zemljo, 
ljubil si dom, 
sedaj pa brez tebe 
je prazen naš dom.

ZAHVALA

V 78. letu nas je zapustil naš dragi mož, oče, 
stari oče in tast

JANEZ JESENŠEK
iz Spodnjih Jelenj 4, Dole pri Litiji

Svojci pokojnika se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
prijateljem, sosedom, znancem, ki ste nam izrekali sožalja, 
podarili cvetje in sveče ter darovali za svete maše.
Hvala g. župniku za besede tolažbe in lepo opravljeno slovo, 
pevcem za zapete pesmi, trobentaču in zastavonošam. 
Posebna zahvala g. Vladimirju in Društvu civilnih invalidov 
Ljubljana za ganljiva poslovilna govora. Hvala vsem, ki ste ga 
imeli radi in ga z nami pospremili na njegovo zadnjo pot.

Žalujoči: žena Anica, sinova Jože in Ivan ter hčerka Marjana z 
družinami
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OS GRADEC
LOGIKA, ZNANOST Z VSE BOLJ VIDNO 
TRADICIJO TUDI NA OSNOVNIH ŠOLAH
Logika je sestavni del našega vsakdana, pa če se tega 
zavedamo ali ne. Logika je osnova za pravilno sklepanje in 
povezovanje in je uporabna na vseh področjih. Prav je, da 
njeno uporabnost in pomembnost predstavimo tudi na šolah 
ter učence seznanimo z njo čim preje. Saj je logika tisto, kar 
naredi življenje lažje, razumljivejše in predvsem prijetnejše - 
ker se z njeno pomočjo človek lažje spopada z izzivi.
Letos mineva 20 let odkar je logika prisotna na osnovnih 
šolah tudi v obliki tekmovanj. Prav zato je bilo vnesenih tudi 
nekaj sprememb. Najočitnejša je bila ta, da je bilo namesto 
regijskega tekmovanja na 22 osnovnih šolah v Sloveniji 
izvedeno državno tekmovanje.

Ob 20. državnem 
tekmovanju iz 
znanja logike se je 
v soboto, 22.10. 
2005, na Osnovni 
šoli Gradec zbralo 
kar 65 tekmo
valcev iz 7., 8. in 
9. razredov osnov
nih šol, ki so tja 

prispeli z 11 različnih šol iz Hrastnika, Trbovelj, Zagorja, 
Gabrovke, Šmartna pri Litiji, Vač in Litije. V spremstvu njihovih 
mentorjev so prišli še enkrat pokazat svoje znanje in 
sposobnosti, prvič so jih dokazali že na šolskem tekmovanju 
ter s tem dobili pravico tekmovati tudi na tem nivoju. 
Osnovna šola Gradec je obeležila obletnico tekmovanja tudi s 
prisotnostjo župana občine Litija g. Mirka Kaplje, ki je na 
otvoritvi tekmovanja povedal, da je to leto tudi sam praznoval 
isto obletnico, in sicer 20. leto županovanja. Svoj pečat je 
pustila tudi nagradna naloga, ki je preverila ali tekmovalci res 
spadajo med dva procenta ljudi, ki so sposobni reševati 
Einsteinove naloge. Rezultati so bili kmalu jasni, odgovor pa 
se je glasil: »Da.«
Ta sobota je minila prijetno in uspešno. Še en izziv - izpeljati 
državno tekmovanje kakovostno in inovativno - je bil sprejet 
in izveden. Ob tej priliki pa ostaja še ena želja: mentorji (ter 
tudi drugi, ki se želite spopasti s tem izzivom) nadaljujte s 
svojim delom ter spodbujajte in navajajte k logičnemu mišljenju 
tudi bodoče generacije velikih in malo manj velikih logikov.

Tjaša LEMUT NOVAK, mentorica logike na OŠ Gradec

OS LITIJA OKTOBER V OS LITIJA, PODRUŽNICI S 
PRILAGOJENIM PROGRAMOM

Prvi teden oktobra je minil še v znamenju praznovanja 40- 
letnice dela z otroki s posebnimi potrebami v občini Litija 
in Šmartno. Učenci so sodelovali pri akciji zbiranja starega 
papirja. Z denarjem bodo obogatili šolski sklad.
Učenci vseh oddelkov podružnice so opravili zdravniške 
preglede. O zdravstvenem stanju in o skrbi zanj so se pogovorili 
pri razrednih urah in ugotovili, kaj lahko naredijo za svoje 
zdravje.
Prvi šolski dan je polepšal čudovit jesenski dan. Učenci so se 
povzpeli na Janče v treh skupinah glede na njihove fizične 
sposobnosti. Dan so obogatili z ogledom likovne razstave 
slikarja Pavla Smoleja, v Planinskem domu na Jančah. Nad

likovnimi deli so bili 
navdušeni Športni dan 
sta pripravila Slavi Ce
lestina in Viljem Guček. 
Učenci oddelkov vzgoje 
in izobraževanja so 
pričeli s plavanjem v 
bazenu v Osnovni šoli 
Šmartno. Na plavanje 

bodo odhajali vsak teden, pridružili pa se jim bodo tudi drugi 
učenci, ki plavanje potrebujejo kot terapijo in plavalci- 
tekmovalci na državnem tekmovanju osnovnih šol s 
prilagojenim programom in specialni olimpiadi.
Učenci oddelkov vzgoje in izobraževanja so odšli v sredo, 19. 
10. 2005 v Ljubljano. Tako so v tednu vseživljenskega učenja 
obiskali svoje prijatelje v Varstveno delovnem centru Tončke 
Hočevar v Ljubljani. Ogledali so si njihovo delo in stanovanjsko 
skupino.
Dva četrtka zapored so učenci Podružnice s prilagojenim 
programom obiskali Matično knjižnico, kjer so posebaj zanje 
pripravili čudovite urice.
Študentke tretjega letnika Pedagoške fakultete, smer speci
alne in rehabilitacijske pedagogike in profesorica so v torek, 
25.10. 2005 obiskale našo šolo. Ogledali so si dva nastopa, 
ki ju je pripravila profesorica defektologije Alenka Vidgaj v 1., 
2. in 3. razredu. Skupaj z Vlasto Tacer, drugo učiteljico v 
razredu, sta prikazali delo v trojni kombinaciji, v programu z 
nižjim izobrazbenim standardom. Študentke so si ogledale 
šolo, pomočnica ravnateljice Marjeta Mlakar-Agrež pa jim je 
predstavila delo z otroki s posebnimi potrebami na Osnovni 
šoli Litija. Sodelovanje s Pedagoško fakulteto bomo nadaljevali.

Marjeta MLAKAR-AGREŽ

trgovina

Novice iz Gimnazije Litija

PROSTOVOLJNO DELO GIMNAZIJCEV
V šolskem letu 2005/2006 smo se na Gimnaziji Litija z veseljem 
odzvali povabilu Doma Tišje za sodelovanje pri projektu 
prostovoljnega dela v njihovi ustanovi. Prostovoljno delo bo 
enkrat tedensko, skozi celo šolsko leto, opravljalo 19 dijakinj 
in dijakov iz 3. in 4. letnika.
Nekateri se bodo s stanovalci doma družili individualno; se 
pogovarjali, hodili na sprehode, pomagali pri branju ali pisanju 
pisem. Nekaj dijakov bo v sodelovanju s fizioterapevtsko in 
zdravstveno službo v Domu Tišje prijetno in zanimivo druženje 
s stanovalci povezalo s pridobivanjem znanja in izkušenj na 
področjih, na katerih vidijo svojo poklicno prihodnost. Ostali 
dijaki pa so se odločili, da se bodo aktivno vključevali v pestro 
družabno in ustvarjalno življenje v domu. Tako bodo sodelovali 
v pogovornih skupinah, kreativnih delavnicah, pomagali bodo 
pripravljati glasilo ali prireditve.

VEČER Z ZGODOVINARJEM 
DR. DAMIJANOM GUŠTINOM

V četrtek, 27. oktobra 2005, je na Gimnaziji Litija potekal 
pogovor z zgodovinarjem dr. Damijanom Guštinom. Dr. Guštin 
je raziskovalec na Inštitutu za novejšo zgodovino in predavatelj 
vojne zgodovine na katedri za obramboslovje Fakultete za 
družbene vede v Ljubljani. Velja za izredno plodovitega 
raziskovalca in še posebej velikega poznavalca medvojne 
zgodovine. In o slednjem je potekal tudi razgovor. Pred kratkim, 
ob okrogli obletnici konca druge svetovne vojne, je izšlo delo 
Podobe iz življenja Slovencev v drugi svetovni vojni, ki iz 
novega zornega kota osvetljuje dogodke na Slovenskem v 
času največje svetovne morije. In prav ta zorni kot nam je 
osvetlil profesor Guštin, soavtor omenjenega dela. Poslušalci 
smo lahko na zelo ilustratitiven način spoznali medvojne 
dogodke, o katerih je bilo do sedaj bolj malo znanega.

PROJEKT ZA-PISANO VESELJE
V torek, 8. novembra 2005, smo na Gimnaziji Litija pripravili 
literarni večer v okviru projekta Za-pisano veselje, ki sta ga 
zasnovali Nova Ljubljanska banka in knjižna zbirka Beletrina. 
Cilja tega projekta sta:
- da bodo gimnazijske knjižnice in njihovi mladi bralci prejeli 

knjige vrhunskega domačega in prevodnega leposlovja;
- da se bodo knjižna zbirka Beletrina in njeni avtorji predstavili 

mladim bralcem, kLbndo v prihodnje s svojim intelektualnim 
potencialom soustvarjali bralski irmogoče tudi pisateljski 
okus.

Nova Ljubljanska 
banka s tem zno
va dokazuje svoj 
posluh za doma
če okolje in obču
tek za izvirno slo
vensko leposlov
je.
Preko tega projek
ta so šolski knjiž
nici podarili 40 
knjig. Gostje na 
prireditvi so bili predstavnik NLB, predstavnik zbirke Beletrina 
in Matjaž Pikalo s svojim glasbeno-recitatorskim nastopom, s 
pevskimi točkami pa so program popestrila dekleta naše šole.

Kolektiv Gimnazije Litija

PLANINCI NA ZASAVSKI GORI
Člani planinskega krožka predmetne stopnje OŠ Litija smo v 
oktobru uspeli najti primeren konec.tedna za naš izlet. V 
nedeljo, 23.10.2005, smo se z vlakom odpeljali do Save. Tam 
nas je pričakalo še nekaj mladih planincev in skupaj smo se 
odpravili skozi vas Tirno proti Zasavski gori. Naš cilj je bil zavit 
v oblake. Po prihodu na vrh smo v planinski koči malicali in si 
odpočili. Pred povratkom v dolino smo se sprehodili še do 
mesta, kjer je nekoč stala Tomazinova koča, poimenovana po 
znanem litijskem planincu. Gospa Ana Mohar nam je povedala, 
da je bila koča požgana med drugo svetovno vojno. Požgane 
koče niso več obnovili, ampak so postavili novo.
Nebo se je medtem delno zjasnilo, tako smo imeli vsaj nekaj, 
sicer bogatega, razgleda z vrha. Za spust smo si izbrali pot 
skozi vas Leše. V zgodnjem popoldnevu smo že čakali vlak, 
da nas je s Save odpeljal domov. Nekateri učenci so predstavili 
svoje želje za naslednji izlet - torej se kmalu spet dobimo. Za 
vodenje izleta se zahvaljujemo ge. Ani Mohar.

Angela MAROLT

1- NOČ ČAROVNIC NA OŠ GRADEC
2- ČAROVNIŠKE ZMEŠNJAVE NA PŠ VAČE
3- OBISK ČAROVNICE V VRTCU TAČEK
4- NOČ ČAROVNIC V VRTCU ČEBELICA

Levstikova 1, Litija
(nasproti slaščičarne)

tel: 01 899 21 88 

gsm: 041 650 581

ife

PLANINSKI KOTIČEK

SREBRNI JUBILEJ POHODA NA TIŠJE

lotili!
Planinsko društvo Litija vabi v 
nedeljo, 11.12. 2005 na 25. pla
ninski spominski pohod na Tišje. 
Tako kot vsa leta doslej bo tudi 
tokrat start pohoda med 7. in 10. 

uro pri Plečnikovem spomeniku v Litiji. Tudi trasa pohoda 
ostaja takšna, kot jo zvesti udeleženci že dobro poznajo. 
Preko Rozmanovega trga in Ježe bodo 
pohodniki prispeli do Zagorice, kjer se 
povzpnejo na sleme nad Jablaniškim 
potokom. Pri kapelici nad Bajernikom 
bodo prečkali cesto Šmartno - Cerovica, 
se dvignili do Jelše in nato nad naselji 
Rodni vrh, Bič in Liberga prispeli na Tišje.
Tu bo ob 11. uri slovesnost, nakar sledi 
sestop čez Ježni vrh in Višnji grm do 
Velike Kostrevnice. Iz Velike Kostrevnice 
bodo v Litijo vsaki pol ure vozili posebni 
avtobusi.
Četrt stoletni jubilej je prava priložnost, 
da se spomnimo, kako je sploh prišlo do 
prvega pohoda. Leta 1981 so po vsej 
Sloveniji potekale številne slovesnosti ob 
40-letnici vstaje in ustanovitve OF, 
obenem pa so takrat planinska društva 
že začela organizirati prve množične planinske pohode. Tudi 
litijski planinci so se odločili, da organizirajo svoj planinski 
spominski pohod, ki bo posvečen 40-letnici bitke 2. 
Štajerskega bataljona na Tisju. S tem pa je že bil določen tudi 
cilj pohoda. Ustanovljen je bil odbor za organizacijo spominskih 
planinskih pohodov na Tišje, ki ga je vodil Martin Brilej. 
Odločeno je bilo, da bo pohod vsako predzadnjo nedeljo v 
decembru, torej kar najbližje obletnici bitke, ki je bila 24. 
decembra 1941. Potek trase so določili na podlagi ogleda, na 
katerem so sodelovali Bine Jesenšek, Franc Štrus in Andrej 
Cirar, v pripravah na pohod pa je bil zelo aktiven tudi Vinko

ORGANIZATORJI 1. POHODA NA 
TIŠJE: MARTIN BRILEJ, ANDREJ 
CIRAR IN FRANC ŠTRUS.

Damjan, ki pa se zaradi delovnih obveznosti ni mogel udeležiti 
ogleda in kasnejših delovnih akcij. V začetku oktobra 1981 so 
pričeli s čiščenjem in naddelavo poti in jo kljub hudi zaraščenosti 
pravočasno pripravili. Pri delu so sodelovali markacisti Andrej 
Cirar, Franc Štrus, Jože Gretič, Tone Sladovič, Peter Matoz, 
Iztok Štrus in člani alpinistične sekcije Janez Savšek, Silvo 
Kotar, Vojko Mohar in Jože Podlesnik. Dan pred pohodom je 

močno snežilo, kljub temu pa so markacisti 
celotno pot opremili z 90 smerokazi z napi
som “pohod Tišje”. Prvega spominskega 
pohoda na Tišje se je 20. decembra 1981 
udeležilo kar 407 planincev iz vse Slovenije, 
prišli pa so tudi iz sosednje Hrvaške ter 
celo iz Kule v Vojvodini. Planinsko društvo 
Litija je bilo takrat namreč pobrateno s 
planinskim društvom Kula. Pohod je potekal 
v pravih zimskih razmerah. Na poti je bilo 
30 cm novozapadlega zmrznjenega snega. 
Pohod se je končal v gostilni Povše v 
Pustovem mlinu, ki je bil končni cilj tudi 
drugega pohoda, vsi naslednji pa so se že 
zaključili v Veliki Kostrevnici. Spominski 
planinski pohod na Tišje je eden od zaščitnih 
znakov litijskega planinskega društva, zato 
bomo litijski planinci tudi naprej skrbeli za 

njegovo ohranitev. Vse planinke in planince ter ljubitelje narave 
vabimo, da se nam na jubilejnem pohodu pridružite.

Borut VUKOVIČ

SOLA
ALPINIZMA

POSEBNE ZAHVALE
Osnovna šola 
Litija, Podruž
nica s prilago
jenim progra
mom je podeli
la posebne za
hvale članom 
društva Sožitje 
Litija in Šmart
no za sodelo
vanje na pra
znovanju 40- 
letnice dela z
otroki s posebnimi potrebami. Jurij Kodre, Mojca Renko in 
Maja Jančar so za osrednjo prireditev, ki je bila 5. oktobra 
v Kulturnem centru na Stavbah, pripravili čudovite govore 
in popestrili program.

Marjeta MLAKAR-AGREŽ

iiSei
I SLOVENIJA!

no LITIJA organizira 
alpinistično plezalno šolo.

Vabimo vas v alpinistično šolo, kjer vas bomo seznanili s teoretičnim 
in praktičnim znanjem za varno gibanje v gorah. S pridobljenim znanjem 

lahko nadaljujete pot alpinizma ali vse to uporabite v klasičnem gorništvu.

Šola se bo pričela v četrtek, 1.12.2005 ob 19. url v prostorih 
planinskega društva Litija (Športna dvorana Litija).

Informacije in prijave: vsak četrtek med 20. in 21. uro, v prostorih 
PD Litija, lahko pa preko e-pošte ali telefona.

e-pošta: solaGao-litlja.com 
tel.: 031 669 686 

URL: http://www.ao-lltija.com

#-

Ali bi bili avto brez zimskih gum?

Kleber Krisalp HP je pozimi najbolj primerna oprema za vaš avto. Te 
pnevmatike se tudi pod 7*C odlično oprijemajo suhega-hladnega, zasneženega 
ali ledenega cestišča. Tako se bo vaš avto počutil povsem varnega tudi na 
spolzkih cestiščih. Če boste kupili pnevmatike Kleber boste lahko 3 leta koristili 
našo brezplačno storitev Kleber Asistence.

avtotehna WDS
in Mahkovic

©Brezplačna montaža 
©Gotovinski popust 

©Možnost plačila na obroke
Kleber
VEDNO VARNI NA POTI. KLEBER.

SPODNJI LOG PRI LITIJI, TEL.: 01/8974-888



DVE ZMAGI NA MASTERSIH 
TENIŠKE ZVEZE

Teniška zveza Slovenije vsako leto zaključi tekmovalno sezono z Mastersi - to so turnirji, ki se jih 
lahko udeleži samo najboljših 12 v posamezni starostni kategoriji. Že sam nastop na Mastersu je 
velik dosežek za vsakega tekmovalca, turnir pa se šteje tudi kot turnir 1. ranga za slovensko teniško 
lestvico. Letos je imel Tenis klub AS Litija najbolj številčno zasedbo na Mastersih doslej.

Blaž Bizjak -1. mesto na lestvici do 12 let

Na Mastersu do 12 let sta nastopila Blaž Bizjak in Nastja 
Kolar, Nik Razbošek pa je zaradi bolezni moral nastop 
v tej kategoriji odpovedati, je pa zastopal klub v 
kategoriji do 14 let, kjer je nastopala tudi Nastja Kolar. V 
kategoriji do 16 let nismo imeli predstavnika, šopa zato 
kar trije vihteli loparjev kategoriji do 18 let in sicer Anja 
Poglajen, Matej Zlatkov i č in Nejc Steiner. Prav tako 
tri tekmovalce smo imeli v članskih Mastersih in sicer 
Denisa Bovhana, Anjo Poglajen in Žano Mandič. 
Poleg številčne udeležbe se lahko pohvalimo tudi z 

odličnimi rezultati, saj 
smo odnesli kar dve 
zmagi - vlogo favori
tinje je v kategoriji do 12 
let upravičila Nastja 
Kolar in brez težav 
zmagala in k temu 
dodala še četrtfinale v 
kategoriji do 14 let , 
zmagal pa je tudi Denis 
Bovhan v članski 
kategoriji. Zmaga Deni
sa je še posebno prese
nečenje, saj je v polfinalu 
premagal aktualnega 
državnega prvaka Blaža 
Kavčiča iz Ljubljane. 
Denis je tako po osvo
jitvi naslova državnega 
članskega prvaka v 
dvojicah ter ekipnega 
članskega prvaka osvo

jil še prestižni Masters in tako postal eden najboljših 
slovenskih teniških igralcev. Uspeh Denisa in Nastje so 
dopolnili še Matej Zlatkov ič, ki se je do 18 let uvrstil v 
četrtfinale, dvakrat je bila v četrtfinalu tudi Anja 
Poglajen in sicer do 18 let in v članski kategoriji, pri 
članicah pa je bila v četrtfinalu tudi Žana Mandič, kar 
je njen doslej največji uspeh.

Bovhan Denis - državni 
prvak v dvojicah, ekipni 
državni prvak in zmago
valec Mastersu 2005 - na 
igrišču vedno zbran

POVABILO VSEM MLADIM OBČANOM 
- BODOČIM NOGOMETAŠEM NK LITIJA

Ne glede nato, da se je jesenski del tekmovalne sezone 
2005/06 uradno že končal z zadnjimi tekmami ekip U12 
(igralci letnik 93 in mlajši), U14 (igralci letnik 91 in mlajši), 
U16 (igralci letnik 89 in mlajši) in članov v klubu, treningi 
normalno potekajo po ustaljenem programu, tako da se 
lahko novi igralci voišeio v klub kadar so treningi. 
Treningi potekajo na zunanjih igriščih NK Litija in sicer 
po naslednjem razporedu:
Od ponedeljka do vključno petka po navedenem razporedu 
in tudi z možnostjo dodatnega dela od 17h do 18h (»fitnes« 
in teorija nogometa), lahko pa tudi po dogovoru v drugih 
terminih.
Ekipa U12: torek in četrtek od 15.30h do 16.30h. Ekipa 
U14: ponedeljek, torek, četrtek in petek od 17h do 18h.

amnoiNsmucuf

Izvajanje elektroinštalacijskih del

Prodaja in montaža 
sekcijskih garažnih vrat

Izvedba dvoriščnih drsnih vrat

Člani: ponedeljek, torek, četrtek in petek od 18h do 19h. 
Razpored treningov v ohrinbiu od 67.11,05 dalievtelnvarinici 
Osnovne šole Gradec:
U8 (letnik 97 in mlajši) in U10 (igralci letnik 95 in mlajši): 
ponedeljek od 15h do 16h, sreda od 18h do 19h in petek od 
16h do 17h.
U12 (igralci letnik 93 in 94 ter nekateri letnik 95): 
Ponedeljek od 14h do 15h, sreda od 19h do 20h in petek od 
15h do 16h.
Turnirji: U12 ima prvi turnir v soboto 26.11.05 v Trbovljah, 
prav tako ima tudi ekipa U14 turnir v Trbovljah in sicer v 
nedeljo 27.11.05, to je turnir na katerem igrajo samo izrecno 
povabljene ekipe.
Splošno povabilo na katerega se lahko tudi prijavimo pa 

smo dobili za mesec december v Beljaku 
(Villach) in preko NZS smo dobili povabilo 
za mesec januar 2006 v Gradec (Graz), 
seveda pa so vsi ti turnirji za naše mlade 
igralce povezani z določenimi stroški 
(prijavnina, prevozi, malice...) zato smo 
v klubu vzpostavili dve telefonski številki: 
090 939 739 (1 17 SIT/min) ažurne 
informacije o klubu in 090 939 738 (300 
SIT - samo stac. št.) donatorski telefon 
pri čemer imamo pri vsakem klicu 
določen znesek, ki je namenjen ali za 
strokovno delo v klubu ali pa za nabavo 
rekvizitov (kolebnice, trampolin, uteži, 
žoge...).
Prav tako ima naš klub sedaj tudi profe
sionalnega trenerja, to je Franc Sivko 
strokovni vodja dela z licenco PRO kar 
pomeni da lahko trenira tako v Sloveniji 
kot tudi v tujini mlajše kategorije. Torej 
ima klub izpolnjene pogoje v katerih se 
lahko naši igralci razvijajo v tisto smer, ki 
jim omogoča kar najboljše izkoriščanje 
svojih sposobnosti in znanj.
Tako našim igralcem omogočamo uresni
čitev tistega, da nogomet ni samo športna 
dejavnost, ampak je tudi vzgojna in zdra
vilna dejavnost.
Cilji znotraj našega programa v NK Litija 
so popolnoma pedagoški, saj skozi igranje 
nogometa igralec povezuje področja tako 
mišljenja v nogometu, volje po igranju in 
občutenja veselja in razočaranja v ekipi 
kot tudi v samem klubu.

Miro Petek s.p.

GSM:041-744-631 
GSM:041-546-837

www.elektro-petek.si info@elektro-petek.si

^ Rešeno novembrsko nagradno križanko pošljite do 8.12. 2005 na naslov uredništva.
P Izžrebali bomo 4 reševalce, ki bodo prejeli stenski koledar za leto 2006. Nagrade
aZVedRllO PrisPeva: Tiskarna ACO, Litija.

Po končanih Mastersih so bile izdelane tudi nove uradne 
teniške lestvice, ki bodo veljale v zimski sezoni. Tenis 
klub AS Litija ima po pričakovanjih svoje igralce na 
visokih mestih. Tako sta Blaž Bizjak in Nastja Kolar 
na 1.mestu lestvice do 12 let, Nik Razboršek na 5.mestu 
do 14 let, na 5. mestu sta tudi Anja Poglajen in Matej 
Zlatkov ič do 18 let, Denis Bovhan je na S.mestu članske 
lestvice, Nastja Kolar na 7.mestu do 14 let, Anita 
Kosmač na 10.mestu do 14 let in Nejc Steiner na 
10.mestu do 18. let. Našteli smo samo tiste, ki so med 
TOP 10.

REKREATIVNI TENIS
Za naslove so se borili tudi rekreativci in sicer na 
Občinskem prvenstvu Litije in Šmartna v tenisu. 
Zmagovalci med posamezniki so bili kar nekoliko 
presenetljivi. V moški konkurenci je slavil zmago Aleš 
Ahčin nad Blažem Rozmanom, kijev polfinalu izločil 
glavnega favorita Primoža Novaka, pri ženskah pa 
Karmen Vrhovec, ki je bila tokrat res nepremagljiva in 
je v finalu premagala Andrejo Bizjak.
Pričele pa so se tudi rekreativne lige TK AS Litija. Že 
prvi dvoboji so napovedali izredno zanimivo sezono. 
Največje presenečenje je prav gotovo pripravil Srečo 
Rozina, ki je v l.ligi premagal občinskega prvaka Litije 
Aleša Ahčina. Težje delo od pričakovanega je imel tudi 
Primož Novak v srečanju z Marjanom Končarjem - 
rezultat je bil 9:8, odločal pa je tie break. V ligi moških 
dvojic pa sta Pajer Marjan, Rozina Srečo »povozila« 
dvojico Bizjak Tomo, Bric Bojan in sta trenutno na 
1.mestu lige dvojic. Tekme se odvijajo ob vikendih, 
razpored tekem pa si lahko ogledate na spletni strani 
www.as-litiia.si.

In za konec še vabilo: mesec december bo mesec turnirjev 
na Tenis parku AS Litija. Že 3-in 4. decembra se bodo za 
nove zmage borili najboljši fantje in dekleta v kategoriji 
do 16 let in tudi Tenis klub AS Litija bo imel kar nekaj 
predstavnikov, zato vabljeni na navijanje. Teden dni 
kasneje si lahko ogledate, kako vihtijo loparje najmlajši 
in sicer v kategoriji od 8-11 let, ki se bodo pomerili v 
mini, rnidi in tenisu do 10 in 11 let. To je tudi lepa 
priložnost za vse tiste, ki se želite priključiti v teniško 
šolo AS, da si ogledate, kako so videti prvi koraki v svet 
tekmovalnega tenisa ter obenem bodrite naše mlade AS- 
e. 17. decembra bo AS zopet gostil tradcionalni VIP teniški 
turnir gospodarstvenikov, politikov in ostalih vip-ovcev 
s tradicionalno modno revijo. Med božičnimi prazniki 
se bodo za pokale potegovali tekmovalci do 14 let, 
manjkal pa ne bo niti tradicionalni rekreativni božični 
turnir dvojic. December bo torej res vesel in tekmovalen.

M.P.
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Težje besede: OREBRO, TOKARA, AKARA, DORCI, NUT

IZŽREBANCI OKTOBRSKE 
KRIŽANKE:

1. Andreja NEMANIČ, Moravče 
52, Gabrovka

2. Pavel HIRŠEL, Vače 73,1252 
Vače

3. Dragica SVRŠINA, CDK12, 
Litija

4. Ana KOTAR, Dole 18, Dole

Ime in priimek:

Ulica:

Pošta:_
Tel.:

Izžrebanci prejmejo nagrade v Javnem 
zavodu Bogenšperk, Tomazinova ul 2. 
Šmartno.
NAGRADA: vstopnica za ogled gradu 
Bogenšperk.

L AVTO ŠOLA

Sl ° Cim SVETI Č
VAM NUDI NASLEDNJE UGODNOSTI

• POPUST ZA DIJAKE IN ŠTUDENTE 
• MOŽNOST OBROČNEGA ODPLAČEVANJA 

•ORGANIZIRAMO TEČAJ PRVE POMOČI 
IN ZDRAVNIŠKI PREGLED

TEČAJ
CESTNO PROMETNIH PREDPISOV
organiziramo za H, A, B, E k B, C in E kategorijo s pričetkom v

TOREK, 06.12.2005 OB 16. URI
INFORMACIJE IN PRIJAVE 

na Graški cesti 2

www.si-car.si
TEL : 01/8983-140 • GSM: 041-720-378

POSEBNA PONUDBA:
jabolčni zavitek, velik izbor čajev, 
vroča čokolada s sladoledom

Predsednik Nk Litija: 
Tomo VEHOVEC

Delovni čas:
PON-PET od 7.00 do 22.00 

SOB od 8.00 do 13.00 
nedelje in prazniki - zaprto

Ana Marija 
Majcen s.p. 
031 711 115

Javno glasilo OBČAN je 
vpisano v evidenco javnih 

glasil pri Ministrstvu za 
kulturo RS pod zaporedno 

številko 1638. Časopis prejemajo 
vsa gospodinjstva v občini Litija 
in Šmartno pri Litiji brezplačno na 
dom.

Izdajatelj: Tiskarna ACO, Jovanovič 
Aleksander s.p., CDK 39,1270 Litija, tel.: 
01/898 38 43;,Glavna in odgovorna uredni
ca: Andreja Štuhec; Oblikovanje: Sašo 
Jovanovič; Grafična priprava in tisk: Tiskarna 
ACO, Litija; Naklada: 6.700 izvodov

Sporočilo dopisnikom in 
bralcem

Uredništvo si pridržuje pravico do objave ali 
neobjave, krajšanja, povzemanja ali delnega 
objavljanja nenaročenih prispevkov, v skladu 
s svojo uredniško politiko in prostorskimi 
možnostmi. Izjema so odgovori in popravki 
objavljenih informacij, ki bi lahko prizadeli 
posameznikovo pravico ali interes, kot to 
določa zakon. Vsi prispevki morajo biti 
opremljeni s polnim imenom in naslovom 
odgovorne fizične osebe (tudi v primeru 
institucij, organizacij, strank, društev ipd.) 
ter po možnosti s telefonsko številko, na kateri 
je mogoče preveriti avtentičnost avtorja.

Uredništvo Občana



itiTERnun
EVROPSKO OKNO V SLOVENSKI DOM

JIl
PVC OKNA IN VRATA

Do 30.11.2005 vam nudimo
JESENSKI DOPUST!

www.interalta.si

November2005,št. 11,leto7 NOVICE IZ OBČINE ŠMARTNO PRI LITIJI www.litija.net/tiskarna-aco

NA ŠMARSKEM 
POKOPALIŠČU 

BLAGOSLOVLJEN 
NOV KRIŽ

Na praznik Vseh svetih je domači župnik Marjan Lampret 
na šmarskem pokopališču blagoslovil nov pokopališki 
križ. Blagoslov je bil takoj po popoldanskih molitvah, 
ker je bilo takrat na pokopališču zbranih največ ljudi. V 
nagovoru je župnik poudaril, da je novi križ postavljen 
na mestu starega z namenom, da tudi v prihodnje vabi 
vse obiskovalce božje njive počitka k sebi in ker smo so 
pod njim izenačeni tako obiskovalci kot tisti, ki jih 
obiskujemo. Križ je nekoliko višji, da ga bodo lahko kdaj 
ozrli tudi tisti, ki ga do sedaj niso opazili. Križ je zasnoval 
mojster Jože Gomboc iz Kočevja, ki je tudi zasnoval 
klančino za gibalno ovirane ob šmarski cerkvi. Glavni 
izvajalec pa je bil domačin Lojze Dušak. Na belem 
kamnitem križu je obnovljen Kristusov korpus iz 
prejšnjega križa. Prejšnji križ je bil lesen in že zelo 
dotrajan - a Kristus ostaja isti in nas vabi.

Tone PLANINŠEK

1. MESTO
Po uspešnih pripravah in številnih vajah, smo 
se pionirji iz PGD Vintarjevec odpravili na 
občinsko tekmovanje v Litijo. Pionirji izvajamo 
na tekmovanju dve disciplini, zbijanje tarče z 
vedrovko in prenos vode. V zelo tesnem 
rezultatu smo osvojili 1. mesto.

To prvo mesto je pomenik), da smo se uvrstili na regijsko 
tekmovanje, ki je potekalo 14.9-2005 v Domžalah. Z 
velikim pričakovanjem smo se odpravili na start. No in 
zopet so odlo č a le le desetinke točk in na koncu zmaga. To 
se v zgodovini našega društva še ni zgodilo. Tako da nas 
čaka spomladi še državno prvenstvo. Ja, to pa je že nekaj. 
Ekipo smo sestavljali: Jakob Grom, Kristina Verbajs, Mateja 
Vidic, Matjaž Hostnik, Urban Poglajen, Špela Slapničar, 
Anja Verbajs, Ana-Marija Verbajs in Matej Hauptman ter 
rezerva Martina Simončič, stari smo od 7-10 let. Ja, pa na 
naša mentorja ne smem pozabiti, ki se nesebično razdajata 
za nas, to sta Mojca Hostnik in Jožef Verbajs- Čigumi. Z 
novimi upi komaj čakamo državno prvenstvo.

Kristina VERBAJS in oči

Prispevke pošljite do

8.DECEMBRA2005
na naslov Tiskarna ACO, C.D.K. 39, 
1270 Litija v elektronski obliki 

ali
po e-pošti: obcan@siol.net ali 

tiskama.aco@siol.net

Prvo mesto na 
9. SCHWABISCH OPEN

29. oktobra 2005 se je v nemškem mestu Stuttgart 
odvijalo mednarodno taekwondo tekmovanje v borbah, 
katerega so se ga udeležili tudi trije klubi iz Slovenije: 
TKD klub Radvanje, TKD klub K2 iz Maribora in TKD 
klub Chagi iz Ljubljane, kjer tekmujeta tudi tekmovalki 
Lara Amršek in Špela Šinkovec.
Na prizorišču 9. SCHWABISCH OPEN, kjer je bilo prisotnih 
7 držav, 32 ekip in 280 tekmovalcev in tekmovalk, so se 
borili s skupnimi močmi kot SLOVENIA TEAM in po 
odličnih borbah prepričljivo osvojili ekipno prvo mesto 
s kar 39 točkami prednosti pred drugouvrščenim klubom 
iz Nemčije.

PROJEKT COMENIUS V ŠOLSKEM LETU 2005/06

Lara m Spela s trenerjema

S tečajem ruščine za 
otroke prvi v Sloveniji
Na pobudo in v organizaciji Ustvarjalnega središča 
Breznikar je v prostorih Osnovne šole Šmartno 
lansko šolsko leto potekal začetni tečaj ruskega 
jezika za osnovnošolce. Z njim smo tako v naši 
občini kot tudi v Sloveniji prebili led, saj podoben 
tečaj pri nas zaenkrat še ne obstaja. Morali smo 
biti iznajdljivi in inovativni, ker v Sloveniji litera
ture za učenje ruskega jezika kot tujega za otroke 
ni. Delati s tako zavzeto in prijetno skupino 
učencev, ki so ruski jezik naravnost vzljubili, je 
bilo zelo zanimivo in prijetno.

4. junija smo za starše in učitelje pripravili nastop, kjer 
smo pokazali, kaj so se otroci na tečaju naučili. Vsem je 
bila najbolj všeč naša dramska priredba znane ruske 
narodne pravljice Repa velikanka, ki smo jo zaigrali v 
ruskem jeziku. Prav tako so bili vsi presenečeni, da so se 
otroci v treh mesecih naučili pisati in brati rusko cirilico, 
prav tako pa znajo povedati nekaj o sebi in poznajo že 
veliko ruskih besed.

f*exo8 u x«xT&< / ,- 3

Aleš Turšič, Patrih Benedičič, Izidor Benedičič, 
Andreja Gradišek, mentorica Bojana Jerič (z leve 
proti desni) in Ana Benedičič (spredaj)

V letošnjem šolskem letu smo z isto skupino otrok začeli 
nadaljevalni tečaj. Tudi letos je cena trideseturnega tečaj a 
minimalna, to je 15.000 tolarjev, ker se Ustvarjalno 
središče Breznikar iz Šmartna odpoveduje zaslužku, 
osnovna šola pa najemnini. Hkrati upamo, da nam bo 
tudi letos uspelo sestaviti začetno skupino, ki bi šla po 
stopinjah sedanjih mladih ljubiteljev zanimivega in 
čudovitega ruskega jezika.

Mentorica Bojana JERIČ

V šolskem letu 2004/05 smo na OŠ Šmartno 
pričeli sodelovati v mednarodnem projektu 
Comenius, z naslovom DiakConnect (‘Z uporabo 
dialoga združujemo znanje’), ki poteka preko 
Zavoda za šolstvo Slovenije, letos pa z delom 
nadaljujemo. V projekt bodo vključeni isti učenci 
kot lani, in sicer letošnji 7. b razred, ki bo 
aktivnosti v razredu izpeljal s pomočjo zgodbe, 
ki bo služila za izhodišče dela.

Po dosedanjih dveh srečanjih predstavnikov desetih 
držav - novembra 2004 v Belfastu na severnem Irskem 
in maja 2005 v Sloveniji - smo tudi letošnje leto začeli z 
uvodnim sestankom v kraju Pitesi v Romuniji. Prijazna 
gostitelja sta na tamkajšnji univerzi pripravila srečanje, 
na katerem so bili prisotni različni mediji, ki so izčrpno 
poročali o obisku predstavnikov projekta. Analizirali 
smo aktivnosti preteklega leta, si ogledali posnetke o delu

v razredih, sprejeli skupna izhodišča za drugo leto 
projekta, začrtali nove naloge in cilje, za zaključek pa se 
sprehodili po internetni strani, ki nam jo je predstavil 
koordinator gospod Wesley Hamilton. Seznanili smo se 
še z njihovimi učenci in vsi so izrazili željo po 
navezovanju stikov z vrstniki ostalih držav. Obljubila 
sem jim sodelovanje s svojim razredom, česar so se 
izredno razveselili.
Ker smo bili v tuji deželi, smo obisk izkoristili še za 
spoznavanje kulturnih znamenitosti. Obiskali smo 
samostana, nekaj njihovih cerkva ter dve osnovni šoli 
in vrtec. Tamkajšnji prebivalci so se nam vtisnili v 
spomin kot prijazni in skromni ljudje, dežela in način 
življenja pa zelo drugačna od našega.
Skupina učiteljev, ki v projektu sodeluje, je resnično 
dobra in kljub razlikam zelo povezana, zato projekt 
vsem skupaj predstavlja dragoceno izkušnjo. Za 
zaključek lahko zatrdim, da ima naša šola prijatelje v 
devetih evropskih državah.

Katarina KRAGELJ

USPEHI IGRALCEV PIKADA IZ ŠMARSKE 
OKREPČEVALNICE MAJOLKA

K temu uspehu stajrrav gotovo veliko pripomogli tudi 
Lara Amršek in Spela Šinkovec, sicer članici TKD 
kluba Chagi iz Ljubljane, ki sta suvereno osvojili zlati 
medalji v svojih kategorijah. V finalnih borbah sta brez 
večjih težav opravili s tekmicama iz Tu rčije, ki tekmujeta 
za nemški klub Leopard. Špela je tokrat nastopila v višji 
kategoriji od svoje, vendar to ni bila ovira za najvišjo 
stopničko, Lara pa se je kot kadetinja pomerila s članico 
turške mladinske reprezentance.
Žal se tekmovanja ni udeležila tekmovalka Manca 
Vidmarji je zaradi bolezni tekmovanje spremljala od 
doma. Želimo ji hitro okrevanje in skorajšen povratek 
natatami! (J.I.)

V šmarski okrepčevalnici Majolka že kar sedem 
let uspešno deluje ekipa igralcev pikada, ki 
tekmuje v litijsko-šmarski ligi ter tudi na 
državnih prvenstvih. Letos smo imeli čast, da 
so nas povabili kot organizatorja enega izmed 
štirih turnirjev v Sloveniji pod imenom Zlatih 
šestnajst Turnirji se imenujejo tako zato ker 
naj bi na teh štirih turnirjih dobili šestnajst 
najboljših slovenskih pikaderjev.

Od vsakega turnirja se najboljši štirje uvrstijo na finalni 
turnir, ki bo potekal 12.12.2005 v Ljubljani. Na prvem 
turnirju nismo sodelovali, smo pa zato na drugem 
kvalifikacijskem turnirju, ki je potekal 01.10.2005 v 
Ljubljani dobili prvega našega igralca, ki se je kvalificiral 
na zaključen turnir. To je bil Edo Srebrnjak, ki je zasedel 
prvo mesto. Na tem turnirju sta takrat sodelovala še 
Šircelj Franci ter Iliaz Šabanovič, ki jima sta manjkali samo 
dve zmagi za kvalifikacijo. Na tretjem turnirju 03.11.2005 
so se na turnir prijavili trije tekmovalci Rančigaj Robi ter 
Zorko Jože, ki se jima žal dobremu igranju ni uspelo 
približati med najboljše si je pa zato Šircelj Franci priigral 
četrto mesto kar je zadostovalo za uvrstitev za med 
šestnajst najboljših. Po prvi zmagi ga je v drugem krogu 
doletel poraz proti slovenskemu reprezentantu Maksu, 
ki je po dveh igrah zaključenih v tretjem krogu dokazal 
svojo premoč ter na koncu dosegel prvo mesto. Šircelj je

nato v repasažu premagal še pet igralcev ter v igri za 
polfinale izgubil z igralcem iz Harko bara. 
Okrepčevalnica Majolka pa je organizator četrtega 
turnirja 03.12. 2005, na katerega vas vabimo, da si ga 
pridete ogledat žal pa takrat ne bo igralo dvanajst 
najboljših slovenskih igralcev pikada, med katerimi sta 
tudi dva iz Majolke.
Pikado ekipi Majolka želimo še veliko podobnih 
rezultatov saj je tudi pikado zelo lep šport, če ga seveda 
igraš z srcem in veseljem kot ga igrajo pikaderji Majolke.

Pikaderji Majolke

VRTEC CICIBAN IN SODELOVANJE S STARSI
Letošnje leto smo se zaposlene v vrtcu Ciciban 
odločile, da bomo še bolj poglobile prijateljske 
vezi s starši.Vse preveč se nam mudi, da bi se 
lahko več pogovarjali med seboj. Tako smo se 
odločile, da se v oktobru srečamo še popoldan.

Kar nekaj časa smo skupaj zbirali naravni material, ki so 
ga otroci pridno prinašali v vrtec. Naše srečanje smo 
poimenovali Vaja vij a bučarija. Največ veselja je bilo pri 
izdelovanju raznih oblik in figuric iz buč. Ker je bilo 
dovolj kostanja, seveda ni manjkal pečen kostanj, ki je 
prav vsem zelo teknil. Ob odhajanju domov je vsak otrok 
imel vsaj en izdelek, ki ga je ponosno razkazoval.
V mesecu novembru pa smo se odločili še za spoznavni 
izlet: starši, otroci in delavke vrtca Ciciban. Organizirale 
smo planinski izlet na Janče. Ker so v našem vrtcu otroci 
od najmlajših pa tja do starejših, smo izbrale različno 
dolžino poti, ki so jo otroci prehodili. Tako so starejši 
otroci odšli peš iz Male Štange, mlajši pa s Tujega grma.

Med potjo je bilo vseskozi zabavno, tako da so otroci kar 
pozabili, da hodijo. Prav vsi so prišli na cilj. Pri 
planinskem domu so prejeli majhno nagrado, s katero 
so se lahko posladkali. Vsi udeleženci izleta smo bili 
zadovoljni. Tako nas sedaj čaka nov izziv: zimski izlet. 
Seveda ker pa še ni snega, bo moralo to še malce počakati.

Za vrtec Ciciban: Dani REPINA

Tamburaški orkester 
KD FS Javorje

vabi na letni koncert

»ZVOKI TAMBURIC«
Vodja orkestra: Helena Vidic

SOBOTA, 26.11. 2005, ob 19. uri 
Kulturni dom Šmartno pri Litiji

GOST: Tamburaški orkester z Vrhpolja 
pri Moravčah

Dirigent: Milan Kontraček

Društvo “PROSTI CAS” Šmartno
vabi na tradicionalni

POHOD Z BAKLAMI
v soboto, 10. decembra 2005

Smer: ŠMARTNO - ČRNI POTOK - 
-RIHARJEVEC-JAVORJE 

Odhod: ob 16.30 izpred OŠ Šmartno 
Prijave: v prodajalni KING najkasneje 

do srede, 7. decembra.

Za okrepčilo bo poskrbljeno.
Če bo dovolj zaiteresiranih, bo za povratek v 

Šmartno organiziran prevoz.
BAKLE PRINESITE S SEBOJ.
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Oprostitve plačila 
nadomestila za uporabo 

stavbnega zemljišča
12. in 13. člen Odloka o NUSZ v občini Šmartno pri Litiji omogočata 
petletne in enoletne oprostitve stavbnega zemljišča v kolikor so 
izpolnjeni pogoji iz odloka. V ta namen povzemam besedilo obeh 
členov.
12. člen (petletna oprostitev) Plačila nadomestila se na lastno zahtevo 
za dobo pet let oprosti občan, ki je kupil novo stanovanje kot 
posamezen del stavbe ali zgradil, dozidal ali nadzidal družinsko 
stanovanjsko hišo, če je v ceni stanovanja oziroma družinske 
stanovanjske hiše ali neposredno plačal stroške za urejanje stavbnega 
zemljišča.
Petletna oprostitev plačevanja nadomestila začne teči od dneva 
vselitve v stanovanje ali stanovanjsko hišo.
V ta namen mora zavezanec pisno zahtevo za oprostitev plačila 
nadomestila iz 12. člena tega odloka vložiti ob vselitvi v stanovanje 
in k vlogi predložiti odločbo o plačilu komunalnega prispevka ter 
potrdilo o stalnem prebivališču.
13. člen (enoletne oprostitve) Za dobo enega leta se oprosti plačila 
nadomestila zavezanca, ki živi z družinskimi člani v skupnem 
gospodinjstvu v slabih življenjskih razmerah in izpolnjujejo eno od 
naslednjih meril:
- eden izmed članov prejema denarno socialno pomoč po predpisih 

iz socialnega varstva,
- eden izmed članov je upravičenec do subvencionirane stanovanjske 

najemnine,
- eden izmed članov je upokojenec, ki prejema varstveni dodatek po 

predpisih pokojninskega in invalidskega zavarovanja.
V primeru, da je v enostanovanjski hiši oziroma stanovanjski enoti 
več kot eno skupno gospodinjstvo morajo biti merila za oprostitev iz 
prejšnjega odstavka izpolnjena v obeh oziroma vseh gospodinjstvih, 
če je zavezanec en sam za celotno stavbo oziroma enoto.
V primeru elementarne nesreče, zaradi česar stanovanjski objekt ni 
več uporaben za bivanje, se zavezanca na lastno zahtevo oprosti 
plačila nadomestila, če se ugotovi, da bi plačevanje nadomestila 
ogrožalo socialno varnost zavezanca in njegove družine. Oprostitev 
velja za dobo enega leta.«

Pisno zahtevo za oprostitev oziroma olajšavo plačila nadomestila iz 
13. člena tega odloka, mora zavezanec vložiti najkasneje do 
31. januarja za tekoče leto pristojnemu oddelku pri občinski upravi.
K vlogi mora zavezanec predložiti vsa potrebna dokazila (odločbo 
centra za socialno delo, odločbo pokojninskega zavoda, dokazila o 
višini dohodka družine za preteklo leto, ipd.).

Seveda imajo tudi novi zavezanci dolžnost prijaviti Občinski upravi 
občine Šmartno pri Litiji nastanek obveznosti plačila nadomestila po 
tem odloku in vse spremembe, ki vplivajo na odmero nadomestila. 
Pri tem so mišljene razne kupoprodajne, darilne pogodbe, ki vplivajo 
na spremembo lastništva.
Sprememba za plačilo nadomestila nastala med letom oziroma po 
odmeri nadomestila za tekoče leto, se upošteva od 1.1. naslednjega 
leta dalje.
Za izračun nadomestila se uporabljajo uradni podatki in evidence. Ce 
ti podatki niso dostopni, je zavezanec za plačilo nadomestila dolžan 
na poziv občinske uprave v roku 15 dni od prejema poziva posredovati 
verodostojne podatke, ki omogočajo odmero nadomestila.
Za morebitna vprašanja v zvezi z oprostitvami NUSZ-ja se prosim 
obrnite na ga. Andrejo Leskovšek.

Zapisala: Andreja LESKOVŠEK, občinska uprava

JESENSKO SREČANJE
Namesto običajnega srečanja in druženja v šoli smo na Primskovem 
letos organizirali jesensko srečanje v drugačni obliki. Bilo je lepo 
sončno in toplo nedeljsko popoldne -16. oktober 2005.
Z avtobusom smo se odpeljali načatež in nadaljevali s programom in 
druženjem v gostilni Ravnikar na Čatežu. S Primskovega je odpeljal poln 
avtobus - prevoznik Sandi tours, kije s Čateža do cerkve na Zaplazu prepeljal 
s kombijem vse, ki težko hodijo. Na Zaplazu so se pridružili še drugi starejši in 
invalidni, ki prevoza z avtobusom in kombijem ne bi zmogli, pa so jih prijazno 
pripeljali svojci. Po obisku v Marijini cerkvi, smo nadaljevali druženje s 
programom v Čatežu. Posebno toplo smo pozdravili go. Alojzijo Miklavčič, ki 
preživlja svojo jesen življenja v Domu starejših v Trebnjem, Rozko Ovnik, 
Marijo Klemenčič, Marijo Bučar, med moškimi pa si je poseben pozdrav prislužil 
Darko ....

Vse zbrane je pozdravila tudi ga. Helena Perko, predsednica OZRK Litija. 
Zaželela jim je veliko zdravja ter prijetno jesen. Medicinska sestra Tatjana Sadar 
je vsem, ki so želeli izmerila krvni tlak. Da je bilo vzdušje še bolj čudovito, je 
g. Mirko Vresk z Dol raztegnil harmoniko, njegova žena je v roke prijela lončeni 
bas in zadonela je domača pesem. Utrjevale so se prijateljske vezi, obujali so se 
spomini in spet smo dokazali kako radi in lepo skupaj zapojemo.

Čas druženja je kar prehitro minil in razšli smo se vsi dobre volje z željo, da se
kmalu spet srečamo. 
Vsi, ki so se srečanja 
udeležili so takšno 
obliko zelo pohva
lili.
Ob tej priliki gre 
zahvala tudi vsem 
tistim članicam 
odbora RK Prim
skovo, ki so se v 
svojem zaselku 
potrudile in poskr
bele, da so se sre
čanja udeležili sta
rejši, invalidni in 
osamljeni.

Marinka VIDCA I

Sprememba namembnosti 
in novi planski akti Občine 

Šmartno pri Litiji
Občina Šmartno pri Litiji je pred časom objavila obrazec, s katerim je 
mogoče podati pobudo za spremembo namembnosti zemljišč. 
3obudniki se najpogosteje odločajo za spremembo namembnosti iz 
cmetijskega v stavbno zemljišče.
Do sedaj je veljalo, da se je na obrazec nekaj malega napisalo, potem 
Da pričakovalo, da bo občina v enem zamahu potegnila črto v 
cartografski dokumentaciji in parcela se znajde med stavbnimi 
emijišči. Kljub splošnemu prepričanju, se kaj takega ni nikoli 

dogajalo.
Vselej je bilo potrebno strokovno utemeljiti posamezne pobude. Ker 
Da živimo v času, ko je postavljena zelo jasna ločnica med privatnim 
in javnim, pa občina ne more izdelovati strokovnih utemeljitev za 
Drivatne pobudnike. To je naloga vsakega pobudnika posebej.
Zato je zelo pomembno, da pobudniki skrbno preberejo navodila in 
Driložijo vse potrebne priloge. Več ko bo napisanega in prikazanega, 
a kateri poseg gre in seveda tudi utemeljenega, večja bo verjetnost, 

da se na Vladi RS odločijo ali bodo podprli pobudo ali pa ne.

Naloga občine je tudi, da za vsako pobudo izdela okoljsko poročilo. 
Prav tako je iz tega razloga zelo pomembno, da so vloge tako napisane 
in izrisane, da se bo iz njih dalo razbrati, za kakšne vplive na okolje bo 
imela morebitna gradnja oziroma poseg v prostor.
Za pobudnike, ki so že oddali vloge je še čas, da vloge ustrezno 
dopolnijo. V kolikor pobudniki smatrajo, da je oddana vloga za njih 
zadovoljiva, lahko vloge »pustijo« za nadaljnjo obravnavo.

Zapisal: Peter LOVŠIN, občinski urbanist

ORIENTACIJSKI TEK V 
VINTARJEVCU

V soboto 01.10.2005 s pri č etkom ob 8.30, se je v Vintarjevcu pričel 
prvi orientacijski tek gasilske mladine iz gasilske zveze Šmartno 
pri Litiji. Tek je potekal po obronkih hribov Vintarjevca.

Start je bil pri gasilskem domu Vintarjevec. Otroke stare od 7-11 let je spremljal 
mentor, ostali stari od 12-15 let pa so tekmovali sami. Ekipo so sestavljale 
trojke.
Od starta so krenili do vintarjevške cerkve sv. Petra, kjer so zbijali tarčo z 
vedrovko. Nadaljevali so po cesti do domačije Preselčar, kjer jih je na drugi 
kontrolni točki čakala Mateja s pomočnikom iz PGD Jablanica. Na tej točki so 
opravili strel na gol. Po koncu te točke so zagrizli v hrib Krnice, kjer jih je na 
3. kontrolni točki čakal Andrej iz PGD Vintarjevec. Tu so otroci dobili žig v 
kontrolni list, Andrej pa je preveril, če mentorji dohajajo svojo skupino. Na 
Ravnem Osredku pri domačiji Brajda je bilaKT štev. 4, tu so mlajši sestavljali 
sestavljanko, starejši pa so zvijali gasilsko c-cev. Cesta se je spustila proti 
Svetemu večeru in na križišču za Kot, je na peti kontrolni točki Klemen iz PGD 
Šmartno in bdel nad vezanjem vozlov.
Pot seje malo vzpela proti Svetemu večeru in tu jih je pri domačiji Jereb čakala 
KT6. Od tu naprej se je pot močno spuščala in v vasi Podroje pri domačiji 
Janezove je bila KT7- testi iz narava in prometni znaki. Otroci so se po glavni 
cesti, katero smo na kritičnih mestih označili z varnostnimi trikotniki, vračali 
proti gasilskemu domu. Pri mostu jih je čakal Mitja iz PGD Kostrevnica in 
KT8- test iz gasilstva (bronasta, srebrna in zlata značka), nato pa hitro do 
gasilskega doma, kjer jih je na cilju čakal predsednik MK Sebastjan Martinčič 
in tu se je ura ustavila. Po oddaji kontrolnega lista pa hitro na zasluženo malico, 
kjer sta kraljevala Renata in Vinko iz vintarjevškega društva.
Na koncu zbor in razglasitev rezultatov in podelitev prehodnih pokalov: 
1 .mesto mlajše pionirke: Kostrevnica in starejše pionirke: Javorje; 1. Mesto 
mlajši pionirji: Šmartno in starejši pionirji: Kostrevnica. Vseh otrok je bilo 
108, sodelovakt pa so vsa društva naše zveze.
Obiščite www-sveti peter.com.

Jožef VERBAJS-ČIGUMI

KOSTANJEV PIKNIK V DOMU TIŠJE
V sredo 19.10-2005 v popoldanskem času so v domu starejših 
občanov v Domu TIŠJE v Črnem potoku organizirali za svoje 
stanovalce kostanjev piknik. V prelepem sončnem vremenu so 
to vedrino popestrili še »RŽIŠK1 FANTJE« s petjem in dobrimi 
domačimi vižami, razvedrili stanovalce doma ter obiskovalce.

Stanovalke»Doma Tišje•so se pomerile tudi v kvizu znanja na temo letni 
časi. Na zastavljena vprašanja so smelo odgovarjale in imele bučno navijanje 
svojih sostanovalcev.

Ob peki kostanja katerega so nabrali sami stanovalci doma, so poskrbeli še za 
kuhan kostanj, ga pridno lupili ter zalivali s čajem in jabolčnim sokom. 
Posebno zanimiv je bil kviz znanja o starih imenih mesecev ter začetku in 
koncu posameznih letnih časov in prav pri tem je bilo najbolj bučno navijanje 
vseh prisotnih stanovalcev za nastopajoče, ki so smelo odgovarjali na 
zastavljena vprašanja. Spoštovani občani, zelo prijetno je priti med stanovalce 
doma, katere smo še pred kratkim srečevali na ulicah in naseljih, seči jim v 
roke ter se z njimi prijateljsko pogovoriti, kajti ne veš ne dneva ne ure, ko te 
bo življenjska nuja pripeljala prav v ta dom. Prijetno je bilo srečanje z Leo 
RAPELJ, Tonko PUNGARCER, Stanetom UŠTARJEM, Ivom ČEŠKOM, gospo 
MALIJEVO in drugimi, ki so se razveselili srečanja, stiska rok in prijazne besede. 
Hvala vsem in upam, da vas bodo »Ržiški fantje tudi v bodoče s pesmijo in 
glasbo razveseljevali, v vaša srca vlili pogum in neizmerno voljo do življenja.

Ciril Golouh
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NOVICE IZ OŠ ŠMARTNO
Šolsko in državno tekmovanje v logiki

Kot je v navadi že vrsto let, se je tudi letos na začetku 
šolskega leta po vsej Sloveniji odvijalo šolsko tekmovanje 

iz logike. Na osnovni šoli Šmartno smo bili ponovno priča kar množični 
udeležbi mladih nadebudnih logikov iz 5., 7., 8. in 9. razreda. Svoje logične 
sposobnosti je tokrat preizkušalo 28 učencev.
V 5. razredih sta s konkurenco pometli Anamarija Sedevčič in Laura Slapničar, 
srebrno priznanje pa si je zaslužil tudi Jure Hostnik. Med tekmovalci 7. razredov 
sta bili najuspešnejši Manca Kolar in Petra Komat, ki sta se uvrstili na državno 
tekmovanje, Zala Kuretič pa je prejela bronasto priznanje. Med 8. razredi sta 
blesteli Anja Dobravec in Nina Medvešek, bronasto priznanje pa je dobil še Jurij 
Hostnik. Na državnem tekmovanju sta logike 8. razredov zastopali Anja Dobravec 
in Manca Vidic. V 9. razredu je bila zopet najuspešnejša Emi Stanojkovič, tesno 
za njo se je uvrstila Monika Fele, obe sta napredovali na državno tekmovanje. 
Bronasto priznanje pa si je z dobrim logičnim reševanjem priboril tudi Gregor 
Kokot.
Letos smo bili priča nekaterim spremembam v tekmovanju iz logike, saj se je 
takoj po šolskem odvilo še državno tekmovanje, in sicer kar v 22-ih krajevnih 
središčih po vsej Sloveniji. Eno izmed njih je bilo na osnovni šoli Gradec v Litiji. 
Po neuradnih rezultatih so šmarski tekmovalci matično šolo solidno zastopali, 
zato smo učitelji, predvsem pa njihov mentor, na vse sodelujoče mlade logike 
izredno ponosni.

Mentor BOJAN BRIC

DOGAJA SE NA PODRUŽNIČNI 
ŠOLI PRIMSKOVO

Šolsko leto 2005/06 mineva kar prehitro. Komaj smo začeli, že je tu 
november. Veliko znanj so osvojile male otroške glavice, veliko spretnosti 
so pridobili, veliko je bilo doživetij. Tudi na PŠ Primskovo se vedno kaj 
lepega dogaja:

V tednu otroka so vsi učenci naše šole obiskovali 20-urni plavalni tečaj v 
Šmartnem. To je bil za naše učence najlepši teden otroka. Učili so se plavalne 
abecede in vsak po svojih zmožnostih dosegli lepe uspehe.
Začeli smo s projektnim učnim delom Stare kmečke hiše na Primskovem. V 
septembru in oktobru smo osnovali idejo, pripravili vprašalnik, opravili razgovore 
s starši in sodelujočimi in sedaj poteka izvedba, ki bo trajala do spomladi, ko 
bomo delo zaključili in predstavili.

Tehniški dan Spoznavamo poklice je zelo uspel. Učenci so v litijski knjižnici 
spoznavali poklic knjižničarke. Knjižničarka Tatjana jim je ob knjižnem gradivu 
zelo nadzorno predstavila tudi druge poklice. V Tiskarni Aco nas je prijazno 
sprejel g. Aleksander Jovanovič. Spoznali smo, kako nastane knjiga, časopis, 
kako nastane slika, kaj dela Sašo ob računalniku, kaj dela Mitja pri velikem 
tiskarskem stroju. Vsem v tiskarni se lepo zahvaljujemo za prijaznost in čas, saj 
so nam delo prikazali na konkreten in nam razumljiv način.

Tudi našo šolo je v petek, 11. novembra obiskal Modri medvedek - iz Mladinske 
knjige Ljubljana. Ogledali smo si revijo Ciciban, skupaj reševali uganke, prisluhnili 
pravljici in za konec zaplesali. Na srečanje smo povabili tudi predšolske otroke. 
Za prav nič nočemo biti prikrajšani. Poskrbeli smo, da smo se tudi mi odpeljali 
v Šmartno in si ogledali Martinov sejem.
In sedaj se že veselimo kulturnega dne, 21. novembra 2005, in ogleda predstave 
Odtrgana slušalka v Lutkovnem gledališču Ljubljana.

Marinka VIDGAJ

VARČUJMO Z ENERGIJO
Brezplačno svetovanje o zmanjševanju 

stroškov za energijo!
Pokliči: GSM-041 778 985

Marjan Bratkovič, energetski svetovalec
za gospodinjstva in zgradbe.

EN SVET financira: Ministrstvo za okolje, prostor in energijo 
Agencije RS za učinkovito rabo energije

Ne troši, kjer lahko varčuješ, 
ne varčuj, kjer moraš trošiti!m 5V€T

ENERGETSKO SVETOVANJE
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SLOVENIJA OPEN 2005
Litijsko-šmarski taekwondo klub se je udeležil 16.10.2005 mednarodnega 
turnirja Slovenija Open v borbah, ki je potekal v Ljubljani. Na tem turnirju je 
sodelovalo čez 200 tekmovalcev iz 7 držav. Naš klub je zastopalo pet borcev, 
izmed katerih sta dva dosegla tretji mesti to sta Matic Mahkovic, v kategoriji 
kadeti do 39 kg, ter Polona Dobravec, v kategoriji seniorke do 67 kg.

Maši Koprivnikar, Ner- 
minu Rekanoviču in 
Gašperju Repini se to
krat ni uspelo uvrstiti 
med polfinaliste saj je 
bilo prvenstvo po šte
vilu tekmovalcev sicer 
majhno, je bilo pa zato 
toliko bolj kvalitetno, 
ker je sodelovalo zelo 
veliko reprezentantov 
iz sosednjih držav.
Na mednarodnem pr
venstvu 05.11.2005 v 
Beogradu (Srbija) pa je 
naš klub zastopala 
samo ena borka, Maša 

Koprivnikar, ki je v polfinalu po težki borbi zgubila z borko iz Srbije in tako zasedla 
odlično tretje mesto. Na tem prvenstvu je sodelovalo čez 400 borcev iz 8 držav. 
Z Mašo smo se veselili tega rezultata ker je to njena prva kolajna med juniorkami 
odkar je spomladi dopolnila štirinajst let. Vsem našim tekmovalcem želimo čim 
manj poškodb ter veliko znanja, ki ga bodo lahko izkazovali na naslednjih 
tekmovanjih.

TKD LITIJA

Mojca Justin in Miha Loc 
prvič na polmaratonu

V nedeljo, 23.10.2005, so zvesti gledalci in navijači zopet lahko uživali v 
spremljanju 10. ljubljanskega maratona. Tradicija je že, da na mednarodnih 
maratonih seveda ne manjkajo šmarski tekači._ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _

»Strup je v majhnih flaškah«, 
pravijo stari ljudje. To sta 
zagotovo potrdila Mojca Justin 
in Miha Loc, ki sta se prvič 
spopadla z 21 km in ugotovila, 
da to ni mačji kašelj. Tako 
sta zatrdila tudi Dejan Loc in 
Rok Turniški, ki je bil uradni 
mentor Mihu in Dejanu zaradi 
njune mladoletnosti in ju tako 
mojstrsko, ter varno pripeljal 
do 21 km. Letos namreč veli
ko tekačev ni prečkalo ciljne 
črte zaradi zdravstvenih težav, 
ki so jih doletele na maraton
ski progi. Tudi naša najmlajša 

tekačica Ema Justin je letos prvič sodelovala na Lumpi teku za najmlajše in za 
svoj nastop zasluženo prejela ogromno medaljo. Bravo Ema in polmaratonci!
Da je maraton zelo trda preizkušnja volje, moči in poguma, zagotovo dokazujeta 
Mija Loc in Tadej Prelogar, ki sta v enem mesecu in pol pretekla dva velika 
maratona, na ljubljanskem torej zopet 42.195 km. Oba sta se naužila nedoumljive 
lepote maratonskega teka, vse naše tekače pa na dolgi in težki progi poveže 
skrivnostna nit prijateljstva v eno »luštno« skupino, skupino šmarskih tekačev. 
Pridružite se jim, veseli bodo novih tekačev.

Šmarski tekači

^9 @74
LITIJA

OBČINSKA LIGA MALEGA NOGOMETA NA TRAVI 2005/2006

Prva liga OLMN na travi 05/06
Končal se je je
senski del tekmo
vanja v OLMN na 
travi Litija 2005/ 
2006. V prvi ligi je 
po štirih letih 
prevlade ekipe iz 
Zgornjega loga na 
vrhu popolnoma 
zasluženo ekipa iz 
Save, ki je v pr
vem delu tekmo
vanja prejela pov
prečno le en gol 
na tekmo.
Novinec v ligi, eki

pa Leskovica je po prvem delu tekmovanja na visokem četrtem mestu, slabše 
sta se v jesenskem delu odrezali ekipi Viličarji Parkelj in MK Light sound, ki sta 
se v prejšnji sezoni do zadnjega kroga borili za 3.mesto.

Druga liga 
OLMN na travi 

05/06
Ekipe v drugi ligi so 
v letošnji sezoni 
precej izenačene, 
saj je razlika med 3. 
in 11. mestom le 7 
točk. Zanimiv bo 
predvsem dvoboj za 
uvrstitev do 7. 
mesta po prvem 
delu tekmovanja, 
saj se liga po štirih 
krogih spomla
danskega dela tek
movanja razdeli na 
dve skupini, ki potem odigrata še tekmovanje po enokrožnem sistemu. 
Točke iz prvega dela se prenašajo v drugi del, zato lahko spomladi pričakujemo 
še precej lepih 1» zanimivih tekem. 0lJanlz||sli odlor 0LMN j$

Ekipa Odigranih Z P R Razmerje Razlika Točke

Sava 8 7 1 0 27:8 19 21

GCI Praprotnik 8 6 1 1 27:14 13 19

Omahen trans. 8 5 3 0 21:14 7 15

Leskovica 8 4 4 0 34:20 14 12

Slikop. Jereb 8 4 3 1 19:19 0 13

YU team 8 3 4 1 13:25 -12 10

Viličarji Parkelj 8 2 6 0 17:28 -11 6

MK Light sound 8 2 6 0 20:32 -12 6

PVPVače 8 1 6 1 19:37 -18 4

Ekipa Odigranih Z P R Razmerje Razlika Točke

ŠD Janče 9 7 1 1 41 :20 21 22

ŠD Prežganje 9 7 1 1 42:16 26 22

Gostilna Juvan 9 5 2 2 29:17 12 17

Tišje 8 5 2 1 33:16 17 16

Jang bojs 8 5 3 0 26:24 2 15

FC Janče United 9 5 4 0 34:28 6 15

G. D. TOM 9 4 3 2 26:23 3 14

Dole R0TAL 9 4 4 1 27:28 -1 13

ŠD Polšnik 2 9 3 3 3 26:28 -2 12

NK Dolina 9 4 5 0 23:25 -2 12

KŠD V.Štanga 9 3 5 1 13:22 -9 10

Sobrače 9 1 5 3 25:34 -9 6

Polšnik 1 9 1 8 0 18:51 -33 3

Liberga 9 0 8 1 19:50 -31 1

ŠOLSKA NOGOMETNA LIGA OŠ ŠMARTNO
V preteklem šolskem letu smo prvič organizirali šolsko nogometno ligo (v 
nadaljevanju ŠNL). Ker so ligo otroci lepo sprejeli, smo se letos tega projekta 
lotili že septembra. Tako bo imela liga dve tekmovalni obdobji, med katerima 
bo zimski premor. Na predmetni stopnji imamo enajst oddelkov. Razdelili smo 
jih v dve skupini. Peti in sedmi razred sestavljata skupino N, osmi in deveti 
razred skupino V. Prvj del lige se bo odvil jeseni, drugi del v pomladnih 
mesecih. Veliki finale ŠNL bo junija naslednje leto. Vsi učenci in učenke OŠ 
Šmartno imajo možnost glasovanja za najboljšega vratarja in najboljšega igralca. 
Liga je organizirana tako, da so časomerilci, zapisnikarji, novinarji, sodniki, 
otroci sami. Poleg tega sami izdelajo tudi statistično obdelavo podatkov.

Vse tekme so na zunanjem igrišču 
ob 7.15 uri, zato se je nekaj tekem 
odigralo tudi pod reflektorji. Te tekme 
so bile še posebej zanimive tako za 
gledalce kot tudi za igralce. Lanski 
rekorden obisk, ko je bilo na eni 
tekmi 115 gledalcev, je bil letos že 
takoj na začetku ogrožen. Več o 
dogajanju v ŠNL bomo pisali v 
naslednjem glasilu. Tiste, ki liga 
zanima bolj podrobno pa jo lahko 
spremljate na šolski spletni strani 
www.o-smartnolitiia.li.edus.si.

Tomaž ROZINA

Skromna, tiha in ljubeča 
odšla si tja, kjer ni gorja 
in ne solza,
je le pričakovanje snidenja.

ZAHVALA

Ob smrti drage mame

FRANČIŠKE DOLŠEK
z Javorja

se zahvaljujemo sosedom, za nesebično pomoč družinama 
Kamnenovič in Pivec, zdravstvenemu osebju bolnišnice 
Trbovlje, KSP Litija, pevcem, g. župniku Lampretu za lepo 
opravljen obred, kolektivu Kovina-Unitas za darovano cvetje 
in sveče in vsem prijateljem in znancem, ki ste počastili njen 
spomin.

Sin Jože in hči Magda z družinama

Skrb, dobrota, delo in poštenje, 
vse to spremljalo tvoje je življenje.
A sledi za tabo ostale so povsod, 
od dela tvojih pridnih rok.

Zdaj hiša je prazna in tema je povsod, 
ti luč si nam nosila in kazala nam pot, 
zdaj srca so tukaj osamljena vsa, 
zdaj iščemo luč in delo tvojega srca.

ZAHVALA
Z žalostjo v srcih smo se poslovili od drage mami, stare mame, babice, 

sestre in tete

MARIJE PLANINŠEK
roj. Intihar

Zemljakove mame iz Račiče 4 
(23.6.1926-13.10.2005)

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, ki ste 
nam izrekali iskreno sožalje, darovali cvetje, sveče ter za svete maše, g. 
župniku Janezu Jesencu za opravljen obred, pevcem iz Polšnika za zapete 
pesmi, trobentaču ter za besede slovesa Milanu Povšetu in 00 ZB NOB za 
prapor ob slovesu. Še enkrat iskrena hvala vsem, ki ste jo pospremili na 
njeni zadnji poti.

Žalujoči: hčerke Sonja, Majdi, Dani in Ivanka z družinami, brat Ivan ter 
sestra Anica z družinama

V SPOMIN

ANTON
ILOVAR
starejši

14.1.1932- 18.11.1995

ANTON
ILOVAR
mlajši

9.10.1963 - 7.11.2000

Hvala vsem, ki ju hranite v lepem spominu 
in jima prižigate sveče.

Mama, brat Bogdan in sestra Fani z družinama

Samo seme, ki umre, rodi sad...

ZAHVALA

ob odhodu v večnost mame, stare mame, sestre in tete

ANTONIJE POGLAJEN
Turkove mame 

21.12.1924-07.10.2005
(iz Preske nad Kostrevnico 18, Šmartno pri Litiji)

Zahvaljujemo se zdravniškemu osebju, vsem prisotnim na 
kraju nesreče za pomoč in lajšanje bolečin v zadnjih urah 
njenega življenja. Hvala vsem za izražena sožalja in poklonjene 
darove. Hvala gospodu župniku za opravljen obred slovesa in 
pevcem za lepo zapete pesmi. Hvala vsem, ki ste se od nje 
poslovili in jo pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni

Pomlad bo na naš vrt prišla, 
sedla bo na rosna tla, 
čakala bo, da prideš ti 
in zajokala, ker te ni. 
(narodna)

ZAHVALA M

Po dolgi in težki bolezni nas je zapustila naša draga mama

TONČKA POGLAJEN 
roj. DRNOVŠEK

(1925 -2005) 
iz Gradiških Laz

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in vaščanom 
za izrečena sožalja in darovane sveče. Še posebej se zahvaljujemo 
vsem zaposlenim v Domu Tišje, ki ste ji lajšali njene zadnje dni. 
Hvala dr. Benedičiču za večletno zdravstveno oskrbo, zahvala tudi 
g. kaplanu za lepo opravljen obred, pevcem za lepo zapete pesmi 
ter gospodu Tonetu za poslovilne besede.
Hvala vsem, ki ste jo spremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni

Čas se meri 
po meri človeka 
in po bližini 
svetlobe zvezd.

A tudi človek 
ostane zvezda, 
potem ko odide 
z zemeljskih cest.

(T. Pavček)

ZAHVALA
ob boleči izgubi dragega moža, očeta in starega očeta

IVANA CEGLARJA
(28.9.1920 - 26.10.2005) 

iz Male Kostrevnice

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom 
in znancem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob strani, izrekli 
sožalja ter podarili cvetje in sveče.
Zahvala g. župniku za lepo opravljen obred, kvartetu Spomin iz 
Volavelj za zapete pesmi, g. Avblju za ganljiv poslovilni govor, 
pogrebcem in vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Vedno bo z nami v naših srcih...

Vsi njegovi

Usoda je tako hotela,
da si odšel,
še prej hudo trpel,
ostali pa sledovi tvojega so dela,
dobrota tvoja večno bo živela!

ZAHVALA
Ob izgubi moža, očeta, dedka, brata in strica

LUDVIKA ROZINA
Iz Sevnega pri Primskovem 
27.1.1942 - 12.10.2005

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem 
za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče, svete maše. 
Zahvaljujemo se g.župniku Pavlu Spornu, za lepo opravljen obred 
in njegove obiske na domu v času bolezni, ge. Marinki Vidgaj, 
Petri Kovačič ter Marku Kordiš za ganljive besede slovesa. 
Posebna zahvala gre osebju ZD Litija posebej dr. Kokotovi in 
patronažni sestri ge. Tini
Hvala vsem, ki ste omilili bolečino ob težki izgubi, se spomnili 
nanj in ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči: žena Lojzka, sinova Robi in Drago z družino, sestra Rozi 
ter ostalo sorodstvo


